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Motto 26: „Boli sme pohraničníkmi jednej civilizácie; Chodova Európy. Nezastavili sme ani 
Tatárov ani Turkov (a iných Polovcov) mečom a hrdinstvami, ale tým, že sme trvali.  

                                                                                  Vladimír Mináč – Dúchanie do pahrieb 
++++++++++++++++++++++++++ 

- 12. máj 2011 o 17:00 hod. Dom kultúry Dúbravka Saratovská 2/A, Význam 
materinského jazyka v multikultúrnej Európe Verejná prednáška, prednášajúci: Tomáš 
Lajmon redaktor časopisu Pre Slovensko, Je materinský jazyk Slovákov v multikultúrnej 
Európe ešte potrebný, alebo je len bezobsažným prežitkom doby? Čo nám hrozí, ak nebudeme 
dbať o vlastnú kultúru a materinský jazyk? Ako vplýva rozvoj informatiky na našu kultúru a 
kvalitu materinského jazyka? Existuje súvislosť medzi kultúrou národa a úrovňou 
medziľudských vzťahov? Ak áno, čo z toho vyplýva? 

++++++++++++++++++++++++++ 
-12.maja 2011 10.00, Budova Muzea Ludovita Stura, Modra, interpretacny seminar, 
FANDLY v novych interpretaciach 
AMERICAN SOKOL WASHINGTON, D.C. 

              cordially invites you to the annual 
             JIRI VACLAV PARMA MEMORIAL 

           TENNIS TOURNAMENT 
Saturday, May 14, 2011 from 8:30 a.m. to 6 p.m. 

at Bluemont Park, 601 N. Manchester St., Arlington, VA 
                    www.sokolwashington.org 

++++++++++++++++++++++ 
- 11.5.2011, 15.00 hod.Gemersko-Malohontianske muzeum v Rimavskej Sobote, vernisáž 
výstavy, Cesta dejinami Slovenskeho školstva. Vystava potrva do 31. jula 2011 

++++++++++++++++++++++++++ 
- 14.5.2011 Noc múzeí a galérií. Deň otvorených dverí v GJK pri príležitosti VII. 
Medzinárodného dňa múzeí a galérií - všetky akcie, aktuálne výstavy a stále expozície pre 
verejnosť prístupné bezplatne v priebehu celého dňa od 10:00 do 24:00 hod. /Kopplova 
vila GJK, Zelený kríček 3, Trnava/, od 17.00 hod. – 23.00 /Synagóga - Centrum súčasného 
umenia Trnava/ 

++++++++++++++++++++++++++ 
- 15. mája – 4. veľkonočná nedeľa – o 9. hod. kostol Najsvätejšia  Trojica 
J. Guttler: Omša pre sóla, miešaný zbor a organ 
Franz Schubert: Ave Maria – pre sólo soprán a organ 
J. Langsammer: Regina coeli – antifóna pre miešaný zbor  
Na organe hrá Marek Janko 
Diriguje Ján Miškovič 

++++++++++++++++++++++++++ 
 -  piatok 13. máj 2011 od 12.30 hod. do 17.30 hod. BUDÚCNOSŤ EURÓPY  Crowne Plaza 
Hotel (sála LONDON), Hodžovo nám. 2, Bratislava 
 

++++++++++++++++++++++++++ 

- Šarišský majáles sa blíži! Nezabudnite sa registrovať  na www.sarisskymajales.sk,alebo 
volať na 0911 053 040 najneskôr do 18. mája 2011.  Zabavce še z nami s tradičnim 
vychodňarskim programom s fajnu muziku i folklorom. Čeka Vas viborna hoscina, program 



i bohata tombola. Vtipnym slovom Vas bude sprevadzac konferencier Mišo Hudák, do tanca 
Vam zahraje kapela Montana band a bars šumňe zahraje i cimbalofka Kollárovci.  

Jak še zabavime: 

Otvorene – rozvjazaňe majovej stuhy 

Prípitek zo slavnostnu večeru 

Program  

Tanečna zabava  

Tombola 

Pulnočna mačanka i kapusnica 

Tanečna zabava -  do rana jak še patri 

            V prilohe najdzece oficialnu pozvanku na Šarišský majáles. Daľše informacie i fotki 
z minuleho ročnika Šarišskeho majálesu najdzece na internece – web stranka 
www.sarisskymajales.sk.  Dovidzeňa na majaleše a kolektiv organizatorov – Združenie 
Šarišanov o.z. še už na Vas  barz ceši! 

++++++++++++++++++++++++++ 

Výsledky medzinárodnej štúdie "Rizikové správanie školákov"  

 Názov: Rizikové správanie školákov - štúdia HBSC 2009/2010 

Úryvok z podujatia: Prezentácia dôležitých výsledkov so zdravím súvisiaceho správania 
žiakov na Slovensku 

 Dátum, čas: 11.5.2011, 12:00 – 13:00 hod 

 Miesto konania: Kongresová sála, Ministerstvo zdravotníctva SR,.... 

 Charakteristika podujatia: Tlačová konferencia 

 Program:    12:00 – 12:15: Prezentácia štúdie HBSC a jej najdôležitejších výsledkov 

                    12:15 – 12:50: Diskusia s hosťami, odpovede na otázky novinárov 

                    12:50 – 13:00: Občerstvenie pre novinárov a hostí 

 Témy:        Rizikové správanie (fajčenie, konzumácia alkoholu a nelegálnych drog, sexuálne 
správanie), Zdravie školákov, Nutričné správanie (obezita), Fyzická aktivita, Rodinné 
prostredie (komunikácia v rodine, rozvod, trávenie času s rodičmi), Rovesníci (sociálna opora 
rovesníkov v triede, subkultúry mládeže, čas trávený s rovesníkmi), Školské prostredie 



(spokojnosť so školou, absencie, stres v škole, šikanovanie), Regionálne rozdiely, 
Socioekonomické faktory, Zdravie a so zdravím súvisiace správanie sa rómskych školákov 

 Abstrakt:   Medzinárodná štúdia zaoberajúca sa správaním školákov súvisiacim so zdravím 
zistila, že slovenské deti vo veku 11, 13 a 15 rokov nemajú problém zaobstarať si alkohol už v 
skorom veku. Až 74% účastníkov štúdie vo veku 11 rokov uviedlo, že im neodmietli predať 
alkohol vzhľadom na vek. Rovnako prekvapujúce je aj zistenie pokiaľ ide o dostupnosť tzv. 
„ľahkej“ drogy, marihuany. Väčšina 15-ročných opýtaných, ktorí priznali jej používanie, 
považujú za ľahké obstarať si ju. Štúdia ďalej zistila, že v Bratislavskom kraji je najnižšia 
miera materiálnej chudoby. V tomto kraji je ale tiež najvyšší výskyt šikanovaných 
adolescentov. Na Východnom Slovensku bol pre zmenu medzi adolescentmi zistený najvyšší 
počet fajčiarov. 

                               Rozsiahla štúdia mapujúca rôzne oblasti života mladých ľudí ako sú 
rodinné prostredie, komunikácia s rodičmi a iné, potvrdila aj silný vplyv rôznych subkultúr na 
školákov. Mladí ľudia sa pritom z najväčšej časti hlásia k hip-hopovej subkultúre. Ako 
závažný sa ukázal aj fakt, že chlapci trpia obezitou približne dvojnásobne častejšie ako 
dievčatá. 

                               „Výsledky štúdie sú určite cenným materiálom pre všetkých pracovníkov 
školstva, zdravotníctva, verejného zdravotníctva ako aj pre ostatných odborníkov„ uviedol 
v svojej recenzii Prof. MUDr. Ján Buchanec, DrSc. z Kliniky detí a dorastu JLF UK 
a Univerzitnej nemocnice v Martine. „Pevne však veríme, že upozornia aj tvorcov zákonov 
a širokú verejnosť na mnohé závažné problémy v otázkach zdravia dospievajúcich„ dodala 
Doc. Andrea Madarasová Gecková, PhD. z Ústavu verejného zdravotníctva LF UPJŠ 
v Košiciach ako hlavná riešiteľka štúdie. 

                               Health Behaviour in School Aged Children“  (ďalej len HBSC) je jedna z 
prvých medzinárodných prierezových štúdií, ktorá začala ako iniciatíva troch krajín v roku 
1983 (UK, Fínsko a Nórsko). Postupne sa pridávali i ďalšie krajiny, štúdia bola prijatá 
Svetovou zdravotníckou organizáciou WHO (1983) a v súčasnosti na nej spolupracuje viac 
ako 40 krajín, medzi inými aj Grécko, Kanada, Česká republika, Nemecko, Nórsko a iné. 
Slovensko participovalo doteraz na štyroch zberoch údajov. Posledný sa uskutočnil v roku 
2009/2010 pričom sa ho zúčastnilo vyše 4000 žiakov slovenských základných škôl na celom 
Slovensku. Nasledujúci zber údajov je plánovaný v roku 2014/2015.  

 Vystúpia:   Gabriel Šimko (hlavný hygienik), Darina Sedláková (riaditeľka kancelárie WHO 
na Slovensku), team HBSC (Andrea Madarasová Gecková, Peter Kolarčik, Zuzana Veselská, 
Daniela Bobáková, Lukáš Pitel 

 Kontaktná osoba: Mgr. Peter Kolarčik 

Telefón: 0908 032 992, 055/234 3396 

E-mail: peter.kolarcik@upjs.sk 

Web: http://www.kish.upjs.sk/ 

++++++++++++++++++++++++++ 
  STREDA       11. 5. 2011     



 12:00               Ministerstvo zdravotníctva SR, kongresová sála 

 "Health Behaviour in School Aged Children"  (ďalej len HBSC) je jedna z prvých 
medzinárodných prierezových štúdií, ktorá začala ako iniciatíva troch krajín v roku 1983 (UK, 
Fínsko a Nórsko). Postupne sa pridávali i ďalšie krajiny, štúdia bola prijatá Svetovou 
zdravotníckou organizáciou WHO (1983) a v súčasnosti na nej spolupracuje viac ako 40 
krajín, medzi inými aj Grécko, Kanada, Česká republika, Nemecko, Nórsko a iné. Slovensko 
participovalo doteraz na štyroch zberoch údajov. Posledný sa uskutočnil v roku 2009/2010 
pričom sa ho zúčastnilo vyše 4000 žiakov slovenských základných škôl na celom Slovensku. 
Nasledujúci zber údajov je plánovaný v roku 2014/2015. Rozsiahla medzinárodná štúdia sa 
zaoberá rizikovým správaním školákov vo veku 11 - 15 rokov a mapuje rôzne oblasti života 
mladých ľudí ako sú rodinné prostredie, komunikácia s rodičmi a iné, potvrdila aj silný vplyv 
rôznych subkultúr na školákov. 

K dispozícii program a výsledky štúdie na stiahnutie na stránke SSN: 
http://ssn.sk/?id=21&num=1899&lang=sk  
 
Vystúpia:     Gabriel Šimko (hlavný hygienik), Darina Sedláková (riaditeľka kancelárie 
WHO na Slovensku), team HBSC (Andrea Madarasová Gecková, Peter Kolarčik, 
Zuzana Veselská, Daniela Bobáková, Lukáš Pitel) 

Kontaktná osoba:        Mgr. Peter Kolarčik 
Telefón:                         0908 032 992, 055/234 3396 
E-mail:                           peter.kolarcik@upjs.sk  

++++++++++++++++++++++++++ 
- 12. 5. 2011 o 17.00 hod.  
V SNG cita Stefan Holcik   
z knihy Marie Potzl-Malikovej Bratislavsky hrad za Marie Terezie  
Esterhazyho palac, 1. poschodie, Nam. L. Stura 4, Bratislava  
Vstupne 1.50 €, www.sng.sk 

++++++++++++++++++++++++++ 
Zaujimave video! Loose Change 2nd Edition CZECH Slovak 
http://video.google.com/videoplay?docid=2856557841553891683# 

++++++++++++++++++++++++++ 
Česť a sláva 
http://www.youtube.com/watch?v=yX-GHvRzmEw 
http://www.youtube.com/watch?v=0lqVkurQXjc 

++++++++++++++++++++++++++ 
Vyvesovanie moravskej vlajky 
http://www.youtube.com/watch?v=Yn0vN-St1CE&feature=related 
 
http://www.youtube.com/watch?v=axK4hdt2oAE&NR=1 

++++++++++++++++++++++++++ 
Osama bin Ladin moze byt mrtvy, ale terorizmus nie!!! 

++++++++++++++++++++++++++ 

-  Areál a hotel Divoká voda Čunovo       si Vás dovoľuje pozvať na Deň otvorených dverí pre 
médiá, ktorý sa uskutoční dňa 18. mája 2011  v čase  09:00 - 15:00 hod v priestoroch areálu. 
Okrem prehliadky areálu a hotela  Vás pozývame: 



- do paintballového súboja 

- na jazdu na rafte v našom divokom vodnom kanáli 

- na jazdu na vodných skútroch 

- na jazdu na štvorkolkách 

a na nenáročný beachvoleyball. 

++++++++++++++++++++++++++ 

Vzhľadom k tomu čo táto USA armáda robí po svete, je akákoľvek účasť na tomto vystúpení 
prejavom súhlasu s tým čo táto USA armáda robí! Potom plakať a protestovať proti tomu čo 
robia proti kresťanom, tí ktorí vďaka tejto "kresťanskej" USA armáde musia doma vo svojej 
zemi pri ich náletoch umierať, je obyčajné "kresťanské" farizejstvo. L. 

P.S. Aj tak ďakujem za informáciu - posielaj! 
----------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 Dátum: 28.04.2011 09:54 
Predmet: FW:  

United States Air Forces in Europe Band prichádza na turné na Slovensko 
 
Americkí ambasádori hudby 
 
Kapela Amerického vojenského letectva v Európe (USAFE) na svojom tohoročnom turné 
vystúpi 
v dňoch 4. - 8.mája v piatich slovenských mestách: 
 
4. mája 19:00 Divadlo Nová scéna, Bratislava 
5. mája 19:00 Dom kultúry, Prievidza 
6. mája 19:00 Dom kultúry B.S.Timravy, Lučenec 
7. mája 19:00 Športová hala Dukla, Banská Bystrica 
8. mája 19:00 Divadlo Andreja Bagara, Nitra 
 
 
The United States Air Forces in Europe Band (USAFE) je kapela Amerického vojenského 
letectva v Európe, ktorá reprezentuje americké letectvo na diplomatických, ceremoniálnych a 
medzinárodných stretnutiach na najvyššej úrovni. "Americkí ambasádori hudby" sídlia v 
Sembach Kaserne v Nemecku a vystupujú už viac ako 60 rokov. 
Hudobný program kapely zahŕňa rôzne štýly americkej a európskej hudby a predstavuje výber, 
ktorý osloví každé publikum - počnúc od toho najlepšieho z americkej hudby z Broadway, 
Hollywoodu až po zvuky dixielandu z New Orleansu a big band jazzu, rovnako ako aj 
tradičné dychové skladby, pochody a vystúpenia vynikajúcich vokálnych a inštrumentálnych 
sólistov 

++++++++++++++++++++++++++ 
Referendum o slovenčine by bolo protiústavné? 



Dobre teda. Uradnik, lekar, sestricka atd.,atd. budu pod financnymi sankciami povinny 
ovladat madarcinu /o co vlastne ide/. Ako s romcinou? Lekar, sestricka, uradnik s romcinou 
neexistuje. Kde sa ju budu MUSIET naucit? 
Situacia po platnosti "zakona". Pride rom v obci s 15 perc. romskou mensinou k lekarovi, 
uradnikovi atd. a bude ziadat komunikovat v romcine. Kto uhradi sudne spory a odskodne, 
ked rom, ktoremu nebola z titulu neznalosti jeho mensinoveho jazyka podla zakona stanovena 
spravna diagnoza? TAk isto sa moze dozadovat uradnych listin, nakolko v uradnom jazyku 
"nekomunikuje", t.j. neprevezme neprijemne sudne rozhodnutia a dokumenty v statnom 
jazyku ktore sa mu nehodia. A verte tomu, ze romovia tieto cesty velmi rychlo najdu.  
pista h.  
chmel: Referendum o slovenčine by bolo protiústavné  

BRATISLAVA. Konanie chystaného referenda o slovenčine ako výlučnom úradnom jazyku 
by bolo podľa podpredsedu vlády pre ľudské práva a národnostné menšiny Rudolfa Chmela 
(Most-Híd) v rozpore s ústavou. 

"Používať jazyk národnostnej menšiny v úradnom styku garantuje článok 34 ústavy, článok 
93 ústavy ustanovuje, že predmetom referenda nemôžu byť základné práva a slobody, dane, 
odvody a štátny rozpočet, pričom práva národnostných menšín a etnických skupín (teda aj 
právo používať jazyk národnostnej menšiny v úradnom styku) sú zaradené do druhej časti 
ústavy – Základné práva a slobody," zdôrazňuje sa v texte Kancelárie podpredsedu vlády, 
ktorý agentúre SITA poslal Chmelov poradca Jozef Švolík. 

Vyhlásenie prináša desať odpovedí na sporné témy v súvislosti s chystanou novelu zákona o 
používaní jazykov národnostných menšín. 

Kancelária podpredsedu vlády pre ľudské práva a národnostné menšiny ďalej tvrdí, že nové 
znenie zákona nespôsobí obciam neúnosné finančné ťažkosti, pretože rozhodnutie o vedení 
agendy dvojjazyčne je na obci a môže sa teda rozhodnúť s prihliadnutím na svoje finančné 
možnosti. 

Navyše, dopravné značky s označením obce v jazyku národnostnej menšiny nehradí obec, ale 
štát. Nové znenie zákona nemá priniesť ani dodatočnú záťaž pre podnikateľov. Napríklad 
jedálne lístky v menšinových jazykoch budú upravené len ako zákonná možnosť, nie 
povinnosť. 

Chmelov útvar tiež nesúhlasí s tvrdením niektorých politikov, že novela smeruje k 
uzatvoreniu menšín do "jazykového geta", ale smeruje k rozšíreniu dvojjazyčnosti. 

"Štátni zamestnanci orgánov verejnej správy musia ovládať štátny jazyk, keďže takáto 
povinnosť pre nich vyplýva zo zákona o štátnej službe," uvádza sa v texte. Odmieta aj názor, 
že rokovanie obecných zastupiteľstiev aj v jazykoch menšín spôsobí jazykový babylon. 

"Novela zákona ustanovuje, ktoré sú tradične používané menšinové jazyky na Slovensku, na 
ktoré sa zákon vzťahuje. Bulharský, chorvátsky, český, maďarský, nemecký, poľský, rómsky, 
rusínsky a ukrajinský jazyk sa na tomto území používa stáročia. Tieto jazyky sú na Slovensku 
doma, ale treba ich používanie legitimizovať štátom a treba spresniť pravidlá ich používania," 
nazdáva sa Chmelova administratíva. 



V súvislosti s nabádaním, aby sa s prijatím novely počkalo na výsledky sčítania ľudu, 
Chmelova kancelária upozorňuje, že výsledky budú známe až 27 mesiacov po sčítaní, teda v 
roku 2014. 

"Nevidíme dôvod na to, aby sme čakali ďalšie tri roky, keď návrh novely zákona je už hotový 
a z veľkej časti aj prerokovaný. (...) Demografické údaje a ich vývoj však nepredstavujú 
priamy dôvod potreby zmeny zákona, táto potreba spočíva predovšetkým v nedostatočnej a 
nejasnej úprave používania jazykov národnostných menšín v právnom poriadku SR ako aj v 
narušenej rovnováhe medzi úpravou používania štátneho jazyka a úpravou používania 
jazykov národnostných menšín," dodáva. 

Kancelária obhajuje aj zrušenie povinného titulkovania menšinového vysielania. Pripomína, 
že táto povinnosť vznikla až v roku 2009 prostredníctvom novely zákona o štátnom jazyku a 
verejnoprávna televízia relácie titulkovala aj predtým. 

"Odstránenie tejto povinnosti neznamená, že aj v Slovenskej televízii sa automaticky zruší 
titulkovanie menšinových relácií v štátnom jazyku, ale to, že súkromní vysielatelia už nebudú 
mať takúto povinnosť, čo otvára priestor na vznik aj súkromných televízií vysielajúcich v 
jazyku národnostnej menšiny. Bude len na nich, či chcú mať otitulkované vysielanie, alebo 
nie. Argumentovať tým, že ide ,o bariéru medzi väčšinovým národom a menšinami, 
považujeme za nesprávny postup, pretože pri takejto argumentácii by napríklad nemohla 
existovať ani jednojazyčná menšinová tlač, ktorá je na Slovensku realitou už mnoho 
desaťročí," argumentuje. 

Slováci ani po schválení novely nemajú byť diskriminovaní pri prijímaní do orgánov 
samosprávy alebo štátnej správy, pretože ovládanie menšinového jazyka nebude podmienkou 
na prijatie do zamestnania. 

"Najefektívnejším spôsobom na zabezpečenie používania jazyka národnostnej menšiny je 
zamestnávanie aj takých osôb, ktoré príslušný jazyk ovládajú. O diskriminácii nemôže byť reč, 
keďže ide o legitímnu požiadavku, ktorá má svoju opodstatnenosť v ústavnom práve používať 
jazyky národnostných menšín v úradnom styku," nazdáva sa Chmelov útvar. Chmel tiež 
odmieta, že by novela sankcionovala ľudí za nepoužívanie menšinových jazykov. 

"Sankcionované môžu byť len orgány štátnej správy a územnej samosprávy, ak nezabezpečia 
uplatnenie jazykových práv príslušníkov národnostných menšín a právnické osoby, ak na 
jazykovo zmiešanom území neuvedú informácie týkajúce sa ohrozenia života, zdravia, 
bezpečnosti alebo majetku občanov SR aj v jazyku národnostnej menšiny," vysvetľuje. 

Novelu zákona o používaní jazykov národnostných menšín už parlament v prvom čítaní 
schválil. Keďže viacero politikov vládnej koalície voči nemu formulovalo výhrady, 
predpokladá sa, že sa v druhom čítaní jeho znenie skoriguje. Rozhodnúť by sa o tom malo na 
nasledujúcej riadnej schôdzi Národnej rady SR, ktorá sa začne v utorok 17. mája. 

streda 4. 5. 2011 16:28 | Copyright © SITA 2011 

++++++++++++++++++++++++++ 

Modlitba - velmi pekna 



 Boh všetko riadi. 
Je to silná modlitba. 
Problémom mnohých z nás je, že neveríme, že Boh otvorí náruč a vyleje na 
nás svoje milosti, že ich nebudeme mať ako prijať. Ale Boh je verný svojmu 
slovu. Boh nedokáže klamať a jeho sľuby sú hodnoverné. 
 
Moja dnešná modlitba za teba: 
 
Nech oči, ktoré čítajú tento odkaz, neuvidia nič zlé, Nech ruky, ktoré 
pošlú tento odkaz iným, nepracujú nadarmo, Nech sa ústa, ktoré hovoria 
"Amen" na túto modlitbu, smejú naveky. 
Zotrvaj v Božej láske tým, že pošleš túto modlitbu všetkým, ktorých máš 
rád. 
 
 
Nebeský Otče, Ty, ktorý si najstarostlivejší Otec, plný lásky, prosím aby 
si hojne požehnal moju rodinu aj mňa. Viem, že Ty vieš, že rodina je viac 
ako mama, otec, sestra, brat, manžel a manželka. Otče, posielam Ti túto 
modlitbu, prosiac o požehnanie nielen za človeka, ktorý mi poslal túto 
správu, ale aj za mňa a za všetkých tých, ktorým túto správu pošlem. Kiež 
by sila zjednotenia sa v modlitbe za tých, ktorí veria a dúfajú v Teba, 
bola silnejšia, ako čokoľvek iné. 
 
Vopred Ti ďakujem za Tvoje milosti. 
 
Nebeský Otče, osloboď človeka, ktorý číta túto správu od dlhov  a ich 
dôsledkov. 
Zošli mi svoju múdrosť aby som dobre spravoval všetko, čo si mi dal. 
Viem, že si úžasný a všemohúci a ak sa budeme riadiť 
Tvojím slovom a budeme mať vieru, hoci takú malú, ako horčičné zrnko, 
vyleješ na nás prúdy Tvojich milostí. 
 
Ďakujem Ti, Pane, za milosti, ktoré som práve dostal i za tie, ktoré ešte 
dostanem, pretože viem, že ma neprestaneš posilňovať. 
 
Pošli túto správu ďalej. 
V nasledujúcich hodinách sa mnoho ľudí bude vzájomne za seba modliť k 
Bohu.  A potom si nezabudni všimnúť a poďakovať za všetky dobrodenia, ktoré 
od Boha dostaneš. Žehnaj a budeš požehnaný!                   

Všetko prichádza v správny čas... 

++++++++++++++++++++++++++ 

Veľmi zaujímavé až do konca. 

http://zakazany.denicek.eu/homepage/nejsilenejsi-okamzik-1-svetove-3.html 

Nejšílenější okamžik 1. světové války, aneb smrt přichází zezadu….  



Chtěl bych se s Vámi podělit o skutečný příběh, který věrně zdokumentovala televizní stanice 
History Chanel, ovšem vyvodila z něj pokrytecky přesně obrácené poselství…. Vynechám 
jména, protože jde o nás o všechny a stále!  
Mnoho let před koncem první světové války se stala pozoruhodná věc. Tomuto údajně 
„nezdravému“ efektu podlehla více než polovina západní fronty. Vyjma nejvyššího velení, 
prakticky všechno střední i vyšší důstojnictvo.  
Jak se zrodila nestandardní "válečná" situace? 
Na Vánoce, kdy se v první linii začali mezi sebou domlouvat Britové a Němci. Na Vánoce 
přepadla zdeprimované vojáky slavnostní nálada a nad frontovou linií zavládlo od rána 
podivné ticho… 
To přerušila prakticky podél celé fronty konverzace mezi „znepřátelenými“ stranami. Nejprve 
se vojáci osmělovali, když na sebe ze zákopů křičeli a překládali si dotazy. „Pěkné Vánoce“, 
začalo znít mezi „znepřátelenými“ vojáky. 
Potom někdo z Němců donesl do anglických zákopů láhev vína, Angličané opětovali a 
donášeli puding. Jako „nemoc“ se rozšířila tato událost na více než polovinu přední linie 
„západní“ fronty….. 
Vojáci čekali, jak se zachovají nadřízení. Ti se přidali. Došlo k tomu, že nejprve si sjednali 
mír během Vánočního svátku, jako možnost odklizení těl obětí válečného šílenství.  
Potom se započaly nejkurióznější Vánoční oslavy lidské historie… 
Znepřátelené strany přestaly válku. Hrály se fotbalové turnaje, vyměňovaly vizitky, vznikala 
přátelství, zpívaly se písně a Bohoslužby podle stejné Bible se prováděly společně na obou 
stranách fronty… 
Němci měli armádu převážně z řad „odvedenců“, Britové více profesionální, přesto vojáci 
začali stávku, přestali válčit a družili se mezi sebou. 
Tato unikátní situace trvala dva dny, než se do situace zapojil vysoký britský armádní generál, 
který puzen svým zeleným mozkem, hlavně ale nenávistí, infantilitou a idiotií začal vojáky 
honit do „práce“.  
Ale nepodařilo se mu to (!), tento nenávistný, zfanatizovaný stařec docílil pouze toho, že 
vojáci začali střílet do vzduchu, pod různými záminkami se ještě dva další dny vyhýbali 
„své“ práci… 
Přestali se navzájem zabíjet ve zcela iracionálních jatkách, přestali podléhat zprostředkované 
komunikaci, svým sadistickým velitelům a společně oslavovali Vánoce… 
Po prakticky čtyřech dnech podnes nezveřejňovaného příměří zpustili pod velkým tlakem 
nejvyšších „špiček“ armády střelbu ostřelovači.  
Vojáci, kteří se dále navštěvovali v zákopech, kam si nosili dárky a chodili povídat se pro ně 
stali jednoduchým terčem. Ať už to byli provokatéři pro tuto událost, nebo prostě selhaly 
nervy, válka se znovu „rozběhla“. 
Šlo se znovu do „práce“. Shodou okolností onen fanatický britský důstojník, který měl velký 
podíl na opětovném vyvolání válečného šílenství hned následující rok zavedl „své“ muže do 
nesmyslné bitvy, kde padla řada z těch, kteří prožili tyto popisované Vánoce a během dalšího 
roku milion mužů! 
Příští rok se na stejném místě fronty vojáci snažili otevřít podobný akt rozumnosti a lásky, 
vymanit se z hysterie strojvůdců války a sjednat příměří. 
Aby se to nepodařilo, přišly admirality obou stran z důmyslnými opatřeními od cenzury 
dopisů, (do té doby nebyla, vznikla jako reakce na fotografie z této události, které si našly 
cestu na stránky novin), přez tresty zastřelením za podobné pokusy o porušení 
„pracovní“ discipliny, ale hlavně zpustily válku plynem, který způsobil takové utrpení, že 
přehlušilo spolu s dalšími „opatřeními“ touhu po míru. 
Tato situace se nikdy před tím, ani po tom už neopakovala. 



History Chanel jí tedy velmi opatrně dokladoval, ale reportáž vyznívala tak, že ten den byl 
„úletem“, ne ty zbývající, které přinášely miliony nesmyslných obětí až do konce války a 
později i v dalších uměle vyvolaných konfliktech. Mějme na paměti, že je to obráceně! 
Politická a mediální manipulace se poučila a systém k dnešku zdokonalila.  
Dále šílenci v nedotknutelnosti svých „vůdcovských“ stanů ženou muže na jatka. Dále 
vojenští velitelé učí slepé poslušnosti a hlavně ideologické nenávisti. 
Vzpomněl jsem si na filmový dokument Michaela Moora 911 Fahrnheit, kde armáda nahání 
sociálně slabé mladé muže, aby si vyplnila statistiky a měl kdo umírat, pořád dokola. 
Ty zvláštní Vánoce během první světové války ale ukázaly, že zprostředkovaná komunikace, 
strach a tlak, politické lži, jsou zcela iracionální a ničím neobhajitelné.  
Celý systém už dnes pracuje na tom, aby se lidé co nejméně přímo stýkali, kdo by umíral pro 
tu nenasytnou smečku sadistických obchodníků – politiků a jejich po staletí selhávající, 
úchylné vize. 
Máme mobilní telefony, televize, kina, politické a kulturní divadlo, jen ubývají stromy, 
příroda, spontánnost a soudnost, jen tam, kde je prostředníkem „církev“ či „politika“ dvě 
strany jedné mince, jen tam lze dále vhánět vojáky do nesmyslných válek ze kterých už staletí 
profitují podivné rodinné klany nejen pana Rothschilda.  
Běžte už do prdele roboti politiky, bankéři, mediální šílenci, kteří nám cpete do hlavy, že 
nenávidět se prostě musí, stejně jako zabíjet. 
Politika je nejzrůdnější obchod lidské historie, přesto stále ještě drogovým dealerům a 
vyděračům politikům mnoho lidí věří, ale oni se chovají opravdu staletí stejně. 
Jen mají k dispozici mnohem dokonalejší techniku na ovládání lidí, mnohem servilnější a 
fanatičtější „novináře“, Hollywoodské možnosti triků a klamů, když nám předkládají i dnes 
„nové“ a „nové“ verze důvodů pro válku, kupříkladu ten jistě ne poslední, události z 11. září 
roku 2001. 
Také dnes si mnoho vojáku u nás i v celé „koalici proti Iráku“ myslí, že šli bojovat proti 
teroristům, ačkoliv události toho dne jsou zřejmou vnitřní akcí potomků stejných lobistů, kteří 
asi vedli i do války první. 
Události 11. září 2001 bychom si měli stále připomínat, protože konspirační teorie, které nám 
nabízí „naše“ média jsou zcela v rozporu z fakty. 
Jsme nuceni je přijímat jako fakt, protože je potřeba, abychom se nenáviděli mezi sebou, 
abychom se báli, aby nám přišli jako normální vojenští „velitelé“, kteří berou zabíjení nikoliv 
ovšem vlastní, ale „svých“ vojáků pod zcela a po staletí neomylně vylhávanými 
„zdůvodněními“ jako práci. 
Kde jsou zbraně hromadného ničení z Iráku? Kde jsou ty hlavice, kde jsou ty důvody, pro 
které vznikla koalice na ochranu před Usámou Bin Ládinem, který podnes nebyl ani obviněn, 
ani obžalován z tohoto útoku. Kde je Usáma? Kde je vůbec někdo, proč to pořád funguje? 
Kdo je zprostředkovatelem naší reality? Televize a film, fikce a lži, pořád dokola….. 
  
Pro Ty z Vás, kteří ještě neměli možnost shlédnout neoficiální dokumentární film o událostech 
z 11. září roku 2001 
Filmový dokument o 11. září 2001 Loose Change 2nd edition s cs titulky: 

Poslední komentáře 

26.12.2009 14:43: Podobná situacia sa odohrala na vychodnom fronte.Tamtrvalo primerie 
dlhsie. Mam to od priameho ucastnika. Z jeho pohladu tam pre normalizaciu stavu Rusi 
povolali krvilacnych kaukazcov a aziatov... 
04.06.2009 18:41: Je až s podivem, že kolem každé hovadiny je diskuse jako hrom. O kvalitě 
diskusních příspěvků raději pomlčím. Jedná-li se o závažnou věc významnou pro celé lidstvo, 



je ticho jako v hrobě. Je mi to nepochopitelné. Já sám nejsem účastníkem diskuzí. Dnes 
vyjímečně. Zdravím. 
23.03.2009 02:43: Vzkaz pro ,,Vás“ 
 
Války jsou jako nějaké strašné nemoci, jako bída, jako všechny ty hrozné věci, které se na 
světě dějí a o kterých sice víme, ale nevěříme, že by někdy mohli potkat i nás. Instinktivně se 
snažíme sami sebe ochránit a tak se stále ujišťujeme a doufáme, že nám se to nikdy nestane. O 
válkách raději vůbec nepřemýšlíme a v duchu je přisuzujeme jiným lidem, lidem někde hodně 
daleko. 
Za posledních 5 500 let prožilo lidstvo 14 500 válek. To znamená,že v průměru na jeden rok 
připadaly 3 války. V těchto válkách zahynuly 3 miliardy a 640 miliónů lidí.  
Ve dvacátém století během života jedné generace došlo ke dvěma světovým válkám. 
V té první padlo asi 10 milionů lidí a 20 milionů bylo zraněno. 
V té druhé padlo 32 milionů v boji,asi 15 milionů bylo vyvražděno v koncentračních táborech 
a věznicích a 35 milionů bylo zraněno.  
Početnost válek nepoklesla ani po r.1945.Jenom v poválečných čtyřiceti létech vypuklo asi 50 
válek a došlo k nejméně 200 mezinárodně závažným konfliktům ohrožujících suverenitu států, 
a ani v jednom z těchto konfliktů nešlo o formálně vyhlášenou válku.  
Po celém světě dnes na různých místech také bojuje i více než čtvrt milionu dětských vojáků. 
 
Copak to šílenství nikdy neskončí ??? 
 
Možná že to ani nechcete ? 
Možná chcete, ale jen v koutku svého nitra a velmi málo ? 
Možná ani nevíte, že by jste vůbec mohli ,,chtít“ něco jiného ? 
Možná považujete současný domnělý mír za naprostou samozřejmost a jistotu ? 
 
Současné dny, vámi považované za mírové, však nejsou ničím jiným, než-li přípravou na 
další nesmyslnou válku. 
 
Že není možné vzepřít se generálům ? 
Že není možné neuposlechnout rozkaz ? 
Že není možné mírové řešení konfliktů ? 
 
Vše je možné – stačí jen ,,CHTÍT“! 
Záleží pouze na ,,Nás“, zda se necháme opět tupě naverbovat ! 
 
- Příkladem by nám měli být lidé, jenž v průběhu 1. světové války, v době Vánoc, složili na 
obou stranách zbraně. Tento příběh, se odehrál v zákopech První světové války na Štědrý 
večer roku 1914, když v létě 1914 vypukla válka, překvapila a pohltila miliony mužů.Během 
onoho Štědrého večera se nemyslitelné stalo skutečností: vojáci vystoupili ze svých zákopů, 
své pušky nechali za sebou a podali si ruce se svými nepřáteli. - ,,Bez nepřátel není válek“ 
(Tento příběh byl zfilmován pod názvem ,,Šťastné a veselé“,  
jakožto okamžik lidskosti, který se zapsal do historie.) 
 
Již v tomto prvním válečném konfliktu světového rozměru byly poprvé použity zbraně 
hromadného ničení. Konkrétně ,,chemické“, a to například ,,yperit“ 
Tehdy si lidé ,,přísahali“, že tato válka je i válkou poslední. 
- Ať již tedy chcete nebo nechcete, dnes je naši prvořadou a nejdůležitější povinností vůči 
sobě, minulým a hlavně budoucím generacím, tuto přísahu beze zbytku,,NAPLNIT“!!! 



,,Tak přísahám(e)“ 
http://nwoo.org/ 

++++++++++++++++++++++++++ 
http://video.google.com/videoplay?docid=2856557841553891683# 
Preklad videa! 

++++++++++++++++++++++++++ 
Podvodníci  
Vcera , 4. maja bolo výrocie tragiskej smrti jedneho z najväčších SLovakov našej historie, 
vedca, generála, politika a spoluzakladateľa Česko-slovenského statu. 
Pokial viem , Markiza v spravach to vôbec nespomenula !!! O 7:30 prepínam na STV1, kde to 
bolo uverejnené. 
Viete aký prispevok mala Markiza ten istý večer?  "Slováci sú národ podvodníkov" (podľa 
nejakého prieskumu) - ked to hlásateľ povedal, 
zdalo sa mi, že to myklo aj ním!!! Asi to musel prečítat.     Potom sa venovali nejakému 
bačovi, čo sa "upil k smrti"!!! a dalšie táraniny... 
Kto píše správy?? Kto sú tí vlastníci Markízy?? Preco nás urážajú?? Co si este dovolia?? 
Napríklad program Aj múdry schybí /Čo dokáže ulica, 9 z 10 sú Rómovia a bezdomovci -  To 
má byt výber slovenskéhop národa, podľa Markízy!!! 
Prečo ten slov. národ tak nenávidia?? 
 Triumvirát: Markíza - Sme - Plus 7 dní - to nie sú kresťania, kto sú to? -  čo sa u nás majú 
dobre, ale stále proti nám bojujú!  (Pomôcka: nie sú to ani Moslimovia). 
V Amerike psychológovia hovoria: Povedz si každé ráno a večer 10X pred zrkadlom " Mám 
sa rád , Som skvelý človek", a podobne, 
aby naše Pod-vedomie nám potom dalo viac sebavedomia. 
Markíza-Sme-Plus7 dní musí v každom vydaní povedať niečo dehonestujúce o SLovákoch - 
aby naše národné Pod-vedomie nás ponižovalo?! 
A zatajiť všetko pozitívne o národe. 
Bojkotujte túto zlú trojku - Neinzerujte v nich a Nekupujte ich. Robia nám zámerne zle, chcú 
aby sme sa rozvadili a podceňovali - mne je to už jasné!.  
Toto sú skutoční podvodníci!           Môj pohár prekypel.             P.C. 

++++++++++++++++++++++++++ 
ČTI A PLAČ!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!! 
Nedávno ČT 1 vysílala pořad AZ kvíz pro děti. Soutěžní otázka: Jakým slovem 
označujeme vysávání finančních prostředků z podniků, institucí a bank? 
Soutěžící neví. Správná odpověď zní: Tunelování. 
 
"Tak děti, teď si pěkně sedněte a tiše poslouchejte. 
 
Pojem "tunelování" vznikl takto: Ve V.B. Lady Margaret Thatcherová 
privatizovala velké státní podniky. V ČSFR ministr financí Václav Klaus 
privatizoval velké státní podniky. Potud shoda. Rozdíly: Ve V.B. provedli 
nezávislý audit a prodali za tržní cenu. Tedy tomu, kdo dal nejvíc. A platilo 
se hned. U nás se státní podnik prodal za účetní hodnotu předem určenému 
zájemci. A s odkladem platby. Postup byl tento: Privatizační komise zjistila 
účetní hodnotu subjektu a vybrala zájemce. Tomu předala podklady. Zájemce si 
nechal subjekt ocenit znalcem. Částka, určená znalcem, několikanásobně 
převyšovala částku prodejní. S tímto odhadem tržní ceny šel zájemce do banky a 
úvěr bez problémů dostal. Za úvěr přitom ručil majetkem, který stále ještě 
nebyl jeho! Z úvěru, poskytnutého takto bankou, zaplatil tu účetní hodnotu a 



ještě mu zbyla pěkná sumička do začátků. Podnikatel "zlatokop" si po převzetí 
subjektu založil další firmu, na kterou převedl aktiva původního subjektu. 
Potom přestal bance splácet úvěr. Banka byla nucena převzít zástavu, tedy spíše 
to torzo, které z původního subjektu zbylo. Pan podnikatel byl z obliga, prostě 
mu "nevyšel podnikatelský záměr!" A na státu bylo, aby mu prokázal úmysl. Pan 
podnikatel to navíc jistil převedením majetku na osoby blízké. Takto tedy 
vznikl pojem "tunelování." A takto se nám tady "narodili" noví kapitalisté. 
Abych nezapomněl: Všechny tyto transakce národního majetku nepodléhají právnímu 
přezkumu. Na to byl dokonce vytvořen zvláštní zákon! Při takzvaném 
   očišťování bank od takto vzniklých nedobytných úvěrů bylo zapotřebí tato 
pasiva někde skrýt. Dva staří přátelé z "Prognosťáku" to vyřešili tím, že 
založili Konsolidační banku. Vznikl tak světový unikát - banka, která 
spravovala jen samá pasiva. Když už to bylo příliš nápadné, byla tato banka 
přejmenována na Českou konsolidační agenturu. Současně s tím bylo vedení ČKA 
povoleno prodávat tam uložené dluhy za částky, které nezřídka tvořily pouhých 
deset procent původní výše dluhu. Tak se také běžně stávalo, že původní dlužník 
si koupil svůj dluh (přes třetí osobu, samozřejmě) za částku, která nepokryla 
ani úroky z tohoto dluhu. Tento dříve dlužník byl po této transakci samozřejmě 
už opět vážený podnikatel. Po zaniklé ČKA zbyl dluh ve výši 236 miliard korun. 
Tato částka se objevila jako záporná položka ve státním rozpočtu a ze státního 
rozpočtu je také tento dluh umořován. Takže, milé děti, jaké si z toho vezmeme 
ponaučení? Ano,správně! Když dva dělají totéž, není to vždycky totéž." 
A já jen dodávám: Tento stát v žádném případě nerozkrádaly nějaké "socky." 
Z těch někdejších privatizátorů, jejichž dluhy platíme (a budeme platit i 
nadále) všichni bez rozdílu, jsou dnes milionáři, multimilionáři a někteří 
dokonce miliardáři. 
A jsou to také ti, kteří nám tady skutečně vládnou. Politici jsou ve 
skutečnosti jen loutky vykonávajíce jejich vůle. 
Tak se také stalo, že si jeden miliardář za své miliony "koupil" i naši 
současnou vládu........ 

++++++++++++++++++++++++++ 
Betreff: Ked skutocnost, tak strasne smutne. 
Při čtení následujících řádků se mi na mysl drala  jdiná otázka: Kde to  akra žijeme??? 
Se svolením Vaška Sádla zveřejňuji následující  otřesný příběh. Příběh,  který vám možná 
otevře oči, a přestanete (stejně  jako já) žít v domnění,  že až vám bude nejhůř, stát 
(Záchranná služba) se o vás  postará. Autorem  následujícího textu je Václav Sádlo, majitel 
firmy Savex. 
 
V pondělí na mě zvonila sousedka a prosila mě, abych  zavolal Petrovi  (její syn) záchranku, 
že je mu strašně špatně. Hned jsem  točil 155.  Ozvala se mi operátorka a chtěla paní 
k telefonu, aby zjistila, o co  vlastně jde. Potom nám řekla, že jezdí jenom k  bezvědomí, nebo 
k nehodám a  dala nám číslo na ošetřujícího lékaře. Lékaře  nebylo možno sehnat, neb má  
dovolenou,lékař, který ho zastupuje, je vylepen na dveřích  ordinace  kontakty (jsem se 
dozvěděl dnes ).Bohužel jsem byl nepojízdný  a volal  jsem i na magistrát Plzně, kde mi taky 
nedokázali poradit, co se má  v  takovém případě udělat. Včera Petr zemřel a až  potom přijela 
záchranka. Po  smrti Petra jsem znovu volal na 155 a poděkoval jim za jejich  skvělou  
spolupráci, že kamarád nám díky jejich nezájmu zemřel. 
Arogantně mi operátorka řekla: „ Co si to dovolujete - nás  tohle ale  vůbec nezajímá „a 
položila telefon. Je mi z toho děsně  těžko. Stát se  vykašlal na občana v té nejhrůznější 
podobě, jak to  jenom jde. 



 
Včera jsem byl podat Trestní oznámení na PČR pro neposkytnutí  sanitky  operátorkou na 155 
v ohrožení života. Celou věc jsem s policisty  detailně probral a závěr je takový: Trestní 
oznámení podat  sice ze  zákona můžu, ale ze zkušenosti mi řekli, že na nějaké  řešení je 
minimální  šance a celá věc vyšumí do ztracena. Protože na 155 sedí jenom  člověk,  který se 
rozhoduje podle toho jestli uzná, ž volající oznamuje  skutečně  ohrožení života. A že někdo 
zvrací a nemůže chodit, je  prostě málo -  může se klidně jednat o opilce. Nehledě na to, že se 
k  dané věci budou  vyjadřovat znalci - doktoři a doktor doktora neshodí. Mám prý  přesvědčit  
matku zemřelého, že si může podat Žádost o  prověření postupu na Městské  ředitelství 
policie. Ještě jsem chtěl, aby mi poradili,  kdybych se   náhodou znovu ocitl v podobné situaci, 
co mám vlastně dělat?  Odpověď mě  šokovala: „Je třeba, abyste při hovoru s operátorem  
uváděl daleko horší  situaci, než ve skutečnosti je, jedině tak máte šanci, že  Vám záchranka  
pojede na pomoc!“ Z vlastní zkušenosti mi policista vyprávěl,  jak až na   třetí výzvu Policie 
mu dispečer 155 poslal sanitku pro  postřeleného  chroptícího občana. A nevěřil, jak se 
personál  záchranné služby dokáže  děsivě chovat k lidem, je to na hraně zákona.  Dále jsem 
kontaktoval Magistrát města Plzně a celou věc  konzultoval s  vedoucí odboru sociální 
a zdravotní péče o občany. Celkem se  zhrozila, ale  na druhou stranu jí to ani moc 
nepřekvapilo, neb přichází  každodenně do  styku s doktory, kteří jenom chtějí, aby jim 
propláceli stále  větší  faktury a vlastně potřebný člověk je až někde na  konci systému - závěr  
našeho hovoru byl ten, že je to chyba systému, v kterém snadno  může  někdo udělat špatné 
rozhodnutí. 
 
Nakonec jsem kontaktoval Romanu Vébrovou z TV Nova, kterou jsem s celou věcí seznámil, 
řekla, že je to děsný a snad  připraví o celé věci  malou zpravodajskou reportáž, už jenom 
proto, aby občané  věděli, jak  volat na 155, aby jim skutečně záchranka přijela -  prostě je 
v bezvědomí  je v ohrožení života - tohle musí jednoznačně v telefonu  zaznít a pak  
záchranka musí dojet! Dnes ráno mi maminka zemřelého přinesla  Petrovo  parte 
a bonboniéru, že prý jsem byl jediný, kdo o Petra v nouzi  projevil  zájem. Vzal jsem parte 
a bonboniéru a osobně jsem jí dovezl  řediteli  Plzeňské záchranné služby. Dostal jsem se 
jenom k  ředitelově asistence,  kde jsem jí předal se slovy: „ V pondělí jsem Vám volal  na 
155, že soused  zvrací a nemůže chodit - sanitku jste mu neposlali, protože podle  vašeho  
názoru nebyl v ohrožení života, bohužel soused zemřel a tady  máte  bonboniéru a parte za 
vaši perfektní práci.“ Pak jsem se  otočil a zhnusen  odešel. Petrova maminka nechce podávat 
žádné trestní oznámení ani  stížnost, je z toho úplně na hadry - nejvíc jí drtí, že se na  něj  
všichni vykašlali. Moje ponaučení je, že zde v naší republice je  dalek  katastrofičtější stav 
morálky, než si vůbec kdo dovedete  představit! A  malý dovětek na závěr: 
 
Před chvílí jsem mluvil s kamarádem, co měl těžce  nemocnou manželku.  Věděl, že její 
konec je jenom otázka času a  celodenně se o ní staral -  měl jí doma na lůžku. Teď v neděli 
mu zemřela.  Zavolal k ní doktorku z  pohotovosti. Doktorka přijela a slova, který mu řekla, 
mu prý  budou do  konce života znít v uších : „Ano Vaše manželka je mrtvá - dáte mi  30  
korun“. Franta konsternován tímto prohlášením došel pro  peněženku a  podávajíc jí 
padesátikorunu, jí povídá jak ve snu: „Mám jenom  padesátikorunu“. Na to ona jí od něj vzala, 
strčila do kapsy a  se slovy:  “já taky nemám drobný zpátky“ odešla pryč. Prostě z  některých 
doktorů  se staly opravdové kreatury. 
Václav Sádlo / Savex 

++++++++++++++++++++++++++ 
Tlačová správa zo 4. 5. 2011 

  Organizátori Tlačovej konferencie konanej dňa 4. 5. 2011 v sídle Slovenského syndikátu 
novinárov konštatujú, že výzva „Budmerický kaštieľ patrí umeniu – nie privatizérom!“ z dňa 



14. 2. 2011 sa stretla s mimoriadnym ohlasom médií aj verejnosti. Výzvu okrem pôvodných 
signatárov – SC PEN, SSPUL, SSPOL, ZDHS, SSN a KLF – podporil aj Slovenský filmový 
zväz a Slovenská asociácia novinárov, čím získala podporu širokého spektra spisovateľov, 
prekladateľov, hudobníkov, filmových a televíznych tvorcov, ako aj novinárov. Výzvu cez 
webovskú stránku SC PEN a Changenet podporilo aj viac ako tisíc občanov zo Slovenska a 
osobností z ostatných krajín sveta. 
  Samostatný apel adresovali ministrovi kultúry Danielovi Krajcerovi aj spisovateľské 
organizácie združené v AOSS – Klub nezávislých spisovateľov, Slovenské centrum PEN 
klubu, Klub spisovateľov literatúry faktu a Spolok ukrajinských spisovateľov na Slovensku. 
  S osobnými vyznaniami na zachovanie DSS Budmerice sa pripojili spisovatelia ako Ladislav 
Ballek, Peter Jaroš, Jozef Banáš, Veronika Šikulová, Peter Holka, prof. PhDr. Mária Bátorová, 
DrSc., Ján Buzássy a ďalší. Celkovo tak na obranu DSS Budmerice vystúpili organizácie 
a jednotlivé osobnosti reprezentujúce takmer tritisíc tvorcov a kultúrnych či mediálnych 
pracovníkov. 
  Organizátori TK konanej dňa 4. 5. 2011 v sídle SSN ďalej konštatujú, že zariadenie ako DSS 
Budmerice za viac ako polstoročie svojej existencie plne obhájilo svoje opodstatnenie, 
nehovoriac o tom, že takéto zariadenia na podporu tvorby sú samozrejmosťou v Európe i vo 
svete, čo potvrdzuje aj činnosť Európskej siete medzinárodných centier umeleckého prekladu 
(RECIT), ktorá zastrešuje 14 rezidenčných domov v rôznych krajinách Európy a od roku 
1995 do nej patril aj DSS Budmerice. Jeho likvidácia by nás vymazala z takejto kultúrnej 
mapy sveta. To potvrdzuje aj petícia účastníkov Európskeho parlamentu spisovateľov 
konaného v Istanbule podpísaná delegátmi z krajín ako je Belgicko, Bulharsko, Česká 
republika, Dánsko, Estónsko, Grécko, Chorvátsko, Írsko, Island, Macedónsko, Maďarsko, 
Nemecko, Portugalsko, Slovensko, Slovinsko, Španielsko, Švédsko, Taliansko, Turecko, 
Veľká británia – Anglicko a Škótsko. Túto petíciu odovzdala delegácia SC PEN v zložení G. 
Murín (predseda), prof. M. Bátorová a P. Kerlik dňa 9. 12. 2010 do rúk riaditeľa sekretariátu 
ministra na pôde MK SR s vedomím ministra Daniela Krajcera.  
  Organizátori TK konanej dňa 4. 5. 2011 v sídle SSN na záver konštatujú, že 
nezodpovednosťou niektorých ministerských úradníkov sa neúmerne predlžuje doba riešenia 
súčasného prevádzkovania DSS Budmerice Literárnym fondom, čím spochybňujú opakované 
želania i verejné vyjadrenia ministra kultúry Daniela Krajcera, aby bol zachovaný pôvodný 
účel DSS Budmerice. Takéto konanie je aj v priamom rozpore s deklarovaným cieľom 
ministerstva o efektívnom využívaní DSS Budmerice, keďže pre uvedené obštrukčné konanie 
niektorých ministerských úradníkov nie je DSS Budmerice v súčasnosti využívaný vôbec, 
jeho budúcnosť je tak umelo zneistená a vytvára pôdu na zbytočné špekulácie a dohady. 
Veríme, že tento apel minister kultúry Daniel Krajcer vypočuje a ministerstvo pod jeho 
vedením naplní jeho vlastné verejné vyjadrenia v prospech pôvodnej a osvedčenej funkcie 
DSS Budmerice. 

++++++++++++++++++++++++++ 
započúvajte sa do krásneho hlasu len 10-ročnej americkej speváčky Jackie Evancho. 
Prajem krásny zbytok týždňa a nezabudnite - v nedeľu sa koná púť do Máriasteinu. 
JACKIE EVANCHO  
http://www.youtube.com/watch?v=8sg80t5UIcc&feature=player_embedded 
Jackie Evancho & Sarah Brightman "Time to Say Goodbye" 
http://www.youtube.com/watch?v=1qecULT01iE&feature=related 

++++++++++++++++++++++++++ 
Banderovci. Na Slovensku se dopouštěli masakrů obyvatel, zejména komunistů, Židů a 
úředníků. Časem si na Slovensku vybudovali silné pozice, z nichž je s velkým úsilím 
vytlačovalo československé vojsko.  



http://zpravy.idnes.cz/lapeny-vojak-delal-mrtveho-proto-prezil-pripomente-si-vpad-
banderovcu-1mg-/domaci.asp?c=A110504_182732_domaci_jw 

++++++++++++++++++++++++++ 

Chystajú sa nás vyhladovať  

Lindsey Williams pracoval v sedemdesiatych rokoch ako kaplán na Aliaške. V tom období sa 
budoval cez Aljašku ropovod, ktorý dával zamestnanie veľa ľuďom. Lindsey sa ponúkol, že 
bude ich kaplánom. Tento projekt riadila elita, hŕstka extrémne bohatých ľudí, ktorá má až 
doteraz moc nad celými Spojenými štátmi a dokonca nad celým svetom. Pastor Lindsey s 
nimi žil tri roky. Dozvedel sa, že Spojené štáty neriadi demokracia, ale elita… 

Lindsay vo videu povedal, že Ilumináti chystajú hladomor,ale nie preto, že by nebol dostatok 
potravín, ale taký hladomor, že ľudia si potraviny nebudú môcť kúpiť. 

História 1. mája 
Milí priatelia, písali sme, že dátum 1. mája bol zneužitý na „narodenie“ plánu 
Iluminátov, ktorý obsahuje tzv. 6 požiadaviek Lucifera.  Prinášame o tom ďalšie 
informácie:  

V roku 1776 katolícky seminarista Adam Weishaupt pojal ideu, že Lucifer je rovný 
Bohu.  Jeho filozofia dvoch bohov sa rozvinula do spôsobu uctievania tohto „druhého“ boha, 
Lucifera a šiestich bodov ako rozšíriť túto „vieru“ vo svete. Lucifer za to prisľúbil bohatstvo a 
moc. Weishaupt vyučoval vo vtedajšom čase najbohatšieho muža Amschela Rothschilda. 

Rothschildovi bola táto filozofia prezentovaná 1.5.1776 popri organizácii zvanej Ilumináti. 
Rotschild dostal prísľub, že s Luciferom na svojej strane bude vládnuť svetu. 

6 BODOV, ktoré Lucifer za túto svoju službičku požadoval boli: 
1. Eliminácia národných vlád 
2. Eliminácia kresťanstva 
3. Eliminácia rodiny 
4. Eliminácia vlastenectva 
5. Eliminácia dedenia 
6. Eliminácia osobného vlastníctva 

Tento plán by vytvoril svetový štát pod kontrolou House of Rothschild. 

Pozrite sa na svoju školu, vládu, televíziu, správy, propagáciu homosexuality, neviazaný sex, 
kontrolu pôrodnosti, feminizmus a pod. a uvidíte vyššieuvedené poctivo implementované v 
spoločnosti. Každý krok, ktorý vaša vláda urobila, urobila v prospech tohto Luciferovho plánu. 

Vzostup Rothschildovcov 

Rothschildov syn Nathan prevzal the Bank of England prostredníctvom drzých špekulácií a 
spokojne povedal: 
“Je mi jedno aká bábka je na anglickom tróne. Muž čo kontroluje tok peňazí kontroluje aj 
Anglicko. A ja kontrolujem tok peňazí.”, 
a v roku 1818 Amschelov syn James obdobne prevzal Francúzsku národnú banku. 
Etetablovali sa v nej aj ďalšie Amschelove výhonky, synovia Solomon a Karl Mayer 



Amschel Rothschild, zakladateľ dynastie, tak kontroloval polovicu svetových peňazí a s tým 
plynula aj politická moc. 
To je počiatok House of Rothschild.                                                                                            
Čoskoro Rotshschildov klan obopol Európu koľajnicami, investoval do ťažby nerastov, 
financoval stavbu Suezského prieplavu, platil výskumy nálezísk ropy, financoval diamantové 
operácie prostredníctvom Cecil Rhodes, ktoré zapichli chapadlá do afrického 
impéria ,financoval Habsubrskú monarchiu a zachránil ju pred bankrotom. V Amerike 
financoval Standard Oil, Carnegie Steel a Harriman ‘s Railroad. Od roku 1820 nastal vek 
Rotschildovcov a de facto existovala len jedna sila a tou bol Rotschild. 
Dodnes zostal oficiálnym brokerom zlata v Bank of England. 
Druhá svetová vojna bola ťažkou ranou pre Rotschildovcov  politický vplyv, ale enormné 
bohatstvo hýbuce svetom zostalo. 
 
Federal Reserve System 

V roku 1911 rozdelil Standard Oil Company na menšie spoločnosti kvôli antitrustovej 
legislatíve. 
V roku 1913 Rotschild a J.P. Morgan vytvorili súkromný Federal Reserve System -súkromnú 
banku, ktorá si ilegálne uzurpovala a právo tlačiť americké doláre a požičiavala ich americkej 
vláde za úroky, ktoré sami stanovovali. Úroky sa vracali nezdanené do charitatívnej 
Rockefeller Foundation, takisto založenej v roku 1913, vytvorenej špeciálne na tento účel. 
Nedávno bolo publikované, že nadácia počas svojej 95 ročnej histórie zmárnila 2 miliardy 
svojich všivavých dolárov na „charitu“ , ktorá spočívala vo financovaní „mentálenj 
hygieny“ a to vrátane Hitlerových a Leninových revolučných úletov. 

Council on Foreign Relations -CFR 

V roku 1921 tie isté kruhy vytvárajú Council of Foreign Relations, ktorá od 2. svetovej vojny 
nominuje amerických prezidentských kandidátov, ministrov obrany a obchodu . 
Bývalý riaditeľ Svetovej banky James Wolfensohn sa v prejave pri príležitosti 90-teho 
výročia CFR takmer rozplynul a pritom priznal farbu: „…A toto je svet v ktorom neexistuje 
CFR: Aký hrozný a bezprízorný svet by to bol , keby ho neviedla táto skupina ľudí.” 

Bilderberg 

V roku 1945 David Rockefeller zakladá skupinu Bilderberg , ktorá si hovorí aj Najvyšší 
kňazi globalizácie. Ktorýkoľvek premiér Európy musí byť akceptovaný Bilderbergom. 
V roku 1968 vzniká Rímsky klub a v roku 1973 Trilaterálna komisia. 

Istý John David vo svojich Spomienkach na str. 405 píše: 
„Niekotrí veria, že sme členmi tajnej kabaly pracujúcej proti záujmeom USA, keďže seba a 
svoju rodinu charakterizujem ako internacionalistov a konšpirujúcich s ostatnými vo svete 
na vybudovaní integrovanejšieho globálneho politického a ekonomického systému, jedného 
sveta, ak chcete. Ako toto je moja vina, prosím, som vinný a na túto svoju vinu som patrične 
hrdý.” 
Janko David veľmi dobre vie o čom hovorí. Je bezpochyby najmocnejším indivíduom akého 
tento svet kedy videl. Je vnukom kráľa globalistov, Davida Rockefelera. 

Kontrola médií 



Rockefellerovská dominancia nad médiami a politikmi môže byť len ťažko preceňovaná , 
navyše sám uvádza svoje vlastné tieňové aktivity. Tu je Davidov postoj k jemu lojálnym 
médiám zo stretnutia Bilderbergu v roku 1991: 
“Sme vďační  Washington Post, the New York Times, Time Magazine a iným veľkým 
vydavateľom, ktorých riaditelia navštevujú naše stretnutia a rešpektujú svoje sľuby už vyše 
40 rokov. Bolo by pre nás nemožné rozvinúť náš plán pre tento svet ak by sme nestáli počas 
tohto obdobia vo svetle publicity. Svet je sofistikovanejší a pripravený kráčať ku svetovej 
vláde Nadnárodná suverenita intelektuálnych elít a svetových bankárov je žiaducejšia ako 
národná profilácia produkovaná minulými storočiami.“ 

Európska Únia 

Podľa odtajnených dokumentov americkej vlády líder CIA , Donovan, sa pokúsil v roku 1950 
vytvoriť EU vytvorením Rockefellerovho a Fordovho American Committee for a United 
(ACUE). Osobný priatelia Rockefellera Alan a Foster Dullesovci prevzali financovane 
európskeho hnutia, založili European Fathers, a najali Retingera, Spaaka, Monneta a 
Schumanna ako amerických nádenníkov. 
V roku 1965 ACUE inštruovala vice-prezidenta EEC pracovať pre euro v tajnosti, aby nikto 
nemohol protestovať, až vtedy, keď už bude neskoro. Taká vec je vážnou a neserióznou 
manipuláciou nás všetkých. 

Koniec Sovietov 

Podľa bývalého sovietskeho disidenta Vladimíra Bukovského, ktorý ako Jeľcinov svedok v 
procese proti ZSSR mal prístup k tajným sovietským dokumentom v roku 1989: 
Michael Gorbačov mal hostí z Trilaterálnej komisie: Davida Rockefellera, Henry 
Kissingera, bývalého francúzskeho prezidenta Giscardda, bývalého japonského 
premiéra Nakazoneho. Žiadali ho pripojiť sa k Skupine 7, MMF, Svetovej banke, GATT a 
pod. Navyše rojčili o európskom federálnom štáte, siahajúcom až po Ural. Takýto štát bude 
do 15 rokov, chvastal sa Estaing, prezident Európskeho konventu , ktorý napísal európsku 
ústavu. Tak EU bola plánovaná Rockefellerom a spol dávno pred zmluvou z roku 
1992.Neskôr v roku 1989 prezident EEC-komisie, Jacques Delors, čestný člen 
Rockefellerovho Rímskeho klubu tlačil Gorbačova znovu do európskej federácie po páde 
berlínskeho múru. 
Gorbačov je dobrý priateľ Rockefellerovcov. Jeho Svetové politické fórum sa snaží byť 
križovatkou rôznych kultúr, národov a lídrov ako otvorené diskusné fórum sveta, ktoré má 
prostredníctvom „poskytovania analýz a riešení “globálnych problémov“ smerovať k Novej 
svetovej civilizácii ako rámca pre demokratický medzinárodný poriadok. 
„Vplyv tretieho sektora na politiku bude rásť a bude mať hlavný vplyv na architektúru nového 
svetového poriadku. Sú nedeliteľnou súčasťou NWO.“, netají sa svojím poslaním Svetové 
politické fórum. 
 
Mamička Zem 

Ďalší malý Rockefeller, Steven, synovec Davida Rockefellera je spoluzakladateľom Charty 
zeme. Spolu s Gorbačovom a Maurice Strongom. Táto charta je uložená v „Nádeji“ spolu so 
„svätými modlitebnými knihami“ germánov a „modlitbovými“ maskami Zeme. 
Gorbačov navyše drzo nazýva Chartu zeme „Desiatimi prikázaniami nášho veku“, čo je ďalší 
projekt spolupráce so Stevenom Rockefellerom a iluminátom Maurice Strongom. Je to 
enviromentálny projekt ako vystrihnutý z leninských čítaniek, ktorý zaváňa kultom „živej, 



dýchajúcej matky Zeme“ – klasické pohanské tézy spolu s enviromentalistickou hystériou a 
snahou o nahradenie kresťanstva . Podporuje ho Rockefeller Brothers Fund. 
Gorbačov je takisto prezidentom Medzinárodného zeleného kríža, ktorý sa zaoberá 
mnohými oblasťami medzinárodného práva a ultimatívne požaduje podriaďovanie sa 
suverénných štátov cholerickému Globálnemu enviromentálnemu hnutiu. 

Záver: 
Globalizačná anakonda nás už hypnotizuje poriadne dlho. Ako kapybara teraz len čaká na 
vhodný okamih ako nás čo najrýchlejčie šupnúť do svojho vysneného direktívneho svetového 
štátu. 

Barónka  Rothschild a rodinný poklad 

Barónka Philippine Mathilde Camille de Rothschild (nar. 22 November 1933 v Paríži),  je 
jedinou dcérou baróna Philippe de Rothschild, člena Rothschildovskej bankovej dynastie a 
vlastníka fracúzskeho vinárstva Chateau Mouton Rothschild. Do rodinného biznisu vstúpila 
na konci 70-tych rokov. Po otcovej smrti zdedila tri vinárstva v Bordeaux. Jej osobné 
vlastníctvo sa odhaduje na 190 miliónov USD. Barónka je ozdobená zlatým náhrdeľníkom s 
príveskom . Príveskom je obrovská hlava Baphometa, pohanského boha z 19. storočia,  ktorý 
sa stal synonymom satana. 

Podľa Unity Publishing/magnificat.sk 

 Myslíte si, že tento článok je dôležitý alebo zaujímavý?  Pošlite ho cez e-mail alebo ho 
ukážte priateľom na Facebooku. Rozširujte informácie, nato sú predsa tu! 
Výpoveď kaplana Lindseyho Williamsa beriem, Rothschildovci v centre diania a na cele 
bank a dalsich spolocnosti ovplyvnujucich "svet" ok. Ale prezentovana filozofia so 6 
bodmi, ktorých by sa mali drzat nedokazem dat do suvisu s nasledujucim obsahom 
clanku. Bod 3 eliminacia rodiny - Rotshieldovska RODINA je ta, ktora sa tu spomina a 
nezda sa mi ze kazdy z nich si len svojou cestou. Bod 5 eliminacia dedenia - Baronka 
Rotshield...po otcovej smrti zdedila... ??? Co to ma byt? Bod 6 eliminacia osobneho 
vlastnictva - Nevlastnia uz nahodou "celu zemegulu"??? 
Ano, ano viem ze sa to ma tykat vsetkych ostatnych, ale ak by to bolo naozaj tak a verili 
by sme na toho lucifera, potom nevidim dovod preco by mali byt Rotshieldovci toho 
usetreni. Ak by sme na to mali pozerat z urciteho nabozenskeho hladiska, kde sa boh 
definuje ako to dobre, a lucifer (alebo satan a pod.) je to zle, ze su to vzajomne 
protiklady. Ak sa zhodneme, ze boh je nieco vsemohuce, nieco nadradene, nieco co si pre 
nasu ubohu bezvyznamnost nedokazeme ani predstavit a pochopit, potom satan ako 
opak ci protiklad je v podstate tiez akousi nadradenou entitou. Vychadzajuc z toho mi 
potom nedava zmysel, preco by mal lucifer(satan) superiaci na jednej urovni s bohom - 
za predpokladu ze pouziva prave taketo prostriedky pre manipulaciu a ovladnutie ludi, 
ktore by sme akoze definovali tymi 6 bodmi - prave takymto sposobom ziskaval nejako 
navrch v tomto suboji a pritom by si akoze nahodne vybral nejaku rodinu 
Rotschildovych alebo inu aby mu v tom pomohla. A k tomu vsetkemu by tuto rodinu 
takpovediac postavil na uroven boha, ktory je akosi nedotknutelny a pri svojom plane 
by ich jednoducho nechal len tak, pricom vsetci ostatni by boli "pokoreny" ako znak 
luciferovho vitazstva. Aj keby som stopercentne veril dogmam o bohu, ktore su 
prezentovane cirkvou!!!, tak by mi to cele prislo ako postavene na hlavu. 
Takze zaver. Nepouzil by som slovo verim, ale skor dufam, ze existuje nieco vyssie co 
mozme kludne nazyvat bohom, ale zistime to vsetci az na konci. Rotshildovci a ini su 



takisto len ludia a ich snaha o manipulaciu a ovladanie vsemoznymi prostriedkami, ich 
chamtivost, to vsetko mna a ostatnych obycajnych ludi stavia na pomyselnom rebricku 
hodnot omnoho vyssie ako ich. Netvrdim, ze kazdy clovek nema "svoju cenu", alebo ze 
ho nikto nikdy nedokaze zlomit ked mu ide vyslovene o to, ale bez boja sa nevzdam.            
A posledna vec. Mena, symboly (satan, 666 a pod.) vzdy boli, su a bude LEN mena a 
symboly. Silu im davaju vzdy az ludia. Takze ziadnu paniku z "konca sveta" :) 
p.s. to ze clovek na nieco neveri, neznamena automaticky, ze to neexistuje, ale ani 
naopak. Viera nemusi byt este dostatocnym dokazom. 

Dobrý článok.  Samozrejme pre tych, čo nemajú doposiaľ žiadne informácie o tom, čo  
sa tu skutočne deje - je to neprijateľné. Aj napriek tomu je to potreba už zverejňovať. 
Času je málo a lží je strašne veľa.  
Prebuďme sa už, a začnime pracovať na sebe. Spomeňte si na to kto ste a čo tu máte za 
skutočnú úlohu. Vystúpte z Matrixu ako NEO,..nie nekonečným bojom, ale silou lásky   
a zvýšených vibrácií. Zanechajte násilia, ohovárania, hašterenia.  Prestaňte pozerať 
televíziu,.. sledujte prírodu a kúpte si radšej akvárium alebo  zvieratko a majte ho v 
láske. Začnite meditovať a pretvárať tento pokrivený svet. Nechajte temných, nech sa 
medzi sebou bijú,.. ich čas sa kráti a modlite sa aj za nich.  Skúsme to!!!  

1. Eliminácia národných vlád - ovládajú  vlády a centrálne banky štátov.  Ak  nejakú 
centrálnu banku nevlastnia resp. neovládajú tak pomocou umelo vytvorených rôznych 
slovíčok typu terorizmus si tú banku a daný štát podmania. (viď história - Irák, 
Latinská amerika, momentálne Lýbia) 
2. Eliminácia kresťanstva - liberalizmus, multikulty, porno, drogy - určite neprospieva 
kresťanstvu. 
3. Eliminácia rodiny - dlhý pracovný čas a nasadenie. Volebné právo pre ženy bolo za 
účelom eliminácie rodiny - žena je v práci, stačí jej jedno dieťa a má dosť. Povedal  to 
sám Rockefeler. 
4. Eliminácia vlastenectva - kto je dnes vlastenec je rasista.  Kto povie že je patriot je 
fašista. Ruku na srdce - keď si dám našu vlajočku na dom ktorý si krvopotne postavím 
budem na smiech. Povedia že som nácek, hoci milujem svoju krajinu. + imigrácia. 
Podporovanie  neprispôsobivých. Slovíčka typu rasizmus, xenofóbia. Týmito slovíčkami 
zničia európske národy. Ďalej štátne symboly ako sochy ustupujú,  sú ničené a 
vymieňané. (aj vďaka maďarom) + štátny jazyk ide do pozadia vďaka nátlaku južného 
suseda.  Sami to dovolíme. Nedá sa nič robiť. Je neskoro. 
5. Eliminácia dedenia- privatizácia ako napríklad teplární. Čo zdedia naše deti ?                  
Tie francúzske, talianske, japonske závody?  Aké štátne bohatstvo ? Akurát tak výrobu 
LCD televízorov pre japoncov a podobne v hrozných podmienkach.  Nakoniec predáme 
aj pitnú vodu,  ktorú si budeme kupovať z našich prameňov. A prečo ? Lebo to sami 
dopustíme.. sme takí. 
6. Eliminácia osobného vlastníctva - platy stoja. Ceny idú hore.  Jedného dňa sa 
zobudíme a zistíme že sme nič po sebe nezanechali.  Elitárstvo sa nás snaží zotročiť a 
vyvlastniť cez ekonomiku !!! 

++++++++++++++++++++++++++ 

HOVORY „M“ – Vladimír Mečiar: Množstvo trhlín v spoločnosti rastie 

Slovenský minister zahraničných vecí možno Orbána vôbec nechce riešiť * Kam uprie 
Mikloš oči na štátny majetok – to chce hneď predať * Zostal na úrovni ministra pre 
privatizáciu * 



• Mikuláš Dzurinda podľa svojho vyjadrenia nechcel vytlkať lacný politický 
kapitál v prípade schválenia maďarskej ústavy a preto bol ticho ako minister 
zahraničných vecí. Vraj takto naša reputácia rastie. Vzrástla naša reputácia 
nereagovaním na excesy Viktora Orbána?  
V. Mečiar: Konanie Mikuláša Dzurindu je ťažké vysvetliť. Keď bol predsedom vlády SR, tak 
sa s Orbánom nestretol niekoľko rokov vôbec. Išiel a bránil slovenský záujem až tak, že hrozil 
rozpad vlády. SMK vtedy otvorene pohrozila vystúpením z koalície. Terajšie jeho postavenie 
možno vyplýva z pôsobenia terajšej predsedníčky vlády. Tá je ústretovosťou naklonená voči 
Orbánovi. Sama hovorí, že Slováci by mali demonštrovať vlastnú silu tým, že sa nebudeme 
starať o vlastné veci. Byť však silný a hlúpy nie je práve najšťastnejšie riešenie. Dzurinda mi 
pripomína bezradného človeka, ktorý vôbec nevie, čo má robiť, ako sa má zachovať a ako to 
má vyzerať ďalej. To, čo nerobia, je veľká chyba. Rokovanie s europoslancami tiež poukázalo 
na bezradnosť. Nie, čo má robiť, nevie, ako sa správať. A nechcem si pripustiť ani otázku, že 
možno ani nechce.  
 
* Na druhý deň po vašom stretnutí s ministrom pôdohospodárstva Zsolt Simon oznámil 
právne možnosti predaja doma dochovaných a vypestovaných potravinových produktov 
mimo obchodnej siete priamo spotrebiteľovi. Realizujú sa tak vaše myšlienky podpory 
domácej potravinárskej produkcie?  
 
V. Mečiar: S istou obmenou, ale áno. V podstate by sa podľa príjmov mali rozdeliť 
dodávatelia do troch kategórií. A mali by mať možnosť voľne dodávať koncovému 
spotrebiteľovi, t. j. do reštaurácii a iným zariadeniam. Tým začne vznikať domáci vnútorný 
trh, ktorý bude do istej miery tlačiť aj na tie trhy vonkajšie, ktoré sú. Veď sme dnes odkázaní 
na dovoz vyše 80 percent potravín zvonku. Len dvadsať percent dorábame sami, čiže je tu aj 
snaha trošku začať týmito vnútornými mechanizmami. Je to dlhodobá vec na veľa rokov. U 
pána ministra sme aj o tejto otázke, okrem iných, rozprávali. A tu sa zdá, že by sa sčasti mohli 
naše názory na takýto spôsob podpory domáceho trhu prekryť. Nie celkom, ale sčasti áno.  
 
* Odborári sú rozčarovaní z premiérkinho konania, keď im sľúbila, že dohoda s ňou 
platí a návrhy zmien Zákonníka práce sa meniť nebudú, a potom sa na druhý deň 
zmenili. Radičová to však nepovažuje za lož, lebo vraj šlo o malé zmeny. Myslí 
premiérka niekedy vôbec niečo vážne?  
 
V. Mečiar: Je to ukážka situácie vo vláde. Premiérka sa zaviazala, čo by mali rešpektovať 
členovia vlády. Ale príde na rokovanie vlády a minister hospodárstva dá 16 návrhov, ktoré 
menia stanoviská premiérky. Pravdou je, že ak si ona svoje stanoviská bráni a prešlo len jedno, 
ale ak premiérka povie a zaviaže sa v mene vlády SR, tak by vládni predstavitelia mali jej 
stanovisko rešpektovať. A ak majú návrhy zmien, tak tie sa potom odovzdávajú parlamentu a 
poslanci si to v parlamente vyriešia. Ale tieto spory by už vo vnútri vlády nemali vznikať. A 
nemali by sa potom riešiť rôznymi typmi hlasovania. Potom to ukazuje, že tie pozície vlády v 
postoji k reforme trhu nie sú jednotné, veď osem k siedmim poukazuje skôr na polovičatosť. 
Tieto kroky vyrába množstvo vnútorných problémov, rozpoltenosti a zbytočne zlej krvi.  
* A odborári potom protestujú.  
 
V. Mečiar: Odborári organizujú mítingy po krajoch s väčším, či menším úspechom. Hovoria o 
formách protestov, veď prešli popred úrad vlády a podobne. Ale tých protestov je na rôznych 
miestach mnoho. Nielen odborárskych. Nemá to dirigentskú paličku a nemá to ešte potrebnú 
intenzitu na to, aby vláda musela brať ten protest veľmi vážne. Zatiaľ stačí odvracať 
pozornosť, ale množstvo trhlín v spoločnosti rastie.  



 
* Za pôsobenia Mikloša v prvej Dzurindovej vláde bolo predaných 51 percent 
Slovenských telekomunikácií. Teraz ich majiteľ odmietol vyplatiť divideny štátu vo 
výške 126 miliónov eur, čo Mikloš považuje za dôvod ďalšieho predaja 49 percentného 
podielu štátu. Má takéto správanie Mikloša logiku, alebo koná len to, čo si praje 
súkromný vlastník akcií?  
 
V. Mečiar: Pravdou je to druhé. Nikdy nemal byť predaný väčšinový podiel. Vždy si štát musí 
nechať kontrolu. Aj model, ktorý uplatnil v plynárenstve, že síce predal menšinový podiel, ale 
dohodol v zmluve o predaji novým vlastníkom väčšinovú kontrolu, pri ktorej už vláda na 
rozhodnutia nemá žiaden vplyv, je pre SR škodlivý. Slovenská republika musí ručiť za svoje 
záväzky majetkom štátu. Nemôže sa majetku zbavovať. Všade inde sú trendy opačné. 
Rozpredávanie, ktorým Mikloš začal svoju politickú kariéru od poradcu bývalého 
podpredsedu vlády, cez ministra pre privatizáciu, ho poznačila, lebo stále sa zrejme cíti byť 
ešte ministrom pre privatizáciu. Kde uprie oči a uvidí niečo zo štátu, hneď to chce 
privatizovať. To je nesprávna, chybná tendencia. Všetky ostatné štáty usilujú o posilnenie 
ekonomickej základne štátu. Dokonca ju rozširujú na rôzne iné spoločnosti. Na Slovensku je 
opačná tendencia. Nie je to dobrá tendencia. Ekonomicky oslabiť štát zvnútra ho robí 
zraniteľným aj zvonku.  
Stanislav Háber  

Ku Dňu matiek  

Slovenské mamičky majú sviatok. Tento deň 8. máj nám má pripomenúť, že naša spoločnosť 
potrebuje novú silnú generáciu, ktorá sa vytvorí len vtedy, ak bude mať podmienky na svoj 
rast a rozvoj. 

Prajme preto slovenským mamičkám lepšie časy. Časy, v ktorých sa naša spoločnosť 
skutočne dostane do kondície, aby si ctila ich obetu v prospech rodiny, aby sme dokázali, že 
sme skutočne spoločnosťou s dôrazom na ochranu detí a na vytváranie prostredia na ich 
zdravý a plnohodnotný život. 

Na splnenie týchto podmienok však musíme mať reprezentáciu, ktorá dokáže vytvárať lepšou 
správou spoločnosti prostredie vhodné na vznik pracovných miest, prorastových tendencií a 
skutočne sociálneho štátu tak ako ho máme zakotvený v Ústave SR. A to prajem práve 
matkám k ich sviatku, aby sa čím skôr takých čias dočkali v prospech svojich detí, a tým v 
prospech celej našej spoločnosti. 

V piatok 6. mája o ôsmej ráno sa poslucháreň Trenčianskej univerzity naplnila študentmi 
odboru politológie. Prednášať prišiel na pozvanie vysokoškolského pedagóga Dušana 
Štraussa trojnásobný premiér a predseda ĽS-HZDS Vladimír Mečiar. 

Záujem prejavilo takmer šesťdesiat poslucháčov prvého, druhého a tretieho ročníka, ktorí 
vystúpenie slovenského štátnika počúvali sústredene vyše dvoch hodín. Okrem šťukania 
fotoaparátov a vecných otázok študentov sa v miestnosti rozliehal už len hlas prednášateľa. 

Po priereze politických dejín sa Vladimír Mečiar sústredil na vysvetľovanie vývoja na 
Slovensku po roku 1989. Iba na otázky študentov spomínal na 60-te roky, kedy sa prvýkrát 
zapojil do politického diania, aby ho po roku 1968 za jeho postoje normalizačný systém 



evidoval ako režimu nepriateľskú osobu, keď sa zamestnať mohol len ako pomocný tavič v 
robotníckej profesii v Dubnici nad Váhom. 

Študentov živo zaujímali aktuálne otázky slovensko – maďarských vzťahov. V odpovedi 
Vladimír Mečiar zdôraznil, že v Trianone mala maďarská menšina žijúca na Slovensku 
možnosť začleniť sa do maďarského štátu, čo však jej predstavitelia sami odmietli a 
deklarovali, že chcú žiť na Slovensku. 

Terajšie správanie vlády Viktora Orbána považuje Vladimír Mečiar za nebezpečné, lebo 
vytváranie piatej kolóny v Európe vždy viedlo k vzniku vojnového konfliktu. Predseda ĽS-
HZDS študentom vysvetlil aj okolnosti podpísania Základnej zmluvy medzi Slovenskou 
republikou a Maďarskom, ktorá je stále platná z roku 1995, kde sa jednoznačne píše, že 
uznávame iba individuálne práva príslušníkov maďarskej menšiny, s čím v roku 1995 súhlasil 
aj maďarský premiér. Preto kolektívne práva menšin, aké zakotvuje nová maďarská ústava, sú 
u nás neplatné a neprípustné. 

Z ústavného vývoja na Slovensku Vladimír Mečiar pripomenul, že po prijatí Ústavy SR v 
roku 1992 sa k nej vyjadrovali ústavní odborníci zo všetkých krajín Európy. A dnes čušia, 
keď Maďarsko prijalo novú ústavu s medzinárodne neprijateľnými prvkami. Ako však 
Vladimír Mečiar zdôraznil, celá táto situácia v Maďarsku je vyprovokovaná politikmi Fideszu 
a občania Maďarska s ňou zjavne nesúhlasia, veď to nie je tak dávno, čo v referende odmietli 
neúčasťou na ňom aj dvojaké občianstvo, hoci na platnosť referenda u našich južných susedov 
stačí iba 30 percentná účasť občanov, kým u nás päťdesiat percent voličov plus jeden. 
Upozornil však na nebezpečnú politickú situáciu v Maďarsku, kde v politike tolerujú 
neofašistickú stranu Jobbik. 

–––– 

V situácii, keď sme svedkami prebúdzania neofašistických síl v Európe podporených krízou si 
výročie skončenia 2. svetovej vojny pripomíname s o to väčším záujmom a odozvou. Máme 
tak možnosť rozpamätať sa najmä na zneužívanie menšín na vyvolávanie medzištátnych 
sporov. 

Je zarážajúce, že len 66. rokov od šialeného vyvražďovania sa občanov diskriminovaných na 
základe rasy, národnosti a vierovyznania máme v Európskej únii suseda, ktorý vlastnou 
agresívnou politikou ohrozuje stabilitu celého stredoeurópskeho priestoru. 

Maďarské zmeny ústavy, neofašistická strana Jobbik v parlamente a neustála snaha 
samotného premiéra Viktora Orbána vnášať prvky nedorozumení do vzájomných vzťahov, sú 
šialeným hazardom s najväčšou devízou Európy, akú máme od 8. mája 1945 a tou je mier. 

Mier je hodnota, bez ktorej nie je možný plnohodnotný rozvoj ľudí v žiadnej spoločnosti a v 
žiadnom regióne. Preto Ľudová strana – Hnutie za demokratické Slovensko chápe 8. máj ako 
sviatok mieru a porozumenia medzi národmi. Mier musia chrániť všetky vyspelé 
demokratické štáty spoločnými silami v prospech budúcnosti celého ľudstva. 

 

Konanie ministerky spravodlivosti, ktorá dnes odvolala hromadne štrnástich predsedov 
okresných a krajských súdov za akt motivovaný politikou. Tvrdenia ministerky, že chce takto 



zvýšiť dôveryhodnosť súdov, sú nelogické, lebo ide v skutočnosti o znásilnenie súdov 
vládnou politikou. Lucia Žitňanská sa snaží od nástupu do funkcie ministerky spolitizovať 
justíciu, čo je v rozpore s demokratickým trojdelením moci v občianskej spoločnosti na moc 
výkonu, zákonodárnu a súdnu. 
  
 Ministerka nominovaná do úradu vládnou stranou SDKÚ sa systematicky pokúša meniť 
pravidlá v justícii na všetkých stupňoch v prospech vplyvu politiky na tento tretí a od politiky 
nezávislý súdny pilier moci. Verejnosti sú známe dobré výsledky napríklad v prípade 
Krajského súdu v Prešove a preto zdôvodnenia Lucie Žitňanskej o nedostatočnej výkonnosti 
súdu stoja na hlinených nohách. Využitie novely zákona o sudcoch a prísediacich, ktorá je 
platná od 1. mája v tejto expresnej rýchlosti, svedčí o spomínanej politizácii justície, k akej 
pristúpila Lucia Žitňanská a využila nové právo priam v brutálnych rozmeroch. 

 Predstaviteľka SDKÚ je tak podozrivá zo zneužívania svojho postavenia pri zjavnej snahe o 
politizáciu rezortu spravodlivosti. Z týchto dôvodov si Ľudová strana - Hnutie za 
demokratické Slovensko myslí, že nastal čas na prehodnotenie nominácie Lucie Žitňanskej do 
úradu ministerky spravodlivosti. O jej konaní by preto mal rozhodovať parlament, ak sa 
odvolať ju neodhodlá jej stranícka súputníčka predsedníčka vlády SR Iveta Radičová. 

––––––––––- 

Prečo minister vnútra vstupuje do parlamentu? * Samoľúbi Daniel Lipšic a Ivan Mikloš 
prezrádzajú vlastnú nadradenosť * Premiérka je z firmy člena Svetového zväzu Maďarov * 

* V sobotu 14. mája si pripomeniete v Banskej Bystrici 20. rokov správnych krokov - 
podľa vášho hesla v ĽS-HZDS. Ktoré kroky považujete za najdôležitejšie? 

V. Mečiar: HZDS vzniklo z občianskeho pohybu v novembri 1989. V roku 1990 toto 
občianske hnutie vyhralo voľby. Ako každé občianske hnutie, ktoré ide proti starým 
poriadkom, sa musí postaviť aj za čo ide. A tak došlo k vnútornej diferenciácii. Tá skupina, 
ktorá rešpektovala národný, kresťanský princíp solidarity a rešpektovala sociálnu 
spravodlivosť, sa vyčlenila zvnútra VPN rozdeľovacím snemom. A vytvorili sme samostatné 
občianske hnutie. Toto hnutie dokázalo v ťažkom zápase v roku 1992 vyhrať voľby, dať 
Slovensku zvrchovanosť, ústavu, štát. Dokázalo zvládnuť transformáciu plánovanej 
ekonomiky na trhový systém. Dokázalo dať Slovensku pevnú menu a postavenie v zahraničí. 
Dokázalo eliminovať veľkú sociálnu nespravodlivosť v podobe vyše 400 tisíc 
nezamestnaných, keď sme ten počet znížili pod 10 percent. Z niekoľkých miliónov v rezorte 
štátu sme sa dokázali zdvihnúť na úroveň nad desať miliárd dolárov. Dokázali sme dať 
Slovensku smerovanie a rast taký, že ako prvé prekonalo hospodársku krízu po roku 1989. 
Dokázali sme sa zapojiť do všetkých integračných procesov, dosiahnuť uznanie štátu v celom 
svete. Tento intenzívny politický zápas dosiahol svoj výsledok. Čím je väčšia sila akcie, tým 
je väčšia sila reakcie. Keď sa nedarilo vonkajším tlakom nijako HZDS rozložiť, prešiel tento 
tlak do vnútorných orgánov. Napriek tomu sme do roku 2002 ešte všetky voľby vyhrali. V 
roku 2006 sme sa však dostali do vládnej koalície, aj keď sme boli oslabení. Tú časť vládnej 
politiky, za ktorú sme zodpovedali, sme zvládli so cťou a čestne. HZDS je hnutie, na ktoré 
všetci útočili. V roku 2010 malo vo voľbách zaváhanie, ale dodnes je to najpočetnejšia strana. 
Programovo najzrelejšia. Momentálne v nej prebieha reforma tak, aby táto strana bola 
schopná ďalších politických zápasov v hľadaní cesty aké máš byť Slovensko? Nie, či budeš, 
ale aké máš byť. 



* Daniel Lipšic neustále útočí na šesť anonymných poslancov koalície, ktorí mali 
zahlasovať za Dobroslava Trnku v minulom roku v tajnej voľbe za generálneho 
prokurátora. Môže ako minister vnútra vedieť, že v tajnej voľbe boli práve šiesti 
koaliční poslanci za iného kandidáta, keď tam bolo viac za iného, ako im prikazovala 
koalícia? Môže vedieť presný počet šiestich? 

V. Mečiar: Ak ten počet vie, tak voľba nebola tajná, lebo sa nevie, či aj z opozície niekto 
nehlasoval aj s vládnou koalíciou. Ten počet mohol byť aj väčší. Nakoniec, Dobroslav Trnka 
bol aj kandidát SDKÚ. Čiže to samo určovanie tohto počtu je veľmi relatívne. Je to 
matematický súčet, čo bolo nad vtedy prítomných poslancov opozície. Druhé, čo v tejto 
situácii je veľmi nepríjemné, prečo minister vnútra vstupuje do vnútra Národnej rady SR. On 
je výkonná zložka NR SR, nie ich nadriadený. Prečo minister vnútra obviňuje poslancov, že 
určite boli skorumpovaní? A že určite boli pod nátlakom? Aj korupcia, aj mimo právny nátlak 
sú trestnými činmi. Čo minister vnútra robí, keď o tom rozpráva a nikoho nestíha? Ak nevie 
tieto veci dokázať, tak potom tára. Potom je to otázka politickej zodpovednosti ministra, 
ktorého slová môžu znieť aj ako hrozba pre poslancov, že ak si dovolia hlasovať podľa svojho 
svedomia ako im káže ústava, ale im to nekáže Lipšic, tak sú korupční a vydierateľní. Stavia 
sa teda nad ústavné princípy? Táto samoľúbosť je už do neba volajúca. Preto poslanci mali a 
majú právo hlasovať tak ako im káže ich svedomie. Daniel Lipšic nie je svedomím tohto 
národa, ani poslaneckého zboru a dokonca ani KDH. Samoľúbosť, nadnášanie seba nad 
právne normy je vždy začiatkom porekadla – pýcha predchádza pád. 

* Ivan Mikloš chce zostaviť rozpočet na budúci rok dvíhaním spotrebných daní, 
bankovej dane a dane z nehnuteľností. Ak sa tak podľa neho nestane, vláda môže odísť. 
Vyhráža sa už rovnako ako Radičová pri generálnom prokurátorovi? 

V. Mečiar: V minulom rozhovore som hovoril o dvoch samoľúbych mužoch, ktorí sa 
vyvyšujú nad ostatných. Jedného sme menovali vyššie, druhým je Ivan Mikloš. Z čoho 
pramení táto samoľúbosť? Cíti prevahu vo vzťahu k svojmu okoliu. A aj ich zastrašuje. Hrá 
na nich presilovku. Dožaduje sa, aby jeho koncepcie, jeho názory boli akceptované a aby 
názory tých ostatných boli bagatelizované. Kde je tu vnútorná demokracia? Rešpektovanie 
názoru všetkých? Pritom si myslím, že pán Jozef Kollár zo SaS, s ktorým som kedysi 
spolupracoval, dokonca bol jeden z ľudí, ktorí sa mohli uchádzať o post v NBS, je 
kvalifikovaný rovnako alebo lepšie ako Ivan Mikloš. Preto je tu otázka, prečo táto forma? 
Prečo tieto metódy, keď sami o sebe sú tieto nástroje sporné. Znamenajú ďalšie zvýšenie 
daňového zaťaženia. Pritom oznamuje, že je ochotný ich presadzovať aj za cenu rozpadu 
vlády. SaS hovorí, že je ochotná ich odmietať i za cenu rozpadu vlády. Takže sa vlastne 
neracionálne správajú všetky strany. A budúcnosť štátu stojí na hašterení, na presadzovaní 
ješitnosti, na neschopnosti komunikovať, hľadať dohodu. Mediálne vyhlásenia majú 
zastrašovaciu a nedemokratickú funkciu. Na tomto sa politika robiť nedá. Politici tohto typu a 
tento typ politiky musia preč. 

* Slovenská premiérka dohodla s českým premiérom zasadnutie oboch vlád na 
spoločnom rokovaní na výročie vzniku Česko-Slovenska, čo považujú obaja za 
deklaráciu vzájomných vzťahov. Nie je to skôr ústupok zo slovenskej suverenity? 

V. Mečiar: Nemyslím. Spoločné rokovanie vlád Slovenskej a Českej republiky ako historická 
spomienka na vznik Česko-Slovenska, prečo nie? Môže byť. Nakoniec, bol to deň, kedy si tie 
národy podali ruky. A bol deň, kedy si podali ruky, že sa rozchádzajú. Toto mi neprekáža. 
Prekáža mi to, že od roku 1993 tieto strany vládnej koalície neboli ochotné osláviť vznik SR. 



Dokonca mnohí poslanci terajšej vládnej koalície mali problémy zložiť sľub podľa Ústavy SR. 
Ďalej mi prekáža, že teraz, keď som začal pracovať na oslavách 20. výročia vzniku štátu, tak 
odpoveď je, že o tak zásadnej otázke niet politickej dohody. Tak som rád, že si pripomenú 
vznik Česko-Slovenska ako udalosť histórie, ale nie som rád, že títo istí ľudia, ktorí sedia vo 
vláde, nemajú úctu k vzniku vlastného štátu. Dokonca jeden z terajších poslancov vládnej 
koalície obhajuje stanovisko, že Slováci nemajú dejiny. Vo vládnej koalícii existujú kroky, 
ktoré sú celé pomýlené. Od začiatku ako svedok udalostí sediaci s nimi v jednej miestnosti 
viem, že boli proti vzniku SR. Viem, že ich základné myslenie bolo pro česko – slovenské. A 
tak tomu mysleniu odovzdávajú istú daň, čo je spomienka na minulosť. Ale prítomnosť a 
budúcnosť je spojená s týmto štátom. A tento štát je Slovenská republika. 

* Radičová hovorila aj o spomienke na federálnu vládu, tak to vyznelo, že aj preto má 
byť spoločné zasadnutie vlád. 

V. Mečiar: Všímam si, že to nie je len Radičová, ktorá hovorí v týchto pojmoch. Pri zániku 
federácie sme sa dohodli, že nebudeme používať znaky Česko-Slovenska a napriek tomu je tu 
pokus vtlačiť do povedomia Česko-Slovensko inými cestami. Vznikajú rôzne česko – 
slovenské šou, kde sa Slovensko už píše s malým „s“ a ukazujú sa symboly bývalého Česko – 
Slovenska cez obrazovku. A toto vnímanie sa posúva Slovákom v situácii, keď sa vie, že 
budúcnosť bude znamenať ďalšie problémy. Cesta naspäť tie problémy nevyrieši, ale sa 
podsúva. Povedzme vo futbale reagujú niektorí ľudia tak, že by chceli znovu vytvoriť 
federálnu ligu a rozbiť slovenskú súťaž. Vlastne by sme ani slovenského majstra nemuseli 
mať. Bol by to ten, kto by bol zo slovenských klubov v tabuľke najvyššie, čo je ďalší úder 
slovenskému športu. Vidíme, ako sa to presúva do politiky. Robil sa pomník leva, pomník 
Štefánika a bol tu nepomer úcty k týmto dvom symbolom. Štefánik bol jeden zo zakladateľov 
Česko – Slovenska, ale mal iný názor na vývoj vo vnútri týchto vzťahov. Oni v mnohom 
dokazujú, že sú vlastne tomu svojmu presvedčeniu poplatní. A pani Radičová dokazuje, že 
nielen tomu česko – slovenskému, veď patrila k tým, čo robili podpisové akcie a podpisovali 
proti zvrchovanosti SR. Je však aj veľmi naklonená filozofii Sorosových nadácií. Pritom 
Soros je nielen zbohatlík, multimiliardár, ale aj člen Svetového kongresu Maďarov. Takže 
tieto dva názory sa tu stretávajú na rôznej úrovni. Môžem len varovať, že cesta naspäť nie je 
možná. 

Slovenský minister zahraničných vecí možno Orbána vôbec nechce riešiť * Kam uprie 
Mikloš oči na štátny majetok – to chce hneď predať * Zostal na úrovni ministra pre 
privatizáciu * 

•••• Mikuláš Dzurinda podľa svojho vyjadrenia nechcel vytlkať lacný politický 
kapitál v prípade schválenia maďarskej ústavy a preto bol ticho ako minister 
zahraničných vecí. Vraj takto naša reputácia rastie. Vzrástla naša reputácia 
nereagovaním na excesy Viktora Orbána?  
 
V. Mečiar: Konanie Mikuláša Dzurindu je ťažké vysvetliť. Keď bol predsedom vlády 
SR, tak sa s Orbánom nestretol niekoľko rokov vôbec. Išiel a bránil slovenský záujem 
až tak, že hrozil rozpad vlády. SMK vtedy otvorene pohrozila vystúpením z koalície. 
Terajšie jeho postavenie možno vyplýva z pôsobenia terajšej predsedníčky vlády. Tá 
je ústretovosťou naklonená voči Orbánovi. Sama hovorí, že Slováci by mali 
demonštrovať vlastnú silu tým, že sa nebudeme starať o vlastné veci. Byť však silný a 
hlúpy nie je práve najšťastnejšie riešenie. Dzurinda mi pripomína bezradného človeka, 
ktorý vôbec nevie, čo má robiť, ako sa má zachovať a ako to má vyzerať ďalej. To, čo 



nerobia, je veľká chyba. Rokovanie s europoslancami tiež poukázalo na bezradnosť. 
Nie, čo má robiť, nevie, ako sa správať. A nechcem si pripustiť ani otázku, že možno 
ani nechce.  
 
* Na druhý deň po vašom stretnutí s ministrom pôdohospodárstva Zsolt Simon 
oznámil právne možnosti predaja doma dochovaných a vypestovaných 
potravinových produktov mimo obchodnej siete priamo spotrebiteľovi. Realizujú 
sa tak vaše myšlienky podpory domácej potravinárskej produkcie?  
 
V. Mečiar: S istou obmenou, ale áno. V podstate by sa podľa príjmov mali rozdeliť 
dodávatelia do troch kategórií. A mali by mať možnosť voľne dodávať koncovému 
spotrebiteľovi, t. j. do reštaurácii a iným zariadeniam. Tým začne vznikať domáci 
vnútorný trh, ktorý bude do istej miery tlačiť aj na tie trhy vonkajšie, ktoré sú. Veď 
sme dnes odkázaní na dovoz vyše 80 percent potravín zvonku. Len dvadsať percent 
dorábame sami, čiže je tu aj snaha trošku začať týmito vnútornými mechanizmami. Je 
to dlhodobá vec na veľa rokov. U pána ministra sme aj o tejto otázke, okrem iných, 
rozprávali. A tu sa zdá, že by sa sčasti mohli naše názory na takýto spôsob podpory 
domáceho trhu prekryť. Nie celkom, ale sčasti áno.  
 
* Odborári sú rozčarovaní z premiérkinho konania, keď im sľúbila, že dohoda s 
ňou platí a návrhy zmien Zákonníka práce sa meniť nebudú, a potom sa na 
druhý deň zmenili. Radičová to však nepovažuje za lož, lebo vraj šlo o malé 
zmeny. Myslí premiérka niekedy vôbec niečo vážne?  
V. Mečiar: Je to ukážka situácie vo vláde. Premiérka sa zaviazala, čo by mali 
rešpektovať členovia vlády. Ale príde na rokovanie vlády a minister hospodárstva dá 
16 návrhov, ktoré menia stanoviská premiérky. Pravdou je, že ak si ona svoje 
stanoviská bráni a prešlo len jedno, ale ak premiérka povie a zaviaže sa v mene vlády 
SR, tak by vládni predstavitelia mali jej stanovisko rešpektovať. A ak majú návrhy 
zmien, tak tie sa potom odovzdávajú parlamentu a poslanci si to v parlamente vyriešia. 
Ale tieto spory by už vo vnútri vlády nemali vznikať. A nemali by sa potom riešiť 
rôznymi typmi hlasovania. Potom to ukazuje, že tie pozície vlády v postoji k reforme 
trhu nie sú jednotné, veď osem k siedmim poukazuje skôr na polovičatosť. Tieto 
kroky vyrába množstvo vnútorných problémov, rozpoltenosti a zbytočne zlej krvi.  
* A odborári potom protestujú.  
V. Mečiar: Odborári organizujú mítingy po krajoch s väčším, či menším úspechom. 
Hovoria o formách protestov, veď prešli popred úrad vlády a podobne. Ale tých 
protestov je na rôznych miestach mnoho. Nielen odborárskych. Nemá to dirigentskú 
paličku a nemá to ešte potrebnú intenzitu na to, aby vláda musela brať ten protest 
veľmi vážne. Zatiaľ stačí odvracať pozornosť, ale množstvo trhlín v spoločnosti rastie.  
* Za pôsobenia Mikloša v prvej Dzurindovej vláde bolo predaných 51 percent 
Slovenských telekomunikácií. Teraz ich majiteľ odmietol vyplatiť divideny štátu 
vo výške 126 miliónov eur, čo Mikloš považuje za dôvod ďalšieho predaja 49 
percentného podielu štátu. Má takéto správanie Mikloša logiku, alebo koná len to, 
čo si praje súkromný vlastník akcií?  
V. Mečiar: Pravdou je to druhé. Nikdy nemal byť predaný väčšinový podiel. Vždy si 
štát musí nechať kontrolu. Aj model, ktorý uplatnil v plynárenstve, že síce predal 
menšinový podiel, ale dohodol v zmluve o predaji novým vlastníkom väčšinovú 
kontrolu, pri ktorej už vláda na rozhodnutia nemá žiaden vplyv, je pre SR škodlivý. 
Slovenská republika musí ručiť za svoje záväzky majetkom štátu. Nemôže sa majetku 
zbavovať. Všade inde sú trendy opačné. Rozpredávanie, ktorým Mikloš začal svoju 



politickú kariéru od poradcu bývalého podpredsedu vlády, cez ministra pre 
privatizáciu, ho poznačila, lebo stále sa zrejme cíti byť ešte ministrom pre privatizáciu. 
Kde uprie oči a uvidí niečo zo štátu, hneď to chce privatizovať. To je nesprávna, 
chybná tendencia. Všetky ostatné štáty usilujú o posilnenie ekonomickej základne 
štátu. Dokonca ju rozširujú na rôzne iné spoločnosti. Na Slovensku je opačná 
tendencia. Nie je to dobrá tendencia. Ekonomicky oslabiť štát zvnútra ho robí 
zraniteľným aj zvonku.  
ĽS-HZDS vznikla ako občianske hnutie z odporu proti totalite, zo zápasov za 
demokraciu. Ako občianske hnutie splnila pre Slovákov a Slovensko veľmi veľa úloh. 
Založila Slovenskú republiku ako štát. Riešila transformáciu ekonomického systému z 
plánovanej ekonomiky na trhovú. Riešila otázky orientácie obchodu z východu na 
západ, vytvorenia vlastnej meny. Riešila otázky vytvorenia sociálne spravodlivého 
systému, ktorý bol do roku 1998 spravodlivejší ako sú terajšie systémy. Ako prvá po 
ťažkej kríze dosiahla v strednej Európe najvyšší rast ekonomiky, ktorý sa priblížil 
úrovni roku 1989. Znížila nezamestnanosť z vyše 30 percent pod hranicu 10 percent. 
Založila menu, ktorá bola najstabilnejšia v strednej Európe a žiadna kríza ju 
nenahlodala. Zabránila všetkým negatívnym očakávaniam. Získavala postavenie pre 
Slovensko aj v zahraničí, v integračných procesoch, v uznávaní, v začlenení. Veľa sa 
urobilo aj v tom, že Slovensko začalo uplatňovať vlastnú hodnotovú orientáciu. V 
tomto komplexe vzťahov ĽS-HZDS veľmi veľa dávala. Naspäť dostávala veľmi veľa 
dôvery od ľudí, veď až do roku 2002 vyhrala všetky voľby. 

* V roku 2010 ste sa však nedostali do parlamentu. 

V. Mečiar: Sme však stále najpočetnejšia strana, ktorá v súčasnosti prechádza rozsiahlou 
zmenou, revitalizáciou. Myslím, že sa približuje čas, keď Slovensko znovu pre východiská z 
krízy bude ĽS-HZDS veľmi potrebovať. A ĽS-HZDS bude pripravená pozitívne odpovedať. 

* Analytici zhodne oznamujú, že v máji zrejme padne vláda Ivety Radičovej pre voľbu 
generálneho prokurátora. Vy ste však povedali, že vláda padne, až stratia záujem sponzori 
tejto vlády, aby existovala. Je teda už ten čas? 

V. Mečiar: Rozdeľme túto odpoveď. Vládna koalícia sa udrží. Vo vnútri vlády sú však možné 
presuny aj v dôsledku vývoja, aký v nej existuje. Dostáva sa do procesu, v ktorom vzniká 
kríza v SDKÚ. A kríza vo vnútri vlády v hodnotovej orientácii a v prioritách. Súčasne vzniká 
aj napätie spôsobené neodbornosťou koaličných strán. Sú veľmi začleňované do bývalého 
myslenia a nekonajú už tak, ako vyžaduje táto doba. Tento rozpor nevedia prekryť. Nemajú 
vyjasnené priority ani v zahraničnej, ani vo vnútornej politike. V prípade Ivety Radičovej, tá 
sa uchyľuje len k moralizovaniu, nie však k morálke. To je rozdiel. A cez moralizovanie 
členov vlády chce udržať nejaký politický smer. 

* Nedochádza teda k zmene politiky vplyvom morálky? 

V. Mečiar: Samozrejme, že morálka a politika sa navzájom ovplyvňujú. Preto, aby sa nebili, 
však existujú pravidlá ako prejsť cez všetky takéto otázky ústavným, zákonným a aj 
morálnym spôsobom. Odkazy členom vlády cez médiá, vyťahovanie sa, kto je dôležitejší, či 
hrozby demisiami, že ak nebude po mojom, tak nebude, to nie sú ani morálne, ani politicky 
správne metódy. Ale je to tejto koalícii vlastné a na tom vznikla. Nakoniec, dve jej strany 
nikdy vo vláde neboli. 



* A spôsob voľby generálneho prokurátora? 

V. Mečiar: O tom Ústavný súd SR povedal, že má byť slobodná a už slobodná nie je. 
Akonáhle je vyvíjaný nátlak na poslancov, aj keď nie so zbraňou, či peniazmi, ale hrozbami 
pádu vlády, pádu koalície a predčasnými voľbami, tak ide o politické vydieranie. Čiže to je 
nemorálna vec. 

* Dôvodili ste, že výber prokurátora nie je dôležitý, lebo ide skôr o zmenu zákona o 
prokuratúre. 

V. Mečiar: Dôležitý je aj výber osoby prokurátora, ale dôležité sú aj kroky v mocenskej sfére, 
ku ktorým Slovensko smeruje a sú veľmi zlé. 

* Namiesto vášho nominanta má za šéfa NBÚ nastúpiť sudca Najvyššieho súdu SR Peter 
Paluda, ktorý mal prísť pre disciplinárne prehrešky o talár. Ako komentujete túto voľbu? 

V. Mečiar: Treba to chápať v kontexte vývoja. Kresťanskí demokrati nominovali Daniela 
Lipšica za ministra vnútra. O jeho prezidentovi policajného zboru a jeho námestníkoch sa 
hovorí všetko možné, ale on nič nekomentuje. Nereaguje, či ide o pravdu, alebo nepravdu. 
Držať osoby, ktoré sú na ňom závislé v takýchto silových pozíciach, je preňho výhodné. Ako 
minister vnútra sa silne orientoval na zákony, ktoré majú ovplyvniť postavenie prokuratúry. 
Jej odzbrojenie a demobilizáciu, teda odňatie jej kompetencií tak, aby rozhodujúci bol 
politický prvok. A prokurátorský prvok sa zmení len na poštársky medzi inštitúciou 
vyšetrovateľa a súdom. Súčasne KDH veľmi silne ovplyvňuje, aká osoba bude vo vedení 
prokuratúry. Takže chytajú ďalší mocenský post i napriek tomu, že dohody boli iné. 

* A v prípade šéfa NBÚ? 

V. Mečiar: Veď práve z tohto hľadiska musíme pozerať aj na šéfa NBÚ. V tomto úrade je 
okolo 45 tisíc dokumentov na ľudí v dôležitých postaveniach. Sú to dokumenty z ich života, 
aj z intímneho osobného života, ktoré sú zneužiteľné a manipulovateľné. My sme to nerobili. 
Teraz však prichádza ďalší kandidát KDH. 

* Veď ho navrhli zo SaS? 

V. Mečiar: Ale je to káder KDH, ktorý nastupuje na miesto šéfa NBÚ. Ešte tam nie je, a už aj 
Paluda i Lipšic rozohrávajú hru o previerku predsedu Najvyššieho súdu SR. Takže to, čo 
nevyšlo Miklošovi, lebo išlo o protizákonnosť a mal by Mikloš pre túto hrubú protizákonnosť 
odstúpiť, idú teraz realizovať iným spôsobom. 

* Myslíte snahu Mikloša uložiť finančnú pokutu pre kontrolu na Najvyššom súde SR? 

V. Mečiar: Veď je to zneužitie funkcie ako hrom, že chceli urobiť finančnú previerku, na 
ktorú nemali právo. Teraz z druhej strany nastupuje osobný atak cez bezpečnostnú previerku. 
Ešte nič nezačalo a už beží propaganda. 

* Paludu navrhol Sulík, takže predseda SaS to nevedel? 

V. Mečiar: Sulík vo svojej naivnosti si neuvedomuje, že mocenské zložky štátu nie sú pod 
kontrolou koalície. 



* Takže podľa vás nie je Paluda kandidátom SaS... 

V. Mečiar: Skôr bol SaS podložený. Je to nebezpečné, lebo mocenské zložky štátu sú takto 
dokonca pod dohľadom len jednej osoby z jednej strany. 

* Myslíte ministra vnútra? 

V. Mečiar: Áno, myslím Daniela Lipšica. Vzniká tak zaujímavý moment, keď Radičová 
moralizuje, Mikloš si z nej robí figu borovú a cíti sa ako šéf majetku a financií tohto štátu, ale 
šéfom silových rezortov polície, vnútra, prokuratúry, NBÚ, spravodlivosti je fakticky Lipšic. 
Pri jeho povahových vlastnostiach, jeho názorovej dispozícii je táto konštrukcia veľmi 
nebezpečná. Ak sa ju podarí realizovať, tak všetkých vytrestá. V danej situácii by som za 
hlavu Sulíka nedal nič. Ak mi niekto povie, že to nie je možné, nech si spomenie, keď KDH 
tieto rezorty riadilo od roku 1998. Koľko bolo zneužití funkcií? Mňa išli zatýkať. Koľko 
podnikateľov zbavili majetku vydieraním a vyhrážaním cez policajné zložky? Aký je vplyv 
KDH v spravodajských zložkách? 

* Z SDKÚ je šéf. 

V. Mečiar: To je pravda, nevýrazný, ale vnútorná štruktúra, ktorá tam bola, zostala a inklinuje 
prevažne ku KDH. Pittner ju založil a existuje nezmenená. Málokto si uvedomuje, že dve 
agresívne osoby vo vláde sa vynímajú z prostredia kolektívneho rozhodovania tejto vlády. Je 
to Daniel Lipšic, ktorý ako minister vnútra vstupuje do prokuratúry, do spravodlivosti a do 
bezpečnostných úradov, kde nemá čo robiť. Je to Ivan Mikloš, ktorý preberá kontrolu nad 
financiami, nad majetkom štátu a ide k samo rozhodovaniu. Ak tí ostatní niečo urobia, aj 
jeden, aj druhý sú agresívni. Ak by mal byť zvolený prokurátor v slobodných voľbách, 
minister vnútra vopred obviňuje poslancov, že určite pritom bude korupcia a on ich musí pred 
korupciou chrániť. Ako? Ide ich sledovať? Alebo ide vyšetrovať ešte predtým, ako sa skutok 
stane? Aké chce preventívne opatrenia robiť? Nedefinuje, len sa s tým vyhráža. Je to potom 
tiež slobodná voľba poslancov, keď nevedia, čo vnútro môže a chce sa zmocniť odpočúvacích 
systémov? A ďalej a ďalej sa snaží ovplyvňovať veci, ktoré človek vidí ako plazivý proces 
narastania moci osoby, prenikania do bezpečnostných a justičných štruktúr štátu. To bolo v 
50-tych rokoch. Na tom boli postavené tragédie osôb. Hovorím o tom teraz, lebo je ešte čas, 
aby to nebolo. 

* Ohlasy z juhu Slovenska u rómskej menšiny hovoria, že nebyť vašej osobnej osvety, títo 
občania by nemali vedomosti, ako sa pri sčítaní ľudu môžu obohatiť predstavitelia najmä 
maďarskej menšiny. Nemali by túto osvetu vykonávať skôr štátni úradníci, prípadne 
organizácie tretieho sektora? 

V. Mečiar: Tejto hre rozumiem, ale nie som si istý, že je veľa ľudí a sú aj politici, ktorí jej tiež 
rozumejú okrem tých, ktorí ju realizujú. Nemali by to úradníci vysvetľovať, ale vláda SR za 
peniaze daňových poplatníkov pod vedením podpredsedu vlády pre menšiny vyrába z Rómov 
Maďarov. Pritom pre sociálne systémy sú naďalej Rómovia. Je to taká dvojitá hra, pri ktorej 
sa upevňuje politické postavenie aj kvázi menšiny jednej, aj nástroje menšiny druhej. Za dobu, 
za ktorú o tom rozprávame, sa urobilo kus práce medzi Rómami o tom, že ako vlastne tieto 
systémy fungujú a aký je model menšinovej politiky, ktorý potom právo i ekonomicky v 
rôznych oblastiach rozdeľuje v zdrojoch na podporu menšiny. Vlastne preto Rómovia ani nič 
nedostávajú. Urobili sme veľmi veľa na to, aby sme oboznámili verejnosť s tým, že strany 
maďarskej koalície za podpory všetkých organizácií tretieho sektora a iných, ktoré s nimi 



kooperujú, vykonávajú v rozpore s Ústavou SR kampaň, ktorá má vyrobiť občanov 
maďarskej národnosti. To už nie je ani otázka etnicity, lebo v okamihu, keď sa Rómovia 
prihlásia za Maďarov, tak sú pre nich nezaujímaví, sú to Rómovia. A sú tam aj špekulácie vo 
vzťahu k Slovákom žijúcich v zmiešaných manželstvách. Pritom každá jedna zásada práva 
vychádza zo slobody výberu partnera. A zo vzťahu dvoch osôb. Nemôže byť predmetom 
politickej špekulácie. 

++++++++++++++++++++++ 

Esterhazy v UPN 

http://www.watson.sk/index.php?option=com_content&view=article&id=568:systemove-
zlyhavanie-slovenskej-historiografie-upn-usporiadal-diskusny-veer-i-j-
esterhazym&catid=37:default 

++++++++++++++++++++++ 

Blog A.Hrnka    Ešte raz o súsoší Márie Terézie 

Od posledného razu, keď som sa vyjadril k zámeru reinštalácie repliky milenárneho súsošia 
uhorských husárov a Márie Terézie na miesto sochy Ľ. Štúra na Štúrovom námestí 
v Bratislave, sa záležitosť posunula ďalej. Tzv. Bratislavský okrášľujúci spolok (tzv. BOS) 
usporiadal besedu v kníhkupectve Panta Rei, na ktorej som sa síce nezúčastnil, ale pozorne 
som si ju prezrel na videozázname časopisu .týždeň. Z diskusie i z ďalších vyjadrení jedine 
známeho reprezentanta oného spolku p. Mačuhu som dospel k názoru, že celá kampaň tzv. 
BOS je založená na klamstvách a zavádzaní.  

Samozrejme, prvým klamstvom a zavádzaním je úporná snaha p. Mačuhu presvedčiť 
verejnosť, že nejde o milenárny pamätník, symbolizujúci najvyššiu amplitúdu národnostného 
útlaku Slovákov a ostatných národností bývalého Uhorska, ale o nevinnú sochu múdrej, 
osvietenej panovníčky, za ktorú boli naši šľachetní (šľachtickí?) predkovia ochotní obetovať 
život a krv. Už v minulom príspevku som toto zavádzanie, myslím, dostatočne vysvetlil. 
Uvedený monument vôbec nebol oslavou osvietenej panovníčky, ale oslavou údajného 
tisícročného „maďarského štátu“, v ktorom národnosti boli oficiálne pokladané za 
bezprávnych príslušníkov Maďarmi porobených národov, ktorých jediným osudom bolo 
pomaďarčenie alebo „večité otroctvo“ (M. Bencsík 1721). 

Ďalšou nepravdou v celej kampani je tvrdenie, že pomník nezbúrali Slováci, ale „českí 
legionári“. No, tu by som si ako historik dovolil zaprotestovať. Niečo také ako „českí 
legionári“ vôbec neexistovalo. Existovali príslušníci Česko-slovenských légií, ktoré založil M. 
R. Štefánik a ktoré výraznou mierou prispeli k národnému oslobodeniu ako Slovákov, tak aj 
Čechov. Títo legionári nasadením svojich životov bojovali v Rusku, Taliansku i Francúzsku 
a výrazne sa podieľali i na oslobodzovaní slovenského územia spod maďarskej okupácie. 
Nazvať ich „českými legionármi“, teda eo ipso okupantmi, pokladám za nehoráznosť, ktorá 
nemá u nás doteraz obdobu. Ale aj keby sme prijali koncepciu, že to boli „českí legionári“, 
teda cudzí okupanti, ktorí Slovákom rozbili ono súsošie, nie je to pravda! Stačí si prečítať 
memoáre významného slovenského historika B. Varsíka, ktorý sa na demolácii súsošia 
priamo zúčastnil, a dozvieme sa, že sa to dialo za širokej účasti domáceho slovenského 
obyvateľstva. 



Nepravdou je aj tvrdenie, že po vytvorení ČSR boli z územia Bratislavy odstránené všetky 
monumenty pripomínajúce bývalú monarchiu. Stačí zájsť na Hlavné námestie a zistíme, že 
tam už niekoľko storočí neprerušene stojí socha Maximiliána II. Habsburského a nikdy, ani za 
prvej republiky, ani za slovenského štátu, ani za socializmu a už vôbec dnes nikomu 
neprekáža. Teda nie symboly bývalej monarchie sa odstraňovali, ale odstránené boli len tie 
monumenty, ktoré v novej dobe, v dobe po oslobodení slovenského národa spod 
maďarizačného útlaku nemohli zostať na svojom mieste tak isto, ako sa to stalo po roku 1989 
so symbolmi komunistického útlaku.  

Najväčšou a skutočne kardinálnou lžou tzv. BOS je tvrdenie, že existujúci pomník Ľ. Štúra 
nikoho neoslovuje a že nie je integrovaný do súčasného verejného života. To si skutočne p. 
Mačuha myslí, že Slováci sú takí tupci, že si nič nepamätajú? Tak ak sa on ráta medzi tých, čo 
si nič nepamätajú, tak mu pripomeniem, že pred rokovaním Parlamentného zhromaždenia 
NATO v Bratislave roku 2004 sa Námestie Ľ. Štúra vrátane sochy náročne reštaurovalo 
a tento monument tak povediac trónil tomuto zasadnutiu, ktoré sa konalo v neďalekej redute. 
Ale nielen to. Z príležitosti 160. výročia Slovenského povstania r. 1848 sa pred sochou Ľ. 
Štúra konala vôbec prvá vojenská prehliadka Ozbrojených síl SR, na záver ktorej bolo 
kladenie vencov k nohám Ľ. Štúra. Vence položili nielen najvyšší ústavní činitelia SR, ale aj 
predstavitelia diplomatického zboru akreditovaní v SR na čele s veľvyslancom USA, ďalšími 
veľvyslancami z členských krajín NATO (vrátane maďarského), zástupcovia Vojenského 
diplomatického zboru a ďalší. To by sa Slovenská republika poriadne strápnila pred sebou 
i pred zahraničím, keby nechala odstrániť monument, ktorý sa takýmto spôsobom zapísal do 
jej novodobej histórie!!! 

Keď tak sledujem konštrukciu lži, ktorými sa operuje pri snahe o obnovenie milenárneho 
súsošia uhorských (ale v tomto prípade možno pokojne povedať maďarských) husárov 
a Márie Terézie, dochádzam k záveru, že aj celý tzv. BOS je rafinovanou lžou! K tomuto 
tvrdeniu ma oprávňuje aj to, že spolok žiadnu inú aktivitu okrem tých, ktoré súvisia 
s obnovením pomníku oslavujúceho útlak slovenského národa, nerobí. Vychádza mi z toho, 
že niekto, kto vôbec nie je jasne definovaný, chce využiť chvályhodnú myšlienku okrášlenia 
Bratislavy a renomé niekdajšieho okrášľujúceho spolku na pretlačenie hungaristického 
monumentu a odstránenie ďalšieho z mála slovenských monumentov v Starom Meste 
hlavného mesta SR Bratislavy. Dal by som ruku do ohňa za to, že spolok vznikol len za týmto 
jediným účelom a keby sa mu to podarilo, by sa z Bratislavy vyparil ako gáfor! 

Na záver ešte jednu poznámku. Pán Mačuha operuje ešte s jednou myšlienkou: Vraj by rád 
obnovil ducha niekdajšieho prešpuráctva. Nuž dotyčný pán by mal vziať na vedomie, že 
Bratislava je hlavné mesto nezávislej, suverénnej Slovenskej republiky a ako taká patrí 
celému Slovensku. Duch prešpuráctva, ktorý sa okrem chvályhodnej trojjazyčnosti 
vyznačoval aj poníženým predklonom smerom k Budapešti a rektálnym vzťahom k neďalekej 
Viedni, je cudzí väčšine obyvateľov Bratislavy a to nehovorím, že ho nenávidí kompletne celé 
ostatné Slovensko. Naša krajina nepotrebuje obnovovať akékoľvek resentimenty na 
dávnominulé časy, ktoré držali slovenský národ v poddanskej prikrčenosti 
a zakomplexovanosti! Naša krajina potrebuje hrdých občanov, ktorí sú si vedomí svojej 
ľudskej i občianskej dôstojnosti. K tomu patrí i úcta k vlastným dejinám, k ich postavám 
v hierarchickej dôležitosti pre Slovákov. Akokoľvek človek pozerá na zásluhy panovníčky 
Márie Terézie nemôže mu vyjsť táto Habsburgovna na pomyselnom rebríčku slovenských 
hodnôt vyššie ako Ľ. Štúr. Preto ho ani na jeho námestí nemôže nahradiť! Verím, že sa 
nenájde na Slovensku zodpovedná osoba s poddanskou mentalitou, ktorá by takéto poníženie 
vlastného národa pripustila. 



1. Úplne súhlasím s Vašim názorom p. Hrnko pokiaľ ide o úlohy a zámery tzv. BOS pri 
reinštalácii sochy Márie Terézie. Sám pozorujem, že si Slováci, teda aspoň poniektorí, 
stále nevedia vážiť svoju slobodu a suverenitu, ktorú získali najmä po vzniku 
samostatnej republiky a majú priam utkvelú potrebu sa komusi poklonkovať. 
Reinkarnovaním Habsburgovcov v podobe búst, sôch a symbolov Rakúsko Uhorskej 
monarchie sú priam posadnutí - viď. reinštalácia busty vyšinutej anorektičky Sissi v 
Prešove, ktorá mala radšej kone ako ľudí, fackovala svoje slúžky a nenávidela svoje 
deti, ktoré jej vraj po pôrode zničili postavu, ďalej “vrazením” oficiálneho symbolu 
Rakúsko-Uhorska, dvojhlavého orla s cisárskymi symbolmi, aký nenájdete ani v 
samotnom Rakúsku do mestského erbu Námestova v r. 1991, a “nasáčkovaním ” 
Márie Terézie-inak excelentnej rasistky, ktorá do svojej smrti nenávidela židov a 
nechala ich vysťahovať z Viedne a Prahy, jej otca Karola VI. - agresívneho 
psychopata a vraha, ako aj jej manžela Štefana Lotrinského - nakazeného obháňača 
viedenských pobehlíc do prijímacieho salónu v prezidentskom paláci prezidenta SR 
tiež svedčí o úrovni vlastenectva týchto ľudí. Osobne by som privítal, keby tam 
namiesto týchto portrétov Habsburgovcov boli portréty významných osobností z radov 
Slovákov, to sa však zrejme od súčasných predstaviteľov načakám. A na záver ešte 
malá poznámka, načo by boli v Bratislave dve jazdecké sochy Márie Terézie, veď 
jedna sa už aj tak nachádza v parku pri prezidentskom paláci. 

2. Plne súhlasím s článkom i s komentármi. Ako sa budeme brániť proti soche Márie 
Terézie, proti “prešpurátstvu”, proti ďalším neprijateľným symbolom? 
V mestečku Günzburg (Bavorsko) vládli Habsburgovci od r. 1301. Krajine i mestu sa 
pod Habsburgovcami vynikajúco hospodársky darilo; reformy, ktoré Mária Terézia aj 
u nich zaviedla, prijali a považujú ich za dobré. Ale pre Nemcov boli Habsburgovci 
okupanti! Oslobodil ich Napoleon v r.1805. Myslím, že v mestečku nie je ani socha 
Napoleona… Iba sochy svojich. A čo my? 

++++++++++++++++++++++ 

Systémové zlyhávanie slovenskej historiografie. ÚPN usporiadal diskusný večer o J. 
Esterházym  

03.05.2011 Oto Psenak  
28. apríla 2011 sa v Poľskom inštitúte v Bratislave uskutočnil diskusný večer organizovaný 
Ústavom pamäti národa venovaný osobe Jánosa Esterházyho. Za predsedníckym stolom 
zasadli František Mikloško, Ladislav Deák a Ferdinand Vrábel. V obecenstve sa tiež mihli 
ďalšie známe tváre - historici M. Zemko, J. Kiss, A. Hrnko a ďalší. 

Moderátor hneď v úvode vyjadril svoje rozčarovanie nad tým, prečo nikto z oslovených 
maďarských historikov (A. Simon, maď. kult. inštitút v Bratislave, ďaľšie inštitúcie) neprijal 
pozvanie. Ako prvého vystupujúceho uviedol historika L. Deáka ako "najväčšieho znalca 
slov.-maď. vzťahov". 

L. Deák potom pomerne podrobne oboznámil prítomných so životnými osudmi J. 
Esterházyho. Nezvyklo  striedmo len tu a tam utrúsil slovko-dve o "iredente", ale z nejakého 
dôvodu predvojnovú Maďarskú zjednotenú stranu nazýval jej maďarským názvom - zvučnou 
starou maďarčinou "Moďor párt" - ako keby sme ani neboli na Slovensku po slovensky... 

Zaujímavé boli niektoré málo známe fakty zo života Esterházyho - napr. o jeho nevydarenom 
manželstve, v ktorom manželia žili oddelene a ktoré skončilo v r. 1940 rozvodom v najväčšej 
tichosti. 



V argumentačnej logike L. Deáka sú zaujímavé nielen protirečenia, ale dobre zrkadlí aj 
"výpôžičky" obrazu nepriateľa z rôznych období a režimov. Protimaďarský postoj bol a 
ostáva pravdepodobne jedinou konštantnou hodnotou, ktorú vyznávali všetky slovenské a 
československé režimy počnúc 1. ČSR, cez autonómiu, Slovenský štát, národnú demokraciu, 
ľudovú demokraciu, až po striedajúce sa vlády ľavicových populistov a pravicových 
demokratov po r. 1989... U Deáka funguje naďalej obraz fašistov Esterházyho a Henleina ako 
rozbíjačov demokratickej ČSR, len sa voči jeho marxistickému obdobiu z obrazu medzičasom 
vyretušovali Hlinka, zradné veľmoci a Sov. Zväz pripravený kedykoľvek poskytnúť bratskú 
pomoc... 

Na iných miestach naopak nie je jasné, aký cieľ sleduje jeho argumentáca - napr. keď sa snaží 
spochybniť, či Esterházy vôbec oznámil niekomu dôvody svojho nehlasovania tak, ako boli 
neskôr zverejnené, a či sa náhodou nezdržal hlasovania "bez udania dôvodu" (?). 

Pokúsime sa reprodukovať jeho prejav čo najvernejśie: 

Po r. 1989 po páde bipolárneho sveta Maďari prehodnotili zahranično-politickú koncepciu a, 
opustili demokratickú líniu a vrátili sa späť k Horthyho tradícii. Tomuto padol za obeť 
Esterházy, keď sa maďarská publicistika snaží vyrobiť z neho legendu.  

Esterházy si bol vedomý, že myšlienku veľkého Maďarska možno realizovať len cez rozbitie 
ČSR aby sa Slovensko odtrhlo a potom sa Slováci sami vrátia do Uhorska.  

Nebránil demokraciu, nekonal v záujme ČSR, ale Maďarska, rokoval v zahraničí o rozbití 
Československa. Esterházy nebol demokrat a nebránil demokraciu a vpustil Hitlera do 
strednej Európy. My máme dokumenty, o ktorých národný súd nemohol v r. 1947 vedieť, ale 
tie obžalobu Národného súdu nevyvracajú, ale naopak potvrdzujú a rozširujú. Nie je pravda, 
že vystupoval proti Slovenskému štátu, podporoval osamostatnenie Slovenska a Slovenský štát, 
veď jeho menovala autonómna vláda na jednotnú kandidátku a tak sa on dostal do 
slovenského snemu. Sám sa považoval za VODCU maďarskej menšiny. To on len potom 
vystupoval proti Slovenskému štátu - napr. incident na popradskej žel. stanici, keď bol aj 
zbavený imunity a ktorý mu aj prišiel vhod... Nehlasoval síce za deportácie židov, ale hlasoval 
za všetky predchádzajúce zákony proti židom. Keď videl, že Nemecko vojnu prehráva, až 
vtedy začal vystupovať proti Nemcom, odmietal sa s nimi baviť na svojom statku..To bola len 
tak-ti-ka! 

Ako druhý prednášateľ vystúpil Ferdinand Vrábel, ktorý priblížil obecenstvu memoáre 
Lujzy Esterházyovej (1899-1966), sestry Jánosa Esterházyho. Lujza, ktorá strávila za 1. ČSR 
kvôli podpore revizionistickej politiky Maďarska rok v československom väzení, od r. 1946 
žila v emigrácii v Paríži. Tam v r. 1948 dokončila svoje francúzsky písané memoáre, ktoré 
mali pôvodne slúžiť na informovanie predstaviteľov veľmocí na parížskej mierovej 
konferencii v r. 1946, kde Lujza pôsobila ako prekladateľka. V maďarčine vyšli prvýkrát vo 
vydavateľstve Püski v r. 1991. F. Vrábel, ktorý je publicistom na voľnej nohe, citoval z 
memoárov úryvky, miestami ironizujúc, miestami dopĺňajúc ich o vlastnú interpretáciu. 
Neskôr vystúpil i v diskusii, pre jeho štýl je charakteristická z jednej strany bohatá faktografia, 
z druhej strany prekvapivo nelogické závery: "Esterházy sa znova dostáva po popredia. To 
má nejaký zámer do budúcnosti. Sú tu obavy, že do budúcnosti by to mohlo mať dopady nielen 
na Slovákov, ale aj na Maďarov. Južné Slovensko je posiate bustami a pamätníkmi 
Esterházyho. Dokonca v Šamoríne je aj tabuľa s menami Maďarov odvlečených v rámci 
výmeny obyvateľstva. Nerozumiem, ja naozaj nerozumiem, prečo neosadili podobnú tabuľu aj 



Slovákom... Podobné kontroverzie boli v Komárne ohľadom sochy sv. Štefana. Nám by 
nevadilo, keby šlo o oslavu maďarskej štátnosti, veď tým by nepriamo priznali trianonské 
hranice. Ale tu ide o oslavu uhorskej štátnosti... atď." 

Vystúpenie F. Mikloška bolo azda jediné, ktoré vzbudzovalo dôveru a pri ktorom človek 
nemusel pochybovať o mravnej integrite rečníka. Porozprával ako sa s osudmi J. Esterházyho 
po prvýkrát stretol pri zbieraní materiálu do samizdatu o podzemnej cirkvi eśte v r. 1987, keď 
mu rehoľník, Esterházyho bývalý spoluväzeň, podal svedectvo o poslednom období jeho 
života. František Miklośko sa niekoľkokrát stretol s Alice Malfattiovou - dcérou J. 
Esterházyho a vytvoril sa medzi nimi vzťah vzájomnej dôvery. 

Nezabúdajme ale, že F. Mikloško okrem toho, že vie zreteľne odlíśiť dobro od zla, je eśte aj 
skúsený politik. Rozpor medzi zásluhami Esterházyho o záchranu prenasledovaných a jeho 
odsúdením na smrť na základe kolektívnej viny J. Mikloško vyriešil šalamúnsky: Proces s J. 
Esterházym pred Národným súdom považuje za neplatný, ale nie kvôli odsúdeniu nevinného 
človeka, ale z dôvodu formálneho: udial sa v neprítomnosti obžalovaného, miesto zdržiavania 
ktorého bolo súdu známe (v ZSSR). Vzápätí však dodáva, že to neznamená, źe by sa proces 
mal revidovať, keďže to by spustilo reťazovú reakciu (t.j. rehabilitácia nevinného by 
nezadržateľne viedla i k rehabilitácii zločincov, keďže ani v ich prípade procesy nespĺňali 
formálne kritériá). Práve v tomto bode sa F. Mikloško dostal najbližśie k podstate fenoménu 
"Esterházy" na Slovensku, ktorou je systémová neschopnosť vysporiadať sa s minulosťou 
na základe mravných - nie formálnych kritérií. 

Silný apel zaznel z úst F. Mikloška, keď si vyprosil tón, akým sa z publika A. Hrnko "zhostil 
témy" . Pripomenul mu, že rovnako ako on v r. 1987, mohol sa aj A. Hrnko angažovať vo veci 
zbierania svedectiev obetí prenasledovania komunistickým režimom, čo by ho dnes azda 
oprávňovalo k irónii (A. Hrnko pôsobil koncom osemdesiatychj rokov ako lektor mestského 
výboru KSS v Bratislave, po prevrate si osvojil skôr argumentáciu ľudáckych autorov Vnuka, 
či Ďuricu). A. Hrnko vyslovil aj niekoľko ďalśích nejapných myšlienok, napr. že motiváciou J. 
Esterházyho pri nehlasovaní za deportácie židov mohla byť v skutočnosti práve jeho snaha v 
deportáciách pokračovať, a pod. Koniec podobným nehoráznostiam urobila až reakcia 
prítomných historikov na Hrnkovu informáciu o druhom procese s Esterházym po jeho 
návrate zo ZSSR, na ktorom ho takisto odsúdili na smrť. Prítomní sa zhodli, že tento druhý 
proces si A. Hrnko vymyslel, čím jeho vystúpenie skončilo. 

Podobné divadielko vzniklo, keď sa F. Vrábel nástojčivo pýtal obecenstva, prečo sa hovorí o 
Esterházyho hlasovaní proti, veď on sa v skutočnosti zdržal hlasovania keď utiekol zo sály, 
podobne ako niektorí iní poslanci snemu. Odpoveďou mu bolo suché konštatovanie L. Deáka 
o opaku. Z oboch týchto miniatúr je jasné, že príbeh J. Esterházyho je slovenskou 
historiografiou stále nestrávený, a rôzni historici cítia stále nástojčivú potrebu ho "doplniť". 

Ku cti publika neslúžilo ani pokrikovanie na historika J. Kissa. Starý pán sa svojim 
rozvážnym kultivovaným spôsobom snažil vysvetliť, že spolupráca menšiny s materským 
štátom po r. 1989 je prirodzená a žiadúca a apeloval na prítomných aby tlmili rozpory a 
prejavili empatiu voči príslušníkom menšiny. Žiaľ rozhorúčené publikum a zhodne s ním aj 
moderátor ho nenechali dohovoriť. Naopak, veľký priestor dostali rôzni excentrici napr. z 
Vodohospodárskej výstavby š. p., niektorí vyzbrojený svojimi fasciklami zrejme nie po prvý 
raz prednašali  plamenné reči o hrozbe prichádzajúcej zo strany južného suseda. 



Napriek všetkým negatívnym momentom, bola diskusia o J. Esterházym na pôde ÚPN 
krokom vpred. Triezvy hlas F. Miklośka mal morálne výrazne navrch pri polemikách s 
obecenstvom. Je tiež evidentné, že si o téme majú veľa čo povedať aj samotní historici medzi 
sebou, lebo je v obehu stále množstvo budných interpretácií. Pozoruhodná bola aj neúčasť 
historikov R. Letza (ide o "žiaka" F. Vnuka, ktorý bol uvedený v pozvánke) a M. Lacka 
(zamestnanca ÚPN a autora kontroverzného článku v denníku SME) na konferencii, ktorých 
neúčasť ale v žiadnom prípade nemožno automaticky považovať za nedostatok. 

++++++++++++++++++++++ 

Proč nechci nadstandard                                            Pavel Drs                                           
Ministr Heger vemlouvavým hlasem vysvětluje občanům, že je nezbytné ve zdravotnictví 
zavést standard a nadstandard. Tvrdí přitom, že drtivá většina občanů bude nadále využívat 
standardních služeb a pouze hrstka nejbohatších si připlatí na hotelové služby či superdrahý 
materiál. 

Ponechám stranou, zda ministr tomu co říká skutečně věří, ale na základě tří konkrétních 
případů ukáži, proč tomu tak pravděpodobně nebude.                                                                
Případ první – zubař Před několika lety jsem podstoupil triviální stomatologický zákrok 
spočívající ve výměně vypadlé amalgamové plomby. Byť celý úkon měl být proveden 
bezplatně, v jeho průběhu mi zubař sdělil, že zdarma je jen ručně míchaná plomba, zatímco 
on používá plomby míchané strojově, za které účtuje 100 Kč. Z celkem pochopitelných 
důvodů jsem neprotestoval a nechal si nadstandardní standard vnutit.                                        
Případ druhý – optik Kdo si potrpí na vizáž, ví že nejen šaty, ale i brýle dělají člověka. Proto 
si na návštěvu optika připraví několik tisícikorun. Vzhledem, k tomu, že já upřednostňuji 
hodnoty duševní před fyzickými, vyrazil jsem vybaven poukazem od lékaře pro svá první 
bezplatná „standardní skla ve standardních obroučkách“. Ve dvou optikách mne rovnou 
vyhodili s tím, že nic takového neprovádí. Ve třetí byli ochotni standard poskytnout až poté, 
co mě přinutili po důkladném pohledu do soustavy zrcadel k místopřísežnému prohlášení, že 
se v takových brýlích nebudu stydět číst si na záchodě noviny. Nutno podotknout, že mi tyto 
brýle slouží sice ke 100% spokojenosti, ale optik na nich zřejmě příliš nevydělal.                      
Případ třetí – ředitelův kulich Že o financování zdravotnictví nerozhodují poslanci, zákony 
či pojišťovny, nýbrž přízeň „kulichů“ nás osobně informoval v oblíbeném videu ředitel naší 
největší nemocnice v Motole Miloslav Ludvík. A o tom, že hýčkání prominentů je pro něj 
důležitějším kritériem než lékařská etika jakbysmet. Jaký princip bude uplatňovat pro 
poskytování a dodržování standardů i nadstandardů si lze snadno odvodit.                                   
Podle Komenského zásady „od konkrétního k obecnému“ dovolím si na základě 
uvedených faktů předpovědět, jak systém záhy po zavedení skončí: 

• Standard bude prezentován jako podřadné zboží, který lékaři nebudou ani doporučovat, 
ani nabízet  

Použití standardu bude vázáno na doplňující podmínky (zrovna není na skladě, ve 

• vašem případě bych to nedoporučoval, ap.) 
• Zdravotničtí manažéři budou po personálu požadovat neustálé zvyšování objemu lépe 
placených nadstandardních výkonů na úkor standardních 
• Zdravotní pojišťovny zavedou na nadstandardy komerční pojištění a budou je 
preferovat. Užívání standardů budou znevýhodňovat a omezovat. 



• Nadstandard se stane předmětem masivní reklamy, živené dodavateli, pojišťovnami i 
zdravotníky Co je a není standardem bude rozhodovat klika, která se stane předmětem 
masivního lobbingu a korupce. Je velmi pravděpodobné, že tak vzniknou kategorie 
„výhodných standardů“ i „nevýhodných nadstandardů“. S oběma bude možno výhodně 
kšeftovat. 
• Drtivá většina pacientů se v tom co je a není standardem nevyzná a lékaři to začnou 
zneužívat (podobně jako nepředepisují pouze plně hrazené léky). Jsou si dobře vědomi, že na 
zdraví málokdo šetří. 

Časem se řekne, že standard se nevyplatí a v tichosti se zruší                                                            
A konečný výsledek ?                                                                                                --
Nadstandard se stane standardem, ale placeným z vlastní kapsy.                                  
Standardní a nadstandardní budou v našem zdravotnictví jen pacienti.                              
Neliberální princip solidarity bude demontován a zdraví se tak konečně stane regulérní tržní 
komoditou. 

++++++++++++++++++++++ 
KTO VIE ODPOVIE???? 
Ďakujem za posielanie Spravodajov - už mi veľa pomohli. Samozrejme, že s mnohými 
vecami nesúhlasím, ale to je normálne. 
Prosím, "vypočujte" ma: V článku Spravodaja č.125 "Má Slovensko zvláštnu úlohu?" autor 
píše ako mal Sv. Otec Ján Pavol II. rád Slovensko ( pozn. a nie len Slovensko, ale aj 
Slovenskú republiku - určite keď mal povedať Slovensko alebo Slovenská republika 
nehovoril "táto krajina"!!) a akých tu u nás mal aj osobných priateľov. To je v poriadku - 
podľa mňa mal k Slovensku ešte podstatne bližší vzťah. V tom istom článku sa spomína aj 
protestantský pastor v USA  David Wilkinson (neviem či som presne odcitoval meno), a v 
jeho prípade sa píše o ňom v článku aj veta "ktorý mal údajne mamu Slovenku" , pri sv. 
Otcovi však ani slovo o jeho mame - Slovenke! 
Chcem sa opýtať, pred štyrmi rokmi vo Vadoviciach som zistil (a veľmi som sa čudoval?), že 
mama sv. Otca bola Slovenka. Od vtedy však už pochybujem či som dobre videl a počul. Pri 
toľkých článkoch, referátoch, komentároch, knižiek, kázni "našich" kňazov, tzv. slovenských 
televíziach a rozhlasoch, som už ani raz nepočul o tom, že jeho mama bola Slovenka!  Je to 
teda pravda? A ak to tak je - čo túto informáciu máme tiež zakázanú vedieť? a nemôžme ju pri 
každej príležitosti spomenúť?? Tiež to patrí na Slovensku k zakázaným vetám - že sv. Otec 
Ján Pavol II. mal mamu Slovenku a po mame mal teda slovenské korene? Len aby sme 
nedajbože niečo slovenské aj nepochválili - preto? 
Ak sa kapitálne mýlim, prosím ani mi neodpovedajte a v takom prípade prosím aj o 
prepáčenie, že vôbec o tom píšem. Rýchlo som napísal tento môj postreh a ozaj už sám 
neviem, či sa nemýlim.   Majte sa dobre - veľa vytrvalosti L. 
P.S. To nie je výčitka Vám, Vy Ste ten článok nepísali, len ten článok ma vyburcoval k 
tomuto môjmu. 

++++++++++++++++++++++ 
 
 Albert Einstein: Zlo neexistuje  
Pan profesor na univerzitě položil svým studentům otázku: „Je všechno, co existuje, stvořené 
Bohem?„  
Jeden ze studentů nesměle odpověděl: „Ano, je to stvořené Bohem.„  
„Stvořil Bůh všechno?„ ptal se dál profesor.  
„Ano, pane,„ odpověděl student.  



Profesor pak pokračoval: „Jestli Bůh stvořil všechno, znamená to, že Bůh stvořil i zlo, které 
existuje. A díky tomuto principu: naše činnost určuje nás samotných, tedy Bůh je zlo.„  
Když toto student vyslechl, ztichl. Profesor byl sám se sebou spokojený.  
Najednou zvedl ruku jiný student. „Pane profesore, mohu vám položit otázku?„  
„Samozřejmě,„ odpověděl profesor.  
Student se postavil a zeptal se: „Existuje chlad?„  
„Co je to za otázku, samozřejmě že ano, tobě nikdy nebylo chladno?„  
Studenti se zasmáli otázce spolužáka, ale ten pokračoval: „Ve skutečnosti, pane, chlad 
neexistuje, v souladu se zákony fyziky je ve skutečnosti chlad pouze nepřítomnost tepla. 
Člověka a předměty můžeme popsat a určit jejich energii na základě přítomnosti anebo 
vytvoření tepla, ale nikdy ne na základě přítomnosti či vytvoření chladu. Chlad nemá svoji 
jednotku, kterou ho můžeme měřit. Slovo chlad jsme si vytvořili my lidé, abychom mohli 
popsat to, co cítíme v nepřítomnosti tepla.„  
Student pokračoval: „Pane profesore, existuje tma?„  
„Samozřejmě, že existuje,„ odpověděl profesor.  
„Znovu nemáte pravdu, tma stejně tak neexistuje. Ve skutečnosti je tma díky tomu, že není 
přítomno světlo. Můžeme zkoumat světlo, ale ne tmu. Světlo se dá rozložit. Můžeme zkoumat 
paprsek za paprskem, ale tma se změřit nedá. Tma nemá svoji jednotku, ve které bychom ji 
mohli měřit. Tma je jen pojem, který si vytvořili lidé, aby pojmenovali nepřítomnost světla.„  
Následně se mladík zeptal: „Pane, existuje zlo?„  
Tentokrát profesor nejistě odpověděl: „Samozřejmě, vidíme to každý den, brutalita ve 
vztazích mezi lidmi, trestné činy, násilí, všechno toto není nic jiného, než projev zla.„  Na to 
student odpověděl: „Zlo neexistuje, pane. Zlo je jen nepřítomnost dobra, tedy Boha. Zlo je 
výsledek nepřítomnosti lásky v srdci člověka. Zlo přichází tak, jako když přichází tma, nebo 
chlad - tedy v nepřítomnosti světla, tepla a lásky.„  
Profesor si sedl.  
Ten student byl mladý Albert Einstein. 

++++++++++++++++++++++ 
Este raz 

Blíži sa k nám ekonomická Sahara 
29. apríla 2011 

(Príspevok do Stálej konferencie Panslovanskej únie) 
www.pansu.sk  

Možno som spojil dva pojmy, ktoré vyvolajú nejasnú predstavu v hlave čitateľa. Urobil som 
to zámerne, lebo žijeme v podivuhodnej dobe. Kto na Sahare bol, ten vie, že je tam veľa 
piesku. Saharou sa myslí na rozsiahla suchá pustá krajina bez rastlinstva.  A teda vlastne 
chudoba. Kto má pripojenie na internet a pozrie sa na ekonomické údaje v Eurostate, alebo 
OECD a prezrie si priemerné mesačné mzdy, prípadne minimálne mzdy a porovná ich so 
mzdami na Slovensku zistí, že na Slovensku je chudoba. V Holansdsku je priemerná mzda 
3.520 euro, v Luxembursku 3.914 euro a u nás 750 euro. Minimálna mzda v Holandsku je 
1.408 euro. Aj bežný čitateľ si dá, podľa rozsahu svojich ekonomických znalostí, úroveň 
mzdy do rôznych vzťahov, súvislostí a závislostí. Stalo sa mi to na medzinárodnej konferencii, 
na ktorej prednášal profesor zo Švédska a preto to spomeniem. Mal zaujímavý referát, a tak 
som využil prestávku na stretnutie sa s ním. Spýtal sa ma, či viem, aké má Slovensko HDP 
per capita. V roku 1999 OECD publikovalo svoju publikáciu a tak som mu povedal, že v tej 
práci je uvedené, že je to 3.709 USD. Trochu sme počítali a porovnávali a zistili, že mzda v 
SR na deň je cca 7 USD. Nakoniec sa ma spýtal, že aký mám plat. Ja som rýchlo pridal k 
môjmu platu profesora 500 euro a pripočítal ešte 100 euro a zahlásil, že mám 1.100 euro (my 
sme mali ešte slovenské koruny). A on na to, vidíte a u nás by ste bol pod hranicou chudoby. 
Spýtal sa ma koľko litrov benzínu si za to kúpim. Odpovedal som, že ani 1.000 litrov. Priznal 



som, že za socializmu som si za plat  výskumníka, vylúčeného zo strany a zo školy, kúpil 
2.000 litrov. Ale naši politici sú príliš zaneprázdnení hašterivosťou a nie starosťou o blaho 
ľudí. Pre ekonomickú politiku nie sú dostatočne nosným problémom nízke mzdy a chudoba, 
ktorú sme v minulom režime nepoznali. A ktomu sú tu ešte trápne omyly našich právnikov. 
Možno naschvál, aby bohatli a potom navrhli rôzne zlepšenia. 
 
Myslím si, že ľudia na Slovensku počuli o meste Leptis Magna v Líbyi. Pracovalo tam dosť 
Slovákov. Za čias rodáka a rímskeho cisára Lucia Septima Severa (146-211) sa stala 3. 
najväčším mestom Rímskej ríše. Za vlády tohto cisára dokončili ambiciózny stavebný 
program s využitím rímskeho architektonického slohu a tak vyrástol nový areál fóra, bohato 
zdobený víťazný oblúk Septima Severa, nový prístav, vybudovali 400 m dlhú stĺpovú 
kolonádu od stredu mesta takmer až k prístavu a vybudovali akvadukt dlhý 19 kilometrov. 
Nebol som tam. Porozprávali mi to moji priatelia. Naozaj obdivuhodné. Bolo to aj vďaka 
kontinuite dokončiť započaté diela. U nás sa motáme z boka na bok. Trpia tým prinajmenej 
diaľnice (čo tam po ľuďoch). 
 
Pretože mnohí si ešte pamätajú dobu po druhej svetovej vojne, iba pripomeniem, že v Česko-
Slovensku v roku 1958 sme skonštruovali samočinný počítač SAPO, že sme vybudovali VSŽ 
Košice, vážske kaskády, elektráreň Zemianske Kostoľany, Chemičku Nováky a hlavne sme 
pozdvihli poľnohospodárstvo, v ktorom súkromní sedliaci spočiatku neradi vstupovali do 
JRD. Po vylúčení zo školy a zo strany som odpracoval viac ako 19 rokov v 
poľnohospodárskom výskume. Američania aj Francúzi chodili obdivovať naše Lehnice a v 
Čechách Slušovice. Keď sme im povedali hektárové úrody pšenice, či kukurice, neverili. Až 
sa presvedčili na vlastné oči. V mojej rodnej dedine sa dnes maštaľ rozpadá. Nie je tam jediná 
dojnica. Ekonomická Sahara. 
 
Chcem však povedať ešte o jednej ekonomickej Sahare. Myslím tým na ekonomickú politiku 
a ekonomickú výkonnosť nášho ekonomického systému, ktorý nám, ako som uviedol vyššie, 
zaručuje veľmi nízke mzdy. V roku 1968 EHK v Ženeve (teraz tam máme výkonného 
tajomníka) začala grandiózny projekt komparácie krajín EHK, ZSSR a USA. Využila k tomu 
„bázický ekonomický mikroskop“, ktorý sa volá input-output tabuľky. Konštruujú sa aj teraz, 
lebo Eurostat to požaduje. Žiaľ plody práce mnohých ľudí idú do zásuvky stola niektorého 
byrokrata. Tabuľky sú takým nástrojom ako pre biológa mikroskop. Kto im rozumie, 
ekonomiku akejkoľvek krajiny má, ako sa hovorí, na dlani. Nebudem rozoberať proces 
privatizácie (holandské dražby,…), ktorý nezaručil, aby naše podniky dominovali tak ako to 
ukázal Baťa. Poľnohospodári iste patrili k adeptom a mohli dominovať stredoeurópskemu 
poľnohospodárstvu. Nikto nevnímal transnacionálne spoločnosti a ich útok aj na Slovensko. 
My sme iba obdivovali globalizáciu. „Zaručený recept“ nám poskytovali rôzni zahraniční 
poradcovia, lebo v socializme bol podnikateľský duch tlmený príliš regulovaným režimom, 
ktorý brzdí tvorbu rizikového kapitálu, pracovných miest a inovácií, a teda nemáme expertov. 
O tienistých stránkach „západného zázraku“ pomlčali. Prijali to naši neskúsení politici, hlavne 
ekonomickí ministri. Nemali argumenty a nevedeli ekonomiku rozhýbať. 
 
Ak zoberiem do úvahy pokroky vedy a aj ekonomických vied, naozaj musím povedať, že 
politici sú mentálne podvyživení a v ekonomickej politike blúdime bez cieľa. Od roku 1936, 
kedy som sa narodil, sa kôň vôbec nezmenil, je kuriozitou a nie potrebným zdrojom, 
kapitálom, ktorým v tom čase bol. Ťahal pluh. Ale v tom istom roku zverejnil Keynes svoju 
ekonomickú teóriu, ktorá zmenila nazeranie na ekonomický systém a hlavne spôsob 
vplývania na fungovanie ekonomického systému. Od tých čias zasahovanie do správania sa 



ekonomického systému nie je nič výnimočné. Len to treba vedieť. A v tom je ďalšia 
ekonomická Sahara. 
 
Ekonomická veda nie je Saharou. Ekonomická veda objavuje zákony, vysvetľuje ich a 
preskúmava dôsledky ich pôsobenia. Vedecký obraz ekonomického sveta musí mať v hlave 
každý tvorca ekonomickej politiky a politik. Potom by v Plus 7, či iných časopisoch a 
denníkoch politici (aj predsedníčka vlády) nehovorili o nedôvere a klamstvách v koalícii. O 
tom vedia hovoriť, o ekonomike nie. V nej si treba byť vedomí, že napr. malé zmeny vo 
funkciách spotreby alebo investícií vyvolajú veľké zmeny v outpute, HDP. Musíme poznať 
mechanizmus pôsobenia a uvedomiť si reťazovú reakciu v ekonomike. Vláda R. Fica využila 
poznatok o túhe občana kúpiť si tovar (odborne marginálnu propenzitu), čo aj 
„odborníci“ volali „šrotovné“, ktorá spôsobila prírastok HDP a iste zlepšila kvalitu vozového 
parku. Analogické poznatky sú známe v oblasti zahraničného obchodu, exportu a importu. 
Napr. prírastok exportu o 10 jednotiek nevyvolá zlepšenie obchodnej bilancie o 10 jednotiek, 
možno len 6. Ale to musíme vedieť dopredu. Import vyraďuje domácu výrobu a o zmenu túhy 
nakupovať importované výrobky (odborne zmeniť marginálnu propenzitu k importu) sa môže 
vláda pričiniť! Jej zmena môže spôsobiť obrovský deficit obchodnej bilancie. Kedy ho 
nespôsobí, tiež treba vedieť. V televízii a iných médiách, ba ani vo vládnych materiáloch, sa 
neuvádzajú zásahy našej vlády v týchto oblastiach. Hovoria iba o odvodoch a daniach. Občan 
sa nedozvie ako vláda zabezpečí rovnováhu na trhu tovarov a služieb, ako bude vplývať na 
úrokové miery, investície (iba výberovo) a úspory. Úplne zabudla na monetárnu politiku a jej 
spôsob vplývania na dopyt po peniazoch a ponuke peňazí a o ich komplikovanej determinácii 
úrovne HDP, hlavne jeho rastu. Ako chce vláda zabezpečiť rovnováhu na trhu peňazí a aj 
súčasnú rovnováhu na trhu tovarov a služieb a trhu peňazí? Ozaj sa treba odovzdať do rúk 
finančným trhom? Tu je naozaj ekonomická Sahara ekonomickej politiky vlády SR. Prečo tí 
ekonómovia toľko špekulujú, aby získali poznatky? Ide to do koša. 
Prof. Jaroslav Husár 

++++++++++++++++++++++ 
Kde sú dnes proroci? 

Prorokovanie sa nám dnes javí ako niečo udivujúce, a to kvôli formám zážitku 

a sprostredkovania: vízie, sny a extázy. Z toho všetkého cítiť predracionálno, ak nie 

iracionálno, a to nezapadá do našej osvieteneckej moderny. Napriek tomu sa naďalej 

ozýva volanie po prorockom. Aj v cirkvi hľadáme prorocký fenomén. Vždy znova pritom 

zabieha náš pohľad k prorockým postavám Starého zákona. Keď sa pýtame na funkciu 

prorokov v spoločnosti, je užitočné pracovať s dvojicou pojmov: inštitúcia (úrad) 

a charizma (dar). Napätie medzi inštitúciou a charizmou možno totiž sledovať počas 

celých dejín ľudskej spoločnosti (Norbert Lohfink). 

Inštitúcia a charizma 

Charizma vzbĺka tam, kde sa inštitúcia dostala na okraj svojich možností. Jej nositelia vošli 

do neskoršieho dejepisectva ako „sudcovia“ Izraela. Čím silnejšie sa inštitúcia konkretizuje 

v osobách, o to ľahšie sa môže nesprávne zafixovať a upadnúť do neuváženého konania. 

Znova sa tu charizma javí ako protiklad. Je nositeľom kritiky a korektúry štátnej inštitúcie, 

ktorá sa v jednotlivých prípadoch alebo dokonca globálne príliš upevnila a neslúži viac 



spoločnému dobru a jej nositeľom. Charizmatická kritika sa vždy zakladala na náboženstve. 

Všade v starom svete, a preto aj v Izraeli, sa odohráva neustály zápas medzi inštitúciou 

a charizmou. Predstavitelia inštitúcie nemôžu už z podstaty samej veci považovať charizmu 

za niečo príjemné. Jedna z udalostí, ktorú možno vždy znovu pozorovať je domestikácia 

charizmy. To znamená, že predstavitelia inštitúcie sa pokúšajú slobodne vystupujúcu 

charizmu vziať do vlastných rúk a určitým spôsobom ju integrovať do inštitúcie, vysvetľuje 

Lohfink. Jestvuje množstvo neustále sa vracajúcich vzorov domestikácie. Napríklad 

naviazanie prorokov na chrám alebo kráľovský dvor, kde sú umiestnení a odmenení. Alebo 

pribúdajúca inštitucionalizácia metód nadobúdania vplyvu. Prejavovalo sa to tak, že 

z vizionárskeho veštectva sa stáva čoraz viac technicky a vedecky kontrolované veštectvo. 

Tak sa potom aj zo spontánnych vystúpení stávajú povinné cviky: „To všetko by sme mohli 

nazvať profesionalizáciou prorockého javu“, konštatuje Lohfink.  

 

Už v archívoch z mestského štátu Mari, ktorý bol dôležitým politickým strediskom 

Amorejcov na strednom Eufrate badať napätie medzi štátom regulovaným a spontánnym 

prorokovaním. Proroci, ktorí vystupujú v Starom zákone, najmä tí, ktorých výroky sa nám 

zachovali v knihách nazvaných ich menami („proroci – spisovatelia“) sú všetci spontánnymi 

prorokmi, ktorí musia vystupovať proti už domestikovaným prorokom kráľovského dvora 

alebo chrámu. Platí to napríklad o Eliášovi a Elizeovi alebo o Michovi ben Jimla, o ktorých 

vieme len z kníh Kráľov. Za čias prorokov – spisovateľov sa tento protiklad často uvádza 

formulou „proroctvo o šťastí a nešťastí“, lebo domestikovaní proroci vystupovali voči 

jestvujúcim pomerom a plánovanej politike afirmatívne – so súhlasom, teda ohlasujúc šťastie, 

kým novovystupujúci proroci kriticky, teda s negatívnym pohľadom a ohlasovaním nešťastia. 

To však neznamená, že nedomestikovaní proroci ohlasovali len nešťastie. Predsa sa však javia 

predovšetkým ako rušitelia kľudu, a preto sa u Jeremiáša môže ohlasovanie nešťastia priamo 

považovať za kritérium pravého prorockého poslania, zdôrazňuje Lohfink. S pridŕžaním sa 

charizmaticko – kritického vyjadrovania prorokov súvisí tiež to, že v Izraeli sa prorokovanie 

dostalo k tvorbe kníh. S neúspešnosťou charizmy uprostred mocnej inštitúcie súvisí ešte aj iný 

jav, ktorý sa zvyčajne označuje ako obrátenie profetizmu k eschatológii. Toto presunutie 

ťažiska prorockého poslania nenastalo v Izraeli až s apokalyptikou, ani v súvislosti so 

zánikom Jeruzalema a Júdska na začiatku 6. storočia, ale už v súvislosti so zánikom Samárie 

a Severnej ríše v druhej polovici 8. storočia. Na tento okamih dejín sa zameriava napríklad 

Ozeáš. Už jeho prorokovanie o nešťastí sa spája s prísľubmi šťastia, ktoré nastane po 



katastrofe. Výpovede jeho knihy o šťastí nemusia byť všetky v každom prípade neskoršími 

vsuvkami, ako tvrdia mnohí exegéti. 

 

Prorokovanie v dnešnom svete 

Ak bola charizma v raných predštátnych a aj štátnych spoločnostiach vecou vynikajúcich 

jednotlivcov, potom v Izraeli vzniká nový pohľad. Mohli by sme hovoriť o 

„demokratizácii“ charizmy. Podľa knihy proroka Joela (Joel 3) bude „v posledných 

dňoch“ vyliaty prorocký Duch na všetkých príslušníkov Izraela a nielen na jednotlivých 

prorokov. To znamená, že mesiašský Boží ľud má ako celok prorocký charakter. Vykonáva 

teraz úlohu charizmy voči spoločnostiam sveta, ktoré uviazli vo svojich starých inštitúciách. 

Peter sa vo svojej reči na Turíce podľa Skutkov apoštolov (Sk 2) odvolal na toto miesto 

u Joela a pomocou neho interpretoval práve vznikajúci nový svet, ktorý priniesol Ježiš Kristus. 

Keď sa teda dnes pýtame, kde je v dnešnom svete charizma, potom z pohľadu Biblie možno 

povedať, že je to cirkev. V poslednej hodine svetových dejín, ktorá trvá od príchodu Ježiša 

Krista, je cirkev ako celok prorockým miestom pre svet ako celok. Do tejto odpovede je 

zahrnutá ďalšia, že všetci kresťania sú prorokmi a charizmatikmi – pričom nejde nevyhnutne 

o vonkajšie formy javov, ale o funkciu. Sme my kresťania prorokmi dneška? „Znakom nádeje 

v celej cirkvi a najmä v prostredí západného sveta je rozkvet nových charizmatických hnutí, 

ktoré nik nenaplánoval a na ktoré nik nevyzýval. Vzišli jednoducho z vnútornej vitality viery. 

(....) Prekvapujúce je, že toto všetko nevypracúva dajaká plánovacia pastorálna 

administratíva, ale vzniká to samo od seba. (....), administratívne orgány, (....), nevedia čo si 

s tým počať, pretože to nezapadá do ich konceptu. A tak vznikajú napätia, keď ide o zaradenie 

týchto hnutí do aktuálnej štruktúry inštitúcií. (....) Duch svätý sa ukazuje opäť silnejší ako 

naše plánovanie a uplatňuje sa celkom iným spôsobom, než sme si predstavovali. (....) Staré 

formy, ktoré uviazli (....) v obľube negatívnych postojov opustia scénu. Nové je už na ceste.“ (J. 

Ratzinger). Prečo sa však toto všetko stráca a vo svete sa takmer nič nemení? Možno preto, 

lebo všetci kresťania by spolu mali mať silu pravej charizmy až v rámci spoločnosti sveta. 

Keď sa však pozrieme na celok tých, ktorí sa nazývajú kresťanmi, konštatujeme, že prorocká 

úloha je domestikovaná, prisvojená, odosobnená. Je domestikovaná lebo slovám pápežov 

a cirkevného vedenia ako aj teológii oslobodenia, či romantike bazálnych spoločenstiev 

zodpovedá veľmi málo životnej skutočnosti, lebo kresťanstvo ako celok sa celkom 

prispôsobilo vládnucej spoločnosti a iba niektorí by v nej boli pripravení, aby sa ako proroci 

nechali prípadne i zabiť za posolstvo evanjelia, ktoré zastupujú a žijú, myslí si Lohfink. 

Najznámejšou skupinou, ktorá u nás odmietla obmedziť Ježišovu výzvu zvestovať evanjelium 



pod tlakom ideológie režimu bola takzvaná podzemná katolícka cirkev. Podzemná cirkev si 

ako svoj hlavný cieľ stanovila iniciáciu a realizáciu duchovnej premeny spoločnosti, ktorej 

porozumela aj ako základnej úlohe cirkvi (J. Vogel). A hoci cirkev ako charizma dnešného 

sveta často zlyháva, impulz, ktorý vytvára charizmu, ju akosi nevyhnutne vedie k tomu, aby 

vystupovala v iných podobách, než v časoch Ježiša z Nazaretu. Ak sa pýtame na možnosti 

pôsobenia charizmy v dnešnom svete, odpoveď nám naznačuje Medard Kehl. Hovorí: „Som 

hlboko presvedčený, že súčasný proces premeny európskej cirkvi môžeme (...) vykladať 

a chápať pomocou biblického obrazu (...) pšeničného zrna, ktoré odumrie, a tým prinesie 

nové plody. Vzťahujem to na určité formy cirkvi, ktoré vznikli v dôsledku historicko – 

sociologického vývoja a ktoré nie sú jednoducho identické s cirkvou Ježiša Krista, aj keď ich 

s ňou (...) mnohoráz jednoducho stotožňujeme. Z tejto perspektívy sa vzhľadom k mnohým 

javom nášho súčasného vývoja v cirkvi pýtam: Nemusí zomrieť niečo zo starej podoby cirkvi, 

známej od prvej polovice 19. storočia, (....), pretože ‘jej čas už pominul’ , a kvôli nej už cirkev 

pre mnohých usilovne hľadajúcich súčasníkov (práve pre tých z mladšej a strednej generácie) 

nepredstavuje znamenie uzdravujúcej Božej lásky? Nemusí dnes v nej mnohé takpovediac 

sociologicky zomrieť, aby mohlo rásť niečo nové, aby sa Boží Duch mohol vteliť do podoby 

cirkvi, ktorá citlivejšie reaguje na ‚znamenia čias’ ? Sme pripravení a schopní nechať zomrieť 

a opustiť mnohé dobovo podmienené, navyknuté spôsoby života v cirkvi?“ Napätý vzťah 

medzi cirkvou a modernou dobou  je treba vnímať v súvislosti so zložitým vzťahom 

novodobého človeka, ktorý si uvedomuje svoju slobodu a individualitu vo vzťahu 

k inštitúciám vo všeobecnosti. Tento spoločenský proces svojím spôsobom zahŕňa aj veľké 

kresťanské cirkvi. Tie už nie sú vnímané ako „spoločenstvá viery“, ale ako „úradné cirkvi“, 

čo znamená verejné, svojimi zamestnancami reprezentované a byrokraticky usporiadané 

organizácie, ktorých účelom je uspokojovanie všeobecných a súkromných náboženských 

potrieb. Sem patrí napríklad prekonanie strachu, spracovanie skúsenosti náhodilosti vlastnej 

existencie a medzných životných skúseností, pomoc v krízach zmyslu života, rituálna 

integrácia individuálnych a rodinných životných „zastavení“ a podobne. Pretože cirkvi sa 

tomuto očakávaniu v značnej miere prispôsobili, ponúkajú našej spoločnosti nevyhnutne tento 

vonkajší obraz o sebe. Tým sa ale dostávajú do ťažko riešiteľného rozporu, tvrdí Kehl 

a dodáva: „Čím viac chcú vyjsť v ústrety všeobecným spoločenským náboženským 

očakávaniam (evanjelická cirkev napríklad viac než katolícka), tým viac musia narážať na to, 

ako sa jednotlivci od týchto veľkých, anonymných, vieru a náboženstvo ‚spravujúcich’ 

inštitúcií dištancujú, ako ich už len niekedy využívajú pre naplnenie náboženských očakávaní 

a ako ich už nehľadajú ako životný priestor žitej viery.“ Preto cirkev v dôsledku jej 



prispôsobenia sa štruktúram sveta potrebuje charizmu, ktorá by v nej obnovila kriticko – 

prorocký prvok. Podľa J. Vogla cirkev nie je statická veličina, ale dianie. „Keď sa cirkev 

uzatvára sama do seba, keď nenesie zvesť evanjelia, keď rieši len svoje vnútorné problémy 

a stará sa len o svojich vlastných členov, vzďaľuje sa svojmu poslaniu, účelu i zmyslu. Cirkev 

uzavretá do seba nie je schopná vnímať potreby súčasného človeka, lebo hovorí rečou 

a odpovedá na problémy človeka minulosti, žije z minulosti a nie je schopná v prítomnosti sa 

zmeniť.“ 

 

Počnúc humanizmom prebrala veda a s ňou univerzity časť funkcie prorockej charizmy. 

Vedúce vedné odbory sa môžu pritom meniť. Teraz je ňou možno sociológia, ktorá má 

najsilnejšiu kritickú funkciu voči spoločnosti. Ďalej je pozoruhodný fakt, že sa tu dávno 

presadila domestikácia prorokov. Veľká časť vedy sa medzitým zapojila do štátnych 

a hospodárskych služieb a legitimuje ich záujmy. Preto už v minulom storočí sem-tam vykĺzla 

vlastná charizmatická funkcia z oficiálneho použitia vo vede a k slovu sa prihlásila vo 

veľkých zvláštnych podobách, napríklad v Karlovi Marxovi. Popri vede však medzitým 

vystúpili aj iné formy charizmy, kritickej voči inštitúcii. Dnes to vidíme v podobe umenia, 

ktoré je neustále v rozpore s tým, čo všeobecne platí. Namiesto kňaza sa do popredia predral 

umelec – individualista, definujúci sa ako vizionár a ukazovateľ nových ciest spoločenského 

bytia (T. Štrauss). Kultúry mladých vždy znovu kladú nové otázky, ktoré svet dospelých 

zakazuje, ktoré sa však potom podivuhodne rýchlo asimilujú, a tým domestikujú. Médiá 

utvárajú tzv. „verejnosť“, no aj tam stále všetko kolíše medzi prorokovaním šťastia a nešťastia. 

Nie sú dnes rôzne aféry a škandály znovu súčasťou hry inštitúcií našej súčasnosti? Nepatrí ich 

odhaľovanie v tlači k inštitucionálnemu systému demokratickej spoločnosti? Ba nie je 

dokonca už domestikovaným profetizmom aj tá skutočnosť, že tlač bráni tomu, aby bolo 

odhalené skutočné zlo a korene všetkého zla tým, že pozornosť verejnosti zámerne odvádza 

k plytkým škandálom v mene akejsi občianskej morálky, ktorú už nikto v skutočnosti 

nevníma?, pýta sa Lohfink.  

 

V šesťdesiatych a sedemdesiatych rokoch proklamácia alternatívy „prispôsobenie sa, alebo 

odboj!“, ktorá sa ozývala rezolútne v Berlíne a v Paríži (rovnako ako v Prahe) a na uliciach 

iných európskych a amerických, predovšetkým univerzitných veľkomiest mala svoje širšie 

filozofické a sociologické zakotvenie v spoločnosti. Zasadzovala sa za ňu najmä mladá 

a vzdelaná generácia a umelci. Métou dnešných mladých ľudí je byť nekonvenčným, konať za 

každú cenu zásadne inak, než tí starší a všeobecne uznávaní. Búrať všetky pravidlá, lokálnu či 



inú zaužívanú tradíciu a skúsenosti iných. „Žiť znamená totiž reagovať na stále sa meniace 

problémy prítomnosti. Nič nie je, všetko sa stáva. Žiť znamená takto meniť sa. A to je ťažšie 

než zahľadieť sa do samého seba a opakovať stále (...) to isté (...)“, konštatuje Štrauss. Slová 

sociológov, filozofov a politikov v súčasnosti žiadne definitívne alebo aspoň vierohodné 

vysvetlenie a návod na život a prežitie už neposkytujú. Namiesto jednoznačného slova čoraz 

viac prevažuje nepretržitý tok obrazov a informácií z Googlu. A k tomu výskum verejnej 

mienky. Teda tok všeobecne prístupných a ľahko použiteľných technických prostriedkov na 

zjednodušenie myslenia a skutočnosti. Vyrovnávať sa s novým predpokladá to nové aj 

rozpoznať. A rozpoznať ho ako nové môžeme len na báze už existujúcej tradície, znalostí a na 

základe už doteraz dovŕšeného. Porovnávať porovnateľné, rozlišovať a oddeľovať pritom 

vzájomne nezlučiteľné je práve pre tých starších pozorovateľov a aktérov nedávnych dejín 

svojho druhu povinnosťou a záväzkom. 

 

Prorokovanie v cirkvi 

Odkedy prenikli do cirkvi štátotvorné inštrukcie a štruktúry, aj v nej vznikla nanovo charizma 

a začala klásť odpor. V kontinuite so starozákonným profetizmom sa to javí predovšetkým 

v postavách jednotlivých charizmatických osobností – svätcoch a mystikoch. Často sú 

zakladateľmi reholí. To znamená, že ako proroci iniciujú rozsiahle hnutia v cirkvi. 

Samozrejme, že aj potom nastupujú procesy domestikácie. Svätorečenia, uznania reholí, ba aj 

cirkevnoprávny vývoj vlastného práva môžu – akokoľvek pozitívne je to všetko často aj 

myslené – vždy znovu nadobúdať charakter domestikácie charizmy, hovorí Lohfink. Sv. 

František z Assisi žil slobodným a spontánnym životom absolútnej chudoby. Františkov ideál 

neznamenal len jednoduchý štýl života, ale úplné zrieknutie sa všetkého vlastníctva. Mohol 

však tak ako on žiť ním založený stredoveký náboženský rád? Už vo Františkovej dobe 

dochádzalo k rôznym úpravám. Františkáni síce sami naďalej nemali vlastniť majetok, mohli 

ho však za nich vlastniť ich „duchovní priatelia“, s ich povolením mohli tento majetok užívať. 

Zanedlho mali františkáni rovnako veľké a rovnako honosné kostoly ako ktorýkoľvek iný rád. 

To viedlo ku konfliktu medzi tými, ktorí trvali na prísnom dodržiavaní pôvodnej regule, 

a tými ktorí sa chceli riadiť praktickejšími zreteľmi (T. Lane). Mystik vo svojej náboženskej 

skúsenosti vždy osobitým spôsobom sprítomňuje všetko doterajšie zjavenie v dejinách, a tak 

ho transformuje na prítomnosť a robí ho živým a účinným. Mystik nie je dajaká elitárna 

bytosť, ale každý človek, hľadajúci svoj najhlbší bytostný základ (pravé, tzv. „vlastné  ja“). 

Preto sú všetci ľudia aspoň in nuce mystikmi a mystičkami (J. Letz). Iný spôsob ako sa 

vysporiadať s charizmou, ktorou cirkev disponuje, je obmedzenie a vylúčenie prorockého 



prvku. Z toho môžu v cirkvi vznikať napätia ako to bolo napríklad v prípade M. Luthera 

a reformácie. „Inštitucionálna cirkev si od svojho vzniku v neskorej antike prisudzovala 

oficiálnu charizmu, na základe ktorej mohli len jej kňazi sprostredkovať spásu. Všetci ľudia, 

ktorí si nárokovali osobnú charizmu, priamy kontakt s Bohom, sa tým stávali do istej miery 

konkurentmi cirkvi a prakticky vždy sa s ňou dostávali do konfliktu (...). Preto bolo tak pre 

ľudí s osobnou milosťou, ako aj pre skupiny, ktoré ich podporovali, životnou nutnosťou 

zreteľne prejavovať také spôsoby správania, ktoré pre cirkev neznamenali konkurenciu, ale 

signalizovali ochotu k podriadeniu“, konštatuje historik Peter Dinzelbacher. Aj v modernej 

dobe jestvujú vo vnútrocirkevnej charizme ekvivalenty k podobám svetskej charizmy: 

napríklad vo vede a tlači. Preto môže  mať aj teológia v sebe podľa okolností čosi prorocké. 

Aj ona však môže byť znova domestikovaná v cirkvi. Z tohoto hľadiska je inšpirujúca 

politická teológia, ktorú vypracoval J. B. Metz. Politická teológia v sebe nezahŕňa politizáciu 

teelógie, ale „chce aby sa kresťanské slovo stalo spoločensky účinným slovom (...)“. Akú 

podobu nadobúda vo svetle politickej teológie  konkrétny vzťah cirkvi a sveta? Svet sa tu 

poníma ako spoločenská realita v historickom procese. Touto otázkou je „politická 

teológia“ prevzatá do kontextu „teológie sveta“. Cirkvi prislúcha kritická a osloboditeľská 

úloha ako „inštitúcii kritickej voči spoločnosti“, zdôrazňuje Metz. Forma proroctva v cirkvi, 

ktorá najviac zodpovedá podstate kresťanstva – keď už musí jestvovať kvôli biede tejto cirkvi 

– by bola podoba spoločenstiev, ktoré by ako spoločenstvá, teda vo forme, ktorá je primeraná 

cirkvi, mali voči cirkvi ako celku prorockú funkciu. Tento fakt, totiž že v cirkvi jestvuje niečo 

také ako hnutie za spoločenstvo, predstavuje dnes mimoriadne nádejné znamenie, hovorí 

Lohfink a dodáva: „Keďže v podobe spoločenstva vystupujúci profetizmus zodpovedá vlastnej 

úlohe cirkvi ako takej, môžu spoločenstvá, založené na Novom zákone, vykonávať v istej miere 

zároveň dve prorocké funkcie: na jednej strane prorockú kritiku vo vnútri samotnej cirkvi, ak 

jej podoba prispôsobenia sa svetu vyvoláva otázky, na druhej strane však aj priamu prorockú 

kritiku voči spoločnosti, ktorá by vlastne mala byť úlohou celej cirkvi.“ 

 

Literatúra 

Dinzelbacher, P.: Světice nebo čarodějky? Osudy „jiných“ žen ve středověku a novověku. 

Praha: Vyšehrad, 2003, s. 88. 

Gibellini, R.: Teológia XX. storočia. Prešov: Vydavateľstvo Michala Vaška, 1999, s. 231-233. 

Kehl, M.: Kám kráčí církev? Diagnóza doby. Brno: CDK (Centrum pro studium demokracie 

a kultury), 2000, s. 9-10, 23. 

Lane, T.: Dějiny křesťanského myšlení. Praha: Návrat domů, 1996, s. 108. 



Letz, J.: Mystičky západu. Inšpirácia pre kresťanskú filozofiu a teológiu. Prešov: 

Vydavateľstvo Michala Vaška, 2002, s. 13, 23. 

Lohfink, N.: Kde sú dnes proroci? In: Lohfink, N., Braulik, G.: Kde sú dnes proroci? 

(zborník). Prešov: Vydavateľstvo Michala Vaška, 1997, s. 43-52. 

Metz, J. B.: Sulla teologia del mondo (O teológii sveta) (1968), Queriniana, Brescia 1969, s. 

110, 112. In: Gibellini, R.: Teológia XX. storočia. Prešov: Vydavateľstvo Michala Vaška, 

1999, s. 231-233. 

Porubčan, Š.: Úvod do Písma svätého. Rím: Slovenské vydavateľstvo sv. Cyrila a Metoda, 

1960, s. 14. 

Ratzinger, J.: Entretien sur la foi. Fayard, 1985, s. 46-47. In: Vrablec, J.: Pastorálka pre 

kresťanských laikov. Apoštolát v cirkevných hnutiach. Prvá časť: Charizmatická obnova. 

Bratislava: Rímskokatolícka cyrilometodská bohoslovecká fakulta UK, 1993, s. 7-8. 

Štrauss, T.: Toto rozbiehajúce sa 21. storočie. Esej o aktuálnej súčasnosti. Bratislava: 

Kalligram, 2009, s. 21, 24-27, 172. 

Vogel, J.: Cirkev v sekularizované společnosti (studie k husitské eklesiologii). Edícia Pontes 

Pragenses, zv. 38. Vydáva Centrum pro náboženský a kulturní dialog při Husitské teologické 

fakulte Univerzity Karlovy v Praze. Brno: Nakladatelství L. Marek, 2005, s. 81-183. 

Vrablec, J.: Pastorálka pre kresťanských laikov. Apoštolát v cirkevných hnutiach. Prvá časť: 

Charizmatická obnova. Bratislava: Rímskokatolícka cyrilometodská bohoslovecká fakulta 

UK, 1993, s. 7-8.            Štefan Šrobár 

++++++++++++++++++++++ 

Chystajú sa nás vyhladovať  

Lindsey Williams pracoval v sedemdesiatych rokoch ako kaplán na Aliaške. V tom období sa 
budoval cez Aljašku ropovod, ktorý dával zamestnanie veľa ľuďom. Lindsey sa ponúkol, že 
bude ich kaplánom. Tento projekt riadila elita, hŕstka extrémne bohatých ľudí, ktorá má až 
doteraz moc nad celými Spojenými štátmi a dokonca nad celým svetom. Pastor Lindsey s 
nimi žil tri roky. Dozvedel sa, že Spojené štáty neriadi demokracia, ale elita… 

Lindsay vo videu povedal, že Ilumináti chystajú hladomor,ale nie preto, že by nebol dostatok 
potravín, ale taký hladomor, že ľudia si potraviny nebudú môcť kúpiť. 

História 1. mája 
Milí priatelia, písali sme, že dátum 1. mája bol zneužitý na „narodenie“ plánu 
Iluminátov, ktorý obsahuje tzv. 6 požiadaviek Lucifera.  Prinášame o tom ďalšie 
informácie:  

V roku 1776 katolícky seminarista Adam Weishaupt pojal ideu, že Lucifer je rovný 
Bohu.  Jeho filozofia dvoch bohov sa rozvinula do spôsobu uctievania tohto „druhého“ boha, 



Lucifera a šiestich bodov ako rozšíriť túto „vieru“ vo svete. Lucifer za to prisľúbil bohatstvo a 
moc. Weishaupt vyučoval vo vtedajšom čase najbohatšieho muža Amschela Rothschilda. 

Rothschildovi bola táto filozofia prezentovaná 1.5.1776 popri organizácii zvanej Ilumináti. 
Rotschild dostal prísľub, že s Luciferom na svojej strane bude vládnuť svetu. 

6 BODOV, ktoré Lucifer za túto svoju službičku požadoval boli: 
1. Eliminácia národných vlád 
2. Eliminácia kresťanstva 
3. Eliminácia rodiny 
4. Eliminácia vlastenectva 
5. Eliminácia dedenia 
6. Eliminácia osobného vlastníctva 

Tento plán by vytvoril svetový štát pod kontrolou House of Rothschild. 

Pozrite sa na svoju školu, vládu, televíziu, správy, propagáciu homosexuality, neviazaný sex, 
kontrolu pôrodnosti, feminizmus a pod. a uvidíte vyššieuvedené poctivo implementované v 
spoločnosti. Každý krok, ktorý vaša vláda urobila, urobila v prospech tohto Luciferovho plánu. 

Vzostup Rothschildovcov 

Rothschildov syn Nathan prevzal the Bank of England prostredníctvom drzých špekulácií a 
spokojne povedal: 
“Je mi jedno aká bábka je na anglickom tróne. Muž čo kontroluje tok peňazí kontroluje aj 
Anglicko. A ja kontrolujem tok peňazí.”, 
a v roku 1818 Amschelov syn James obdobne prevzal Francúzsku národnú banku. 
Etetablovali sa v nej aj ďalšie Amschelove výhonky, synovia Solomon a Karl Mayer 
Amschel Rothschild, zakladateľ dynastie, tak kontroloval polovicu svetových peňazí a s tým 
plynula aj politická moc. 
To je počiatok House of Rothschild.                                                                                            
Čoskoro Rotshschildov klan obopol Európu koľajnicami, investoval do ťažby nerastov, 
financoval stavbu Suezského prieplavu, platil výskumy nálezísk ropy, financoval diamantové 
operácie prostredníctvom Cecil Rhodes, ktoré zapichli chapadlá do afrického 
impéria ,financoval Habsubrskú monarchiu a zachránil ju pred bankrotom. V Amerike 
financoval Standard Oil, Carnegie Steel a Harriman ‘s Railroad. Od roku 1820 nastal vek 
Rotschildovcov a de facto existovala len jedna sila a tou bol Rotschild. 
Dodnes zostal oficiálnym brokerom zlata v Bank of England. 
Druhá svetová vojna bola ťažkou ranou pre Rotschildovcov  politický vplyv, ale enormné 
bohatstvo hýbuce svetom zostalo. 
 
Federal Reserve System 

V roku 1911 rozdelil Standard Oil Company na menšie spoločnosti kvôli antitrustovej 
legislatíve. 
V roku 1913 Rotschild a J.P. Morgan vytvorili súkromný Federal Reserve System -súkromnú 
banku, ktorá si ilegálne uzurpovala a právo tlačiť americké doláre a požičiavala ich americkej 
vláde za úroky, ktoré sami stanovovali. Úroky sa vracali nezdanené do charitatívnej 
Rockefeller Foundation, takisto založenej v roku 1913, vytvorenej špeciálne na tento účel. 
Nedávno bolo publikované, že nadácia počas svojej 95 ročnej histórie zmárnila 2 miliardy 



svojich všivavých dolárov na „charitu“ , ktorá spočívala vo financovaní „mentálenj 
hygieny“ a to vrátane Hitlerových a Leninových revolučných úletov. 

Council on Foreign Relations -CFR 

V roku 1921 tie isté kruhy vytvárajú Council of Foreign Relations, ktorá od 2. svetovej vojny 
nominuje amerických prezidentských kandidátov, ministrov obrany a obchodu . 
Bývalý riaditeľ Svetovej banky James Wolfensohn sa v prejave pri príležitosti 90-teho 
výročia CFR takmer rozplynul a pritom priznal farbu: „…A toto je svet v ktorom neexistuje 
CFR: Aký hrozný a bezprízorný svet by to bol , keby ho neviedla táto skupina ľudí.” 

Bilderberg 

V roku 1945 David Rockefeller zakladá skupinu Bilderberg , ktorá si hovorí aj Najvyšší 
kňazi globalizácie. Ktorýkoľvek premiér Európy musí byť akceptovaný Bilderbergom. 
V roku 1968 vzniká Rímsky klub a v roku 1973 Trilaterálna komisia. 

Istý John David vo svojich Spomienkach na str. 405 píše: 
„Niekotrí veria, že sme členmi tajnej kabaly pracujúcej proti záujmeom USA, keďže seba a 
svoju rodinu charakterizujem ako internacionalistov a konšpirujúcich s ostatnými vo svete 
na vybudovaní integrovanejšieho globálneho politického a ekonomického systému, jedného 
sveta, ak chcete. Ako toto je moja vina, prosím, som vinný a na túto svoju vinu som patrične 
hrdý.” 
Janko David veľmi dobre vie o čom hovorí. Je bezpochyby najmocnejším indivíduom akého 
tento svet kedy videl. Je vnukom kráľa globalistov, Davida Rockefelera. 

Kontrola médií 

Rockefellerovská dominancia nad médiami a politikmi môže byť len ťažko preceňovaná , 
navyše sám uvádza svoje vlastné tieňové aktivity. Tu je Davidov postoj k jemu lojálnym 
médiám zo stretnutia Bilderbergu v roku 1991: 
“Sme vďační  Washington Post, the New York Times, Time Magazine a iným veľkým 
vydavateľom, ktorých riaditelia navštevujú naše stretnutia a rešpektujú svoje sľuby už vyše 
40 rokov. Bolo by pre nás nemožné rozvinúť náš plán pre tento svet ak by sme nestáli počas 
tohto obdobia vo svetle publicity. Svet je sofistikovanejší a pripravený kráčať ku svetovej 
vláde Nadnárodná suverenita intelektuálnych elít a svetových bankárov je žiaducejšia ako 
národná profilácia produkovaná minulými storočiami.“ 

Európska Únia 

Podľa odtajnených dokumentov americkej vlády líder CIA , Donovan, sa pokúsil v roku 1950 
vytvoriť EU vytvorením Rockefellerovho a Fordovho American Committee for a United 
(ACUE). Osobný priatelia Rockefellera Alan a Foster Dullesovci prevzali financovane 
európskeho hnutia, založili European Fathers, a najali Retingera, Spaaka, Monneta a 
Schumanna ako amerických nádenníkov. 
V roku 1965 ACUE inštruovala vice-prezidenta EEC pracovať pre euro v tajnosti, aby nikto 
nemohol protestovať, až vtedy, keď už bude neskoro. Taká vec je vážnou a neserióznou 
manipuláciou nás všetkých. 

Koniec Sovietov 



Podľa bývalého sovietskeho disidenta Vladimíra Bukovského, ktorý ako Jeľcinov svedok v 
procese proti ZSSR mal prístup k tajným sovietským dokumentom v roku 1989: 
Michael Gorbačov mal hostí z Trilaterálnej komisie: Davida Rockefellera, Henry 
Kissingera, bývalého francúzskeho prezidenta Giscardda, bývalého japonského 
premiéra Nakazoneho. Žiadali ho pripojiť sa k Skupine 7, MMF, Svetovej banke, GATT a 
pod. Navyše rojčili o európskom federálnom štáte, siahajúcom až po Ural. Takýto štát bude 
do 15 rokov, chvastal sa Estaing, prezident Európskeho konventu , ktorý napísal európsku 
ústavu. Tak EU bola plánovaná Rockefellerom a spol dávno pred zmluvou z roku 
1992.Neskôr v roku 1989 prezident EEC-komisie, Jacques Delors, čestný člen 
Rockefellerovho Rímskeho klubu tlačil Gorbačova znovu do európskej federácie po páde 
berlínskeho múru. 
Gorbačov je dobrý priateľ Rockefellerovcov. Jeho Svetové politické fórum sa snaží byť 
križovatkou rôznych kultúr, národov a lídrov ako otvorené diskusné fórum sveta, ktoré má 
prostredníctvom „poskytovania analýz a riešení “globálnych problémov“ smerovať k Novej 
svetovej civilizácii ako rámca pre demokratický medzinárodný poriadok. 
„Vplyv tretieho sektora na politiku bude rásť a bude mať hlavný vplyv na architektúru nového 
svetového poriadku. Sú nedeliteľnou súčasťou NWO.“, netají sa svojím poslaním Svetové 
politické fórum. 
 
Mamička Zem 

Ďalší malý Rockefeller, Steven, synovec Davida Rockefellera je spoluzakladateľom Charty 
zeme. Spolu s Gorbačovom a Maurice Strongom. Táto charta je uložená v „Nádeji“ spolu so 
„svätými modlitebnými knihami“ germánov a „modlitbovými“ maskami Zeme. 
Gorbačov navyše drzo nazýva Chartu zeme „Desiatimi prikázaniami nášho veku“, čo je ďalší 
projekt spolupráce so Stevenom Rockefellerom a iluminátom Maurice Strongom. Je to 
enviromentálny projekt ako vystrihnutý z leninských čítaniek, ktorý zaváňa kultom „živej, 
dýchajúcej matky Zeme“ – klasické pohanské tézy spolu s enviromentalistickou hystériou a 
snahou o nahradenie kresťanstva . Podporuje ho Rockefeller Brothers Fund. 
Gorbačov je takisto prezidentom Medzinárodného zeleného kríža, ktorý sa zaoberá 
mnohými oblasťami medzinárodného práva a ultimatívne požaduje podriaďovanie sa 
suverénných štátov cholerickému Globálnemu enviromentálnemu hnutiu. 

Záver: 
Globalizačná anakonda nás už hypnotizuje poriadne dlho. Ako kapybara teraz len čaká na 
vhodný okamih ako nás čo najrýchlejčie šupnúť do svojho vysneného direktívneho svetového 
štátu. 

Barónka  Rothschild a rodinný poklad 

Barónka Philippine Mathilde Camille de Rothschild (nar. 22 November 1933 v Paríži),  je 
jedinou dcérou baróna Philippe de Rothschild, člena Rothschildovskej bankovej dynastie a 
vlastníka fracúzskeho vinárstva Chateau Mouton Rothschild. Do rodinného biznisu vstúpila 
na konci 70-tych rokov. Po otcovej smrti zdedila tri vinárstva v Bordeaux. Jej osobné 
vlastníctvo sa odhaduje na 190 miliónov USD. Barónka je ozdobená zlatým náhrdeľníkom s 
príveskom . Príveskom je obrovská hlava Baphometa, pohanského boha z 19. storočia,  ktorý 
sa stal synonymom satana. 

Podľa Unity Publishing/magnificat.sk 



++++++++++++++++++++++ 

Výpoveď kaplana Lindseyho Williamsa beriem, Rothschildovci v centre diania a na cele bank 
a dalsich spolocnosti ovplyvnujucich "svet" ok. Ale prezentovana filozofia so 6 bodmi, 
ktorých by sa mali drzat nedokazem dat do suvisu s nasledujucim obsahom clanku. Bod 3 
eliminacia rodiny - Rotshieldovska RODINA je ta, ktora sa tu spomina a nezda sa mi ze 
kazdy z nich si len svojou cestou. Bod 5 eliminacia dedenia - Baronka Rotshield...po otcovej 
smrti zdedila... ??? Co to ma byt? Bod 6 eliminacia osobneho vlastnictva - Nevlastnia uz 
nahodou "celu zemegulu"??? 
Ano, ano viem ze sa to ma tykat vsetkych ostatnych, ale ak by to bolo naozaj tak a verili by 
sme na toho lucifera, potom nevidim dovod preco by mali byt Rotshieldovci toho usetreni. Ak 
by sme na to mali pozerat z urciteho nabozenskeho hladiska, kde sa boh definuje ako to dobre, 
a lucifer (alebo satan a pod.) je to zle, ze su to vzajomne protiklady. Ak sa zhodneme, ze boh 
je nieco vsemohuce, nieco nadradene, nieco co si pre nasu ubohu bezvyznamnost nedokazeme 
ani predstavit a pochopit, potom satan ako opak ci protiklad je v podstate tiez akousi 
nadradenou entitou. Vychadzajuc z toho mi potom nedava zmysel, preco by mal lucifer(satan) 
superiaci na jednej urovni s bohom - za predpokladu ze pouziva prave taketo prostriedky pre 
manipulaciu a ovladnutie ludi, ktore by sme akoze definovali tymi 6 bodmi - prave takymto 
sposobom ziskaval nejako navrch v tomto suboji a pritom by si akoze nahodne vybral nejaku 
rodinu Rotschildovych alebo inu aby mu v tom pomohla. A k tomu vsetkemu by tuto rodinu 
takpovediac postavil na uroven boha, ktory je akosi nedotknutelny a pri svojom plane by ich 
jednoducho nechal len tak, pricom vsetci ostatni by boli "pokoreny" ako znak luciferovho 
vitazstva. Aj keby som stopercentne veril dogmam o bohu, ktore su prezentovane cirkvou!!!, 
tak by mi to cele prislo ako postavene na hlavu. 
Takze zaver. Nepouzil by som slovo verim, ale skor dufam, ze existuje nieco vyssie co 
mozme kludne nazyvat bohom, ale zistime to vsetci az na konci. Rotshildovci a ini su takisto 
len ludia a ich snaha o manipulaciu a ovladanie vsemoznymi prostriedkami, ich chamtivost, to 
vsetko mna a ostatnych obycajnych ludi stavia na pomyselnom rebricku hodnot omnoho 
vyssie ako ich. Netvrdim, ze kazdy clovek nema "svoju cenu", alebo ze ho nikto nikdy 
nedokaze zlomit ked mu ide vyslovene o to, ale bez boja sa nevzdam.            A posledna vec. 
Mena, symboly (satan, 666 a pod.) vzdy boli, su a bude LEN mena a symboly. Silu im davaju 
vzdy az ludia. Takze ziadnu paniku z "konca sveta" :) 
p.s. to ze clovek na nieco neveri, neznamena automaticky, ze to neexistuje, ale ani naopak. 
Viera nemusi byt este dostatocnym dokazom. 

  
Dobrý článok.  Samozrejme pre tych, čo nemajú doposiaľ žiadne informácie o tom, čo  
sa tu skutočne deje - je to neprijateľné. Aj napriek tomu je to potreba už zverejňovať. 
Času je málo a lží je strašne veľa.  
Prebuďme sa už, a začnime pracovať na sebe. Spomeňte si na to kto ste a čo tu máte za 
skutočnú úlohu. Vystúpte z Matrixu ako NEO,..nie nekonečným bojom, ale silou lásky   
a zvýšených vibrácií. Zanechajte násilia, ohovárania, hašterenia.  Prestaňte pozerať 
televíziu,.. sledujte prírodu a kúpte si radšej akvárium alebo  zvieratko a majte ho v 
láske. Začnite meditovať a pretvárať tento pokrivený svet. Nechajte temných, nech sa 
medzi sebou bijú,.. ich čas sa kráti a modlite sa aj za nich.  Skúsme to!!!  

1. Eliminácia národných vlád - ovládajú  vlády a centrálne banky štátov.  Ak  nejakú 
centrálnu banku nevlastnia resp. neovládajú tak pomocou umelo vytvorených rôznych 
slovíčok typu terorizmus si tú banku a daný štát podmania. (viď história - Irák, 
Latinská amerika, momentálne Lýbia) 



2. Eliminácia kresťanstva - liberalizmus, multikulty, porno, drogy - určite neprospieva 
kresťanstvu. 
3. Eliminácia rodiny - dlhý pracovný čas a nasadenie. Volebné právo pre ženy bolo za 
účelom eliminácie rodiny - žena je v práci, stačí jej jedno dieťa a má dosť. Povedal  to 
sám Rockefeler. 
4. Eliminácia vlastenectva - kto je dnes vlastenec je rasista.  Kto povie že je patriot je 
fašista. Ruku na srdce - keď si dám našu vlajočku na dom ktorý si krvopotne postavím 
budem na smiech. Povedia že som nácek, hoci milujem svoju krajinu. + imigrácia. 
Podporovanie  neprispôsobivých. Slovíčka typu rasizmus, xenofóbia. Týmito slovíčkami 
zničia európske národy. Ďalej štátne symboly ako sochy ustupujú,  sú ničené a 
vymieňané. (aj vďaka maďarom) + štátny jazyk ide do pozadia vďaka nátlaku južného 
suseda.  Sami to dovolíme. Nedá sa nič robiť. Je neskoro. 
5. Eliminácia dedenia- privatizácia ako napríklad teplární. Čo zdedia naše deti ?                  
Tie francúzske, talianske, japonske závody?  Aké štátne bohatstvo ? Akurát tak výrobu 
LCD televízorov pre japoncov a podobne v hrozných podmienkach.  Nakoniec predáme 
aj pitnú vodu,  ktorú si budeme kupovať z našich prameňov. A prečo ? Lebo to sami 
dopustíme.. sme takí. 
6. Eliminácia osobného vlastníctva - platy stoja. Ceny idú hore.  Jedného dňa sa 
zobudíme a zistíme že sme nič po sebe nezanechali.  Elitárstvo sa nás snaží zotročiť a 
vyvlastniť cez ekonomiku !!! 

++++++++++++++++++++++ 
 
Proč nechci nadstandard                                            Pavel Drs                                           
Ministr Heger vemlouvavým hlasem vysvětluje občanům, že je nezbytné ve zdravotnictví 
zavést standard a nadstandard. Tvrdí přitom, že drtivá většina občanů bude nadále využívat 
standardních služeb a pouze hrstka nejbohatších si připlatí na hotelové služby či superdrahý 
materiál. 

Ponechám stranou, zda ministr tomu co říká skutečně věří, ale na základě tří konkrétních 
případů ukáži, proč tomu tak pravděpodobně nebude.                                                                
Případ první – zubař Před několika lety jsem podstoupil triviální stomatologický zákrok 
spočívající ve výměně vypadlé amalgamové plomby. Byť celý úkon měl být proveden 
bezplatně, v jeho průběhu mi zubař sdělil, že zdarma je jen ručně míchaná plomba, zatímco 
on používá plomby míchané strojově, za které účtuje 100 Kč. Z celkem pochopitelných 
důvodů jsem neprotestoval a nechal si nadstandardní standard vnutit.                                        
Případ druhý – optik Kdo si potrpí na vizáž, ví že nejen šaty, ale i brýle dělají člověka. Proto 
si na návštěvu optika připraví několik tisícikorun. Vzhledem, k tomu, že já upřednostňuji 
hodnoty duševní před fyzickými, vyrazil jsem vybaven poukazem od lékaře pro svá první 
bezplatná „standardní skla ve standardních obroučkách“. Ve dvou optikách mne rovnou 
vyhodili s tím, že nic takového neprovádí. Ve třetí byli ochotni standard poskytnout až poté, 
co mě přinutili po důkladném pohledu do soustavy zrcadel k místopřísežnému prohlášení, že 
se v takových brýlích nebudu stydět číst si na záchodě noviny. Nutno podotknout, že mi tyto 
brýle slouží sice ke 100% spokojenosti, ale optik na nich zřejmě příliš nevydělal.                      
Případ třetí – ředitelův kulich Že o financování zdravotnictví nerozhodují poslanci, zákony 
či pojišťovny, nýbrž přízeň „kulichů“ nás osobně informoval v oblíbeném videu ředitel naší 
největší nemocnice v Motole Miloslav Ludvík. A o tom, že hýčkání prominentů je pro něj 
důležitějším kritériem než lékařská etika jakbysmet. Jaký princip bude uplatňovat pro 
poskytování a dodržování standardů i nadstandardů si lze snadno odvodit.                                   
Podle Komenského zásady „od konkrétního k obecnému“ dovolím si na základě 
uvedených faktů předpovědět, jak systém záhy po zavedení skončí: 



• Standard bude prezentován jako podřadné zboží, který lékaři nebudou ani doporučovat, 
ani nabízet  
• Použití standardu bude vázáno na doplňující podmínky (zrovna není na skladě, ve 
vašem případě bych to nedoporučoval, ap.) 
• Zdravotničtí manažéři budou po personálu požadovat neustálé zvyšování objemu lépe 
placených nadstandardních výkonů na úkor standardních 
• Zdravotní pojišťovny zavedou na nadstandardy komerční pojištění a budou je 
preferovat. Užívání standardů budou znevýhodňovat a omezovat. 
• Nadstandard se stane předmětem masivní reklamy, živené dodavateli, pojišťovnami i 
zdravotníky Co je a není standardem bude rozhodovat klika, která se stane předmětem 
masivního lobbingu a korupce. Je velmi pravděpodobné, že tak vzniknou kategorie 
„výhodných standardů“ i „nevýhodných nadstandardů“. S oběma bude možno výhodně 
kšeftovat. 
• Drtivá většina pacientů se v tom co je a není standardem nevyzná a lékaři to začnou 
zneužívat (podobně jako nepředepisují pouze plně hrazené léky). Jsou si dobře vědomi, že na 
zdraví málokdo šetří. 

Časem se řekne, že standard se nevyplatí a v tichosti se zruší                                                            
A konečný výsledek ?                                                                                                --
Nadstandard se stane standardem, ale placeným z vlastní kapsy.                                  
Standardní a nadstandardní budou v našem zdravotnictví jen pacienti.                              
Neliberální princip solidarity bude demontován a zdraví se tak konečně stane regulérní tržní 
komoditou. 

++++++++++++++++++++++ 
1. cenu za encyklopedické dielo kolektívu autorov Tatry - príroda/Tatry - příroda (pozri 

http:// www.kniha-tatry.sk ). Tento titul získal tiež 2. cenu v kategórii Slovník roka 2011 

++++++++++++++++++++++ 
Ale ved ten clovek cely zivot robil, priniesol pre spolocnost nieco a to ma este platit nemale 

peniaze zo svojho mizerneho dochodku? Preco starsi ludia, ktori o to poziadaju, nedostanu 

naramok automaticky!? 

Náramok môže osamelému človeku zachrániť život 

NITRA 26. mája (SITA) – Náramky pre osamelých seniorov, ktoré pred časom zaviedlo 
mesto Nitra, sa v praxi osvedčili. Nedávno zachránili osamelú dôchodkyňu, ktorá si vďaka 
stlačeniu gombíka na elektronickom náramku privolala rýchlu zdravotnú pomoc. "Mala 
hypoglykémiu, odpadla a nevedela sa postaviť. Vďaka náramku zavolala operátorku, ktorá 
sprostredkovala záchranu a udržiavala s pacientkou kontakt, čo ocenila aj privolaná 
lekárka,“ povedala pre agentúru SITA riaditeľka Správy zariadení sociálnych služieb Anna 
Kasanová.  

Asistenčné centrum tiesňových volaní sídli na mestskom úrade. Jeho pracovníčky monitorujú 
24 hodín denne osamelých dôchodcov či zdravotne ťažko postihnutých a pacientov, ktorí sa 
zotavujú v domácom prostredí. Službu v súčasnosti využíva 16 ľudí. Po aktivácii náramku sa 
pevná telefonická linka v byte klienta okamžite spojí s centrom núdzového volania pomocou 
hlasitého odpočúvania. Pracovníčky zároveň aktívne kontrolujú klientov, či sú v poriadku a 
rozprávajú sa s nimi, aby sa necítili sami. Náramok stojí 10 000 korún. Kto si ho kúpi, zaplatí 
za monitoring mesačne 300 korún. Dá sa však aj prenajať, vtedy sa platí mesačne 500 korún.  



Asistenčné centrum tiesňových volaní, ktoré zriadili nitrianski poslanci v predošlom 
volebnom období, pozitívne ohodnotil aj Inštitút pre ekonomické a sociálne reformy v 
Bratislave. V pravidelnom hodnotení opatrení v regiónoch sa tento krok dostal na popredné 
miesto. "Takéto ocenenie nám dobre padne a možno potom túto službu lepšie vnímajú aj 
občania,“ povedala Kasonová. Ako dodala, tí, ktorú ju už využívajú, si ju nevedia vynachváliť. 
"Vnáša do ich domácností pokoj, pohodu a určitú istotu, že keby sa čokoľvek stalo, majú na 
dosah pomoc,“ skonštatovala.  

http://www.sme.sk/c/3315935/naramok-moze-osamelemu-cloveku-zachranit-zivot.html 
++++++++++++++++++++++ 

Slovakia 2011 (new video HD) 

http://www.youtube.com/watch?v=C6doVaI8N9c 

++++++++++++++++++++++ 
Leto na Slovensku 

http://www.youtube.com/watch?v=8L5VXOUcMHM&NR=1 

++++++++++++++++++++++ 
Summer in Slovakia / Bojnice 2005 

http://www.youtube.com/watch?v=xmojIKru0hs&NR=1 

++++++++++++++++++++++ 
Slovakia 

http://www.youtube.com/watch?v=rNsSqieS_lQ&NR=1 

++++++++++++++++++++++ 
SLOVAKIA-The most beautiful country in the world  

http://www.youtube.com/watch?v=l6mXZNspX0w&NR=1 

++++++++++++++++++++++ 
SLOVAKIA the best video ever 

http://www.youtube.com/watch?v=XiLNjH2Qxig&feature=related 

++++++++++++++++++++++ 
Castles and castle ruins in Slovakia (Throne of Bhaal music) 

http://www.youtube.com/watch?v=CSsbs2jtS1Q&NR=1 

++++++++++++++++++++++ 
Slovak Castle 

http://www.youtube.com/watch?v=VR36ZhRZoSQ&feature=related 

++++++++++++++++++++++ 
Strecno Castle 

http://www.youtube.com/watch?v=oXmCtQyUJ_E&feature=related 

++++++++++++++++++++++ 
Strecno castle 10.2007 

http://www.youtube.com/watch?v=gYc4UZrK03k&feature=related 

++++++++++++++++++++++ 



Strečno 

http://www.youtube.com/watch?v=ryevftLcqHg&feature=related 

++++++++++++++++++++++ 
Strečno: Posledné výstrely? 

http://www.youtube.com/watch?v=Q48iollhCME&feature=related 

++++++++++++++++++++++ 
Strečno - Slovakia ,nice photos –slideshow 

http://www.youtube.com/watch?v=g2vK-Ev3LuM&feature=related 

++++++++++++++++++++++ 
Hrad strecno 

http://www.youtube.com/watch?v=fcPkkxPSDfQ&feature=related 

++++++++++++++++++++++ 
Smrady z Prahy 

http://www.youtube.com/watch?v=SWtxjPHp5_o&NR=1 

++++++++++++++++++++++ 
Súpis protislovenského ťaženia proti sochám a pamätným tabuliam 

1. Ján Horal hovorí:  
2. Apríl 16, 2011 o 10:12 
3. Zaujímavý súpis protislovenského ťaženia proti sochám a pamätným tabuliam: 
http://www.beo.sk/spolocnost/1297-boje-slovakov-o-vlastnu-historiu-sa-zostruju-stracame-
svoj-stat 
Pokiaľ si pamätám tak by som tam doplnil: 
12. Poškodenie mohyly M.R.Štefánika na Bradle. 
13. Poškodenie pomníka A.Hlinku v Bratislave. 
14. Poškodenie náhrobného pomníka J.Tisa v Bratislave. 
15. Zakrytie kríža na soche Svätopluka na bratislavskom hrade. 
16. Snaha o odstránenie pomníka Ľ.V.Štúra v Bratislave. 
17. Likvidácia pomníka č.-s. legionárov v Košiciach. 
Vcelku sa potvrdzuje, že sa vlády nad Slovenskom zmocnili nepriaznivci slovenského národa 
a slovenského štátu. 
Napríklad pamätná tabuľa pplk. Šmigovskému v Nitre. Môj starý otec ako vojak posádky mu 
bol vďačný, že nevyviedol nitriansku posádku do bystrickej rebélie. 

http://www.beo.sk/spolocnost/1297-boje-slovakov-o-vlastnu-historiu-sa-zostruju-stracame-

svoj-stat 

++++++++++++++++++++++ 

Esterhazy v UPN 

http://www.watson.sk/index.php?option=com_content&view=article&id=568:systemove-
zlyhavanie-slovenskej-historiografie-upn-usporiadal-diskusny-veer-i-j-
esterhazym&catid=37:default 



++++++++++++++++++++++ 

Blog A.Hrnka    Ešte raz o súsoší Márie Terézie 

Od posledného razu, keď som sa vyjadril k zámeru reinštalácie repliky milenárneho súsošia 
uhorských husárov a Márie Terézie na miesto sochy Ľ. Štúra na Štúrovom námestí 
v Bratislave, sa záležitosť posunula ďalej. Tzv. Bratislavský okrášľujúci spolok (tzv. BOS) 
usporiadal besedu v kníhkupectve Panta Rei, na ktorej som sa síce nezúčastnil, ale pozorne 
som si ju prezrel na videozázname časopisu .týždeň. Z diskusie i z ďalších vyjadrení jedine 
známeho reprezentanta oného spolku p. Mačuhu som dospel k názoru, že celá kampaň tzv. 
BOS je založená na klamstvách a zavádzaní.  

Samozrejme, prvým klamstvom a zavádzaním je úporná snaha p. Mačuhu presvedčiť 
verejnosť, že nejde o milenárny pamätník, symbolizujúci najvyššiu amplitúdu národnostného 
útlaku Slovákov a ostatných národností bývalého Uhorska, ale o nevinnú sochu múdrej, 
osvietenej panovníčky, za ktorú boli naši šľachetní (šľachtickí?) predkovia ochotní obetovať 
život a krv. Už v minulom príspevku som toto zavádzanie, myslím, dostatočne vysvetlil. 
Uvedený monument vôbec nebol oslavou osvietenej panovníčky, ale oslavou údajného 
tisícročného „maďarského štátu“, v ktorom národnosti boli oficiálne pokladané za 
bezprávnych príslušníkov Maďarmi porobených národov, ktorých jediným osudom bolo 
pomaďarčenie alebo „večité otroctvo“ (M. Bencsík 1721). 

Ďalšou nepravdou v celej kampani je tvrdenie, že pomník nezbúrali Slováci, ale „českí 
legionári“. No, tu by som si ako historik dovolil zaprotestovať. Niečo také ako „českí 
legionári“ vôbec neexistovalo. Existovali príslušníci Česko-slovenských légií, ktoré založil M. 
R. Štefánik a ktoré výraznou mierou prispeli k národnému oslobodeniu ako Slovákov, tak aj 
Čechov. Títo legionári nasadením svojich životov bojovali v Rusku, Taliansku i Francúzsku 
a výrazne sa podieľali i na oslobodzovaní slovenského územia spod maďarskej okupácie. 
Nazvať ich „českými legionármi“, teda eo ipso okupantmi, pokladám za nehoráznosť, ktorá 
nemá u nás doteraz obdobu. Ale aj keby sme prijali koncepciu, že to boli „českí legionári“, 
teda cudzí okupanti, ktorí Slovákom rozbili ono súsošie, nie je to pravda! Stačí si prečítať 
memoáre významného slovenského historika B. Varsíka, ktorý sa na demolácii súsošia 
priamo zúčastnil, a dozvieme sa, že sa to dialo za širokej účasti domáceho slovenského 
obyvateľstva. 

Nepravdou je aj tvrdenie, že po vytvorení ČSR boli z územia Bratislavy odstránené všetky 
monumenty pripomínajúce bývalú monarchiu. Stačí zájsť na Hlavné námestie a zistíme, že 
tam už niekoľko storočí neprerušene stojí socha Maximiliána II. Habsburského a nikdy, ani za 
prvej republiky, ani za slovenského štátu, ani za socializmu a už vôbec dnes nikomu 
neprekáža. Teda nie symboly bývalej monarchie sa odstraňovali, ale odstránené boli len tie 
monumenty, ktoré v novej dobe, v dobe po oslobodení slovenského národa spod 
maďarizačného útlaku nemohli zostať na svojom mieste tak isto, ako sa to stalo po roku 1989 
so symbolmi komunistického útlaku.  

Najväčšou a skutočne kardinálnou lžou tzv. BOS je tvrdenie, že existujúci pomník Ľ. Štúra 
nikoho neoslovuje a že nie je integrovaný do súčasného verejného života. To si skutočne p. 
Mačuha myslí, že Slováci sú takí tupci, že si nič nepamätajú? Tak ak sa on ráta medzi tých, čo 
si nič nepamätajú, tak mu pripomeniem, že pred rokovaním Parlamentného zhromaždenia 
NATO v Bratislave roku 2004 sa Námestie Ľ. Štúra vrátane sochy náročne reštaurovalo 
a tento monument tak povediac trónil tomuto zasadnutiu, ktoré sa konalo v neďalekej redute. 



Ale nielen to. Z príležitosti 160. výročia Slovenského povstania r. 1848 sa pred sochou Ľ. 
Štúra konala vôbec prvá vojenská prehliadka Ozbrojených síl SR, na záver ktorej bolo 
kladenie vencov k nohám Ľ. Štúra. Vence položili nielen najvyšší ústavní činitelia SR, ale aj 
predstavitelia diplomatického zboru akreditovaní v SR na čele s veľvyslancom USA, ďalšími 
veľvyslancami z členských krajín NATO (vrátane maďarského), zástupcovia Vojenského 
diplomatického zboru a ďalší. To by sa Slovenská republika poriadne strápnila pred sebou 
i pred zahraničím, keby nechala odstrániť monument, ktorý sa takýmto spôsobom zapísal do 
jej novodobej histórie!!! 

Keď tak sledujem konštrukciu lži, ktorými sa operuje pri snahe o obnovenie milenárneho 
súsošia uhorských (ale v tomto prípade možno pokojne povedať maďarských) husárov 
a Márie Terézie, dochádzam k záveru, že aj celý tzv. BOS je rafinovanou lžou! K tomuto 
tvrdeniu ma oprávňuje aj to, že spolok žiadnu inú aktivitu okrem tých, ktoré súvisia 
s obnovením pomníku oslavujúceho útlak slovenského národa, nerobí. Vychádza mi z toho, 
že niekto, kto vôbec nie je jasne definovaný, chce využiť chvályhodnú myšlienku okrášlenia 
Bratislavy a renomé niekdajšieho okrášľujúceho spolku na pretlačenie hungaristického 
monumentu a odstránenie ďalšieho z mála slovenských monumentov v Starom Meste 
hlavného mesta SR Bratislavy. Dal by som ruku do ohňa za to, že spolok vznikol len za týmto 
jediným účelom a keby sa mu to podarilo, by sa z Bratislavy vyparil ako gáfor! 

Na záver ešte jednu poznámku. Pán Mačuha operuje ešte s jednou myšlienkou: Vraj by rád 
obnovil ducha niekdajšieho prešpuráctva. Nuž dotyčný pán by mal vziať na vedomie, že 
Bratislava je hlavné mesto nezávislej, suverénnej Slovenskej republiky a ako taká patrí 
celému Slovensku. Duch prešpuráctva, ktorý sa okrem chvályhodnej trojjazyčnosti 
vyznačoval aj poníženým predklonom smerom k Budapešti a rektálnym vzťahom k neďalekej 
Viedni, je cudzí väčšine obyvateľov Bratislavy a to nehovorím, že ho nenávidí kompletne celé 
ostatné Slovensko. Naša krajina nepotrebuje obnovovať akékoľvek resentimenty na 
dávnominulé časy, ktoré držali slovenský národ v poddanskej prikrčenosti 
a zakomplexovanosti! Naša krajina potrebuje hrdých občanov, ktorí sú si vedomí svojej 
ľudskej i občianskej dôstojnosti. K tomu patrí i úcta k vlastným dejinám, k ich postavám 
v hierarchickej dôležitosti pre Slovákov. Akokoľvek človek pozerá na zásluhy panovníčky 
Márie Terézie nemôže mu vyjsť táto Habsburgovna na pomyselnom rebríčku slovenských 
hodnôt vyššie ako Ľ. Štúr. Preto ho ani na jeho námestí nemôže nahradiť! Verím, že sa 
nenájde na Slovensku zodpovedná osoba s poddanskou mentalitou, ktorá by takéto poníženie 
vlastného národa pripustila. 

3. Úplne súhlasím s Vašim názorom p. Hrnko pokiaľ ide o úlohy a zámery tzv. BOS pri 
reinštalácii sochy Márie Terézie. Sám pozorujem, že si Slováci, teda aspoň poniektorí, 
stále nevedia vážiť svoju slobodu a suverenitu, ktorú získali najmä po vzniku 
samostatnej republiky a majú priam utkvelú potrebu sa komusi poklonkovať. 
Reinkarnovaním Habsburgovcov v podobe búst, sôch a symbolov Rakúsko Uhorskej 
monarchie sú priam posadnutí - viď. reinštalácia busty vyšinutej anorektičky Sissi v 
Prešove, ktorá mala radšej kone ako ľudí, fackovala svoje slúžky a nenávidela svoje 
deti, ktoré jej vraj po pôrode zničili postavu, ďalej “vrazením” oficiálneho symbolu 
Rakúsko-Uhorska, dvojhlavého orla s cisárskymi symbolmi, aký nenájdete ani v 
samotnom Rakúsku do mestského erbu Námestova v r. 1991, a “nasáčkovaním ” 
Márie Terézie-inak excelentnej rasistky, ktorá do svojej smrti nenávidela židov a 
nechala ich vysťahovať z Viedne a Prahy, jej otca Karola VI. - agresívneho 
psychopata a vraha, ako aj jej manžela Štefana Lotrinského - nakazeného obháňača 
viedenských pobehlíc do prijímacieho salónu v prezidentskom paláci prezidenta SR 



tiež svedčí o úrovni vlastenectva týchto ľudí. Osobne by som privítal, keby tam 
namiesto týchto portrétov Habsburgovcov boli portréty významných osobností z radov 
Slovákov, to sa však zrejme od súčasných predstaviteľov načakám. A na záver ešte 
malá poznámka, načo by boli v Bratislave dve jazdecké sochy Márie Terézie, veď 
jedna sa už aj tak nachádza v parku pri prezidentskom paláci. 

4. Plne súhlasím s článkom i s komentármi. Ako sa budeme brániť proti soche Márie 
Terézie, proti “prešpurátstvu”, proti ďalším neprijateľným symbolom? 
V mestečku Günzburg (Bavorsko) vládli Habsburgovci od r. 1301. Krajine i mestu sa 
pod Habsburgovcami vynikajúco hospodársky darilo; reformy, ktoré Mária Terézia aj 
u nich zaviedla, prijali a považujú ich za dobré. Ale pre Nemcov boli Habsburgovci 
okupanti! Oslobodil ich Napoleon v r.1805. Myslím, že v mestečku nie je ani socha 
Napoleona… Iba sochy svojich. A čo my? 

++++++++++++++++++++++ 
 ŠtB – Rodinné striebro klanu Širokých 
Clanok z Domina z roku 2007 
Miro Klobučník 
Kto sa ocitol v podozrení komunistickej tajnej služby, mal jedinú možnosť ako sa dostať 
z tejto nezávideniahodnej situácie. Počas dehumanizačných výsluchov musel zatĺkať, 
zatĺkať a zatĺkať. Neexistoval iný spôsob, ako sa zbaviť lživých a vykonštruovaných 
obvinení. Len niekoľkí z nespravodlivo postihnutých dokázali takto obstáť zoči-voči 
mašinérii totalitnej demagógie a brainwashingu. 

Po novembri 1989 sa karta kuriózne obrátila. Taktiku zatĺkania prevzali tí jednotlivci, ktorí 
dovtedy slúžili v ŠtB alebo s ňou tajne spolupracovali. Na rozdiel od perzekvovaných 
občanov boli celkom úspešní s vyvracaním tentoraz oprávnených podozrení. Naučili sa od-
vádzať našu pozornosť od faktu, že sa spolupodieľali na bezpráví páchanom štátom. A ak ich 
usvedčili ďalšie dôkazy, s ľahkosťou sebe vlastnou zmietli zo stola akékoľvek pochybnosti o 
vlastnom charaktere. 

Klan Širokých 

Exemplárnym príkladom uvedenej tézy je rodinný klan Širokých. Pozornosť verejnosti si 
vyslúžil po tom, čo bola medializovaná „rozviedčícka minulosť“ súčasného prezidenta 
Slovenského zväzu ľadového hokeja (SZĽH) Juraja Širokého mladšieho z rokov 1980 až 
1990. V tejto súvislosti začali byť pretriasané opäť otázky týkajúce sa úlohy a postavenia 
Štátnej bezpečnosti v komunistickom Československu.  

Na jednej strane novinárska obec, presvedčená o zločinnosti tejto organizácie, volá po 
rezignácii prvého predstaviteľa hokejovej organizácie, ktorá je zapojená do medzinárodných 
štruktúr a ročne rozhoduje o približne 70 miliónoch korún pochádzajúcich z verejných zdro-
jov. Naproti tomu samotný Juraj Široký mladší, bývalý dôstojník ŠtB, sa tvári, že nechápe 
toto rozhorčenie. Svoju eštébácku minulosť vysvetľuje ako prejav uvedomelého vlastenca, 
ktorý v ťažkej dobe bránil svoju vlasť... 
Na Slovensku existuje už viacero historických vedeckých prác, ktoré potvrdzujú, že 
komunistický režim bol nespravodlivý a konal proti ľudskosti. Podobne sa viacero 
renomovaných autorov dlhodobo venuje problematike československej ŠtB. Všetci sa 
zhodujú v tom, že táto bezpečnostná služba napomáhala nenahraditeľným spôsobom pri 
vzniku a udržovaní marxistického totalitného režimu po celých 40 rokov jeho existencie. 

Dva piliere ŠtB 

ŠtB sa skladala z dvoch základných pilierov zaoberajúcich sa politickým prenasledovaním. 
Kontrarozviedka, známa pod krytím ako 2., 10. a 12. Správa Ministerstva vnútra (MV), dusila 



prirodzený vnútrospoločenský vývoj tým, že vnášala do spoločnosti strach, nedôveru a 
kontrolu. Naproti tomu rozviedka, známa ako 1. Správa MV, bola zameraná na činnosť mimo 
hraníc Československa. Ako predpolie aktivít sovietskej KGB, napomáhala pri vytváraní a 
stupňovaní medzinárodného napätia počas Studenej vojny. Nielenže hájila ruský boľševizmus 
ako prirodzenú svetovú sústavu, ale snažila sa vytvárať vhodné podmienky pre ďalšiu 
expanziu minimálne vplyvu ZSSR. 
Klan Širokých mal prsty v obidvoch  
Veľmi dobrý z marxizmu-leninizmu... Foto: archív ÚPN28 / 2007 29 domino druhoch 
činnosti ŠtB namierenej proti myšlienke demokratickej ústavnosti. Napríklad dôstojník ŠtB 
Ondrej Široký z Očovej, strýko Juraja Širokého mladšieho, to pred odchodom na dôchodok 
dotiahol až na funkciu zástupcu náčelníka 2. Správy MV. Išlo o krytie pre zložku 
kontrarozviedky zameranej na boj proti vonkajšiemu nepriateľovi.  

2. Správa MV monitorovala pobyt cudzincov a navrátilcov zo Západu na území Slovenska. 
Kontrolovala styky občanov Slovenskej socialistickej republiky so zahraničím (napr. 
emigráciou). Ktokoľvek mal príbuzných či známych na Západe alebo v Izraeli bol podozrivý 
a sledovaný. Kariérnemu vzostupu Ondreja Širokého mohla napomôcť jeho presvedčivá 
„ideologická vyspelosť“, typická pre celý rodinný klan. Do KSČ vstúpil v zlomovom roku 
1948, kedy ŠtB definitívne udusila vyhliadky na slobodný život a občiansku spoločnosť. 

Podobne sa dokázal vypracovať aj Ondrejov brat Juraj Široký starší, ktorý je otcom nám už 
známeho Juraja Širokého mladšieho. Bol zrejme typickým príkladom komunistickej matrice 
na výrobu tzv. revolučného bojovníka SNP. Hoci na povstalecké územie prebehol počas vý-
konu vojenskej služby, nezačlenil sa do 1. československej povstaleckej armády. Pridal sa k 
partizánom, ktorí sa preslávili bojovou taktikou „Udri a utekaj!“ 

Strmá kariéra Širokého-seniora 

Aj po vojne sa Juraj Široký starší zorientoval správne. Bol nezamestnaný, čo vyriešil tým, 
že vo februári 1946 vstúpil do ZNB. Neistú pozíciu pomocného člena ZNB si zaistil 
okamžitým vstupom do KSČ. Zakrátko bol jedným z tých prís-lušníkov ZNB, ktorí sa stali 
spoľahlivou oporou pre mocichtivých komunistov. V čase, kedy Ministerstvo vnútra rea-
lizovalo pofrontovú vendetu a pomaly rozbiehalo vlnu politických procesov, Juraj Široký 
starší napredoval pomaly, ale isto vpred v štruktúrach ŠtB. 

Po prijatí do ZNB sa aktívne zapojil do straníckej práce. Tým sa postavil pevne na stranu 
československých stalinizátorov. Nenadarmo ho počas straníckych previerok v rokoch 1948 
až 1950 preverili kladne. Dokonca ustál aj čistky, ktoré v slovenskom ZNB rozbehol Viliam 
Široký kampaňou namierenou proti tzv. buržoáznym nacionalistom. 

Roku 1952 absolvoval Juraj Široký starší policajnú školu, čo ho vynieslo dňa 1. 9. 1953 z 
pozície obyčajného vodiča na referenta 4. Odboru Ministerstva národnej obrany (sledovačka). 
V januári 1955 sa stal okresným náčelníkom ŠtB v Levoči. Prepracoval sa tak na spoľahlivý 
káder Krajskej správy ŠtB v Košiciach. Potvrdzuje to smutná okolnosť. Hoci smrteľne zrazil 
trojročné dieťa, za trest vyfasoval iba ročnú podmienku na dva mesiace odňatia slobody.  
Ale o ideologickej spoľahlivosti Juraja Širokého staršieho hovoria aj ďalšie fakty. Súdruhovia 
si ho vybrali, aby absolvoval šesťmesačnú oblastnú politickú školu KSČ. Okrem toho mohol 
zdokonaliť, resp. prekvalifikovať svoju odbornosť šesťmesačným kurzom na prestížnej 
operatívnej škole F. E. Džeržinského v Moskve. Zvládol aj dvojmesačný zdokonaľovací kurz 
1. Správy Federálneho Ministerstva vnútra (FMV), aby mohol byť dňom 1. 2. 1969 odvelený 
na Oblastný obvod 1. Správy FMV v Košiciach. 
Otec Juraja Širokého ml. zamenil „nudnú“ pracovnú náplň kontrarozviedky za šesťmesačný 
pobyt vo Viedni, kde pôsobil v rámci rozviedky pod hlavičkou Ministerstva zahraničných 
vecí ČSSR. Roku 1972 absolvoval zdokonaľovací kurz 1. Správy FMV. Od 1. 12. 1975 bol 
odvelený na centrálu 1. Správy FMV v Prahe. Roku 1976 dostal od súdruhov darček za 



celoživotnú oddanosť komunistickej strane. Bol vyslaný do slnkom a rumom zaliatej Havany, 
kde v priateľskom prostredí vykonával činnosť šifranta ŠtB.  
Juraj Široký starší bol po páde totality vyhodnotený ako aktívny normalizátor podubčekovskej 
éry. Vďaka tomu ho roku 1972 poverili vykonaním dôležitej kuriérnej cesty do Sýrie, Iraku a 
Libanonu. Lenže november 1989 ho už služobne nezastihol. Od roku 1980 si užíval 
„zaslúžený“ dôchodok. Ako správny otec stihol ešte pred odchodom do výslužby zariadiť 
svojmu synovi skvelú budúcnosť.  

Jablko nepadlo ďaleko od stromu 

Vychoval ho skvele a prezieravo. Už ako dieťa bol Juraj Široký mladší odmenený za 
pionierske aktivity vyznamenaním „Mladý budovateľ“. O Strednú priemyselnú školu v 
Košiciach neprejavoval veľký záujem. Iné to už bolo v prípade komunistickej mládežníckej 
organizácie SZM, kde od 1972 intenzívne navštevoval ateistický krúžok a zastával funkciu 
ideového politického vedúceho skupiny. 
Polovicu dvojročnej základnej vojenskej služby si odbavil počas štúdia na Stavebnej fakulte 
Vysokej školy technickej v Košiciach (1973 – 1978). Už v máji 1978 odštartoval cyklus 
piatich osobných pohovorov s náborovými pracovníkmi ŠtB. Skončilo to 30. 8. 1978, kedy si 
Juraj Široký mladší konečne napísal žiadosť o prijatie do služieb FMV: „Chcem aj ja 
(podobne ako otec a strýko) využiť svoje schopnosti a vedomosti na tomto úseku, a tak vrátiť 
všetko, čo do  
... a trojka z ruštiny. Foto: archív ÚPN  pamäť národa 30 domino 28 / 2007  mňa spoločnosť 
investovala.“ 

Juraj Široký mladší bol odporúčaný k prijatiu. Dokonca na vlastnú žiadosť bol preferovaný 
k zaradeniu na1. Správu MV, kde úspešne pôsobil jeho otec. Bezpochyby pri náborovom 
konaní zavážilo viac rodinkárstvo, než talent a nadanie. Vyplýva to zo záznamu o vykonaných 
pohovoroch: 

„Hoci typ (Juraj Široký ml.) nie je povolaním robotník, bolo prikročenék výberovému 
konaniu vzhľadom nato, že pochádza z rodiny príslušníka ZNB a jeho obaja rodičia sú členmi 
KSČ. Socialistickému zriadeniu je naprosto oddaný. Žije a koná v duchu vedeckého 
svetového názoru, socialistického vlastenectva a proletárskeho internacionalizmu. Má správne 
marxisticko - leninistické názory a postoje.“ 

Uvedené odporúčanie skoncipoval podplukovník Ujvári, pracovník výberu Operatívneho 
oddelenia 1. Správy FMV v Košiciach. Jeho návrh, resp. návodku schválil náčelník Pavol 
Sládek dňa 20. 10. 1978. Prijatie „vhodného typa“ však bolo aktuálne až po ukončení 
vojenčiny, t.j. dňom 1. 9. 1979. 

Prísaha eštébáka 

Hoci bol Juraj Široký ml. z hľadiska otca kádrovo spoľahlivý, nevyhol sa osobnej a 
rodinnej previerke, ktorú ŠtB ukončila 4. 9. 1979. Preverovacia komisia odporučila prijať 
mladého nadšenca. Dňa 8. 8. 1979 mohol slávnostne zložiť prísahu ako príslušník s osobným 
evidenčným číslom 196 592. Pozorne si prečítajme slová, ktoré Juraj odrecitoval s absolútnou 
vážnosťou a pri plnom vedomí. Komu to vlastne sľuboval vernosť? 
„Ja príslušník ZNB slávnostne prísahám vernosť svojej socialistickej vlasti – Československej 
socialistickej republike, robotníckej triede a všetkému pracujúcemu ľudu vedenému Komu-
nistickou stranou Československa. (…) Budem zdokonaľovať svoju politickú pripravenosť na 
základe marxizmu-leninizmu. (...) Budem rozhodne bojovať proti nepriateľom svojej 
socialistickej vlasti, nepriateľom ZSSR a ostatných spojeneckých socialistických krajín. (...) 
V boji za víťazstvo (...) komunizmu (...) vynaložím všetky svoje sily a schopnosti a som 
pripravený nasadiť i život.“ 
Oficiálny dátum prijatia Juraja Širokého mladšieho do ŠtB pripadá na deň 3. 9. 1979. Vtedy 
ho oficiálne zaradili na 52. odbor 1. Správy MV, ktorá vykonávala činnosť rozviedky po línii 



USA a Latinskej Ameriky. Pritom Juraj v tom čase ovládal iba základy angličtiny a o 
španielčine či portugalčine nemal ani šajnu. Odborné nedostatky však dokázal vyvažovať tým 
najúčinnejším spôsobom. 
Prejavoval sa predovšetkým politicky uvedomelo. Dokazuje to hodnotenie Juraja Širokého 
mladšieho ako poslucháča dvojročnej školy 1. Správy FMV z 27. 2. 1980. Tu o ňom stojí: 
„(...) plne podporuje politiku KSČ (...) na schôdzach SZM sa prejavuje aktívne.“ Berúc 
uvedené do úvahy, ako i skutočnosť, že Juraj Široký ml. sa od najranejšej mladosti prejavoval 
vždy ako zapálený pionier, ideologicky vyspelý zväzák a od roku 1982 horlivý člen KSČ, len 
ťažko sa môžeme ubrániť nasledovnému zhodnoteniu:  
Uvedený príslušník ŠtB sa od prvej chvíle spoliehal viac na svoj bezchybný výkon 
ideologicko-administratívnej agendy niekde v zahraničí na teplom miestečku diplomaticky 
krytom múrmi československej ambasády, než aby sa oddal náročnej práci rozviedčíka 
pracujúceho v bezprostrednom ohrození života. Túto tézu potvrdzujú nasledovné fakty: 
V druhom polroku 1982 sa mal Juraj Široký ml. prevažnou mierou podieľať v Prahe na 
riadení rezidentúry ŠtB vo Washingtone. Uvedené znamená asi toľko, že mal na centrále 
značný podiel na udržiavaní agendy referátu na dobrej úrovni. Podieľal sa síce na príprave a 
realizácii akcií „Marcel“, „Love“, „Bornelux“, „Ernost“ a „Antony“, ktoré boli zamerané proti 
USA na ich zvrchovanom území, avšak preskúmaním k tomuto momentu dešifrovaných a 
prebádaných zväzkov 1. Správy zatiaľ explicitne nevyplynulo, žeby zapojenie sa Juraja 
Širokého ml. bolo nejakým spôsobom zvlášť výnimočné. 
Skôr bol mužom druhého sledu – teda tým, ktorý na československej ambasáde vo 
Washingtone dotváral ideologické zázemie a podporu pre prácu skutočných rozviedčíkov. Z 
tohto pohľadu je pochopiteľné, prečo roku 1983 absolvoval kurz marxizmu-leninizmu na 
Vysokej škole politickej Ústredného výboru KSČ v Prahe. Roku 1984 získal vyznamenanie 
zato, že sa zapracoval do náročnej problematiky politickej rozviedky. Zapracoval sa až tak, že 
ho po trojročnom, kvázi diplomatickom pôsobení vo Washingtone (oficiálne bol 2. 
tajomníkom veľvyslanca pre kultúrnu problematiku) poverili roku 1988 funkciou zástupcu 
tamojšieho rezidenta povereného úlohou koordinovať prácu rezidentúry ŠtB po politickej línii. 
Bol teda povýšený, hoci pravdepodobne do toho času nevykonával samostatnú činnosť orgána 
riadiaceho agentov československej rozviedky.  

Dlhodobá príprava 

Bol teda Juraj Široký junior iba obyčajným politrukom, t.j. kňazom marxistického 
náboženstva? Bola jeho rozviedna činnosť tak slabá, resp. žiadna, že si ho v roku 1988 
splietla FBI so skutočným diplomatom, ktorého si vytypovala na verbovku?  
Samé odmeny, žiadne tresty. Foto: archív ÚPN  

pamäť národa 20-15-20-15 28 / 2007 31 domino Tomuto tvrdeniu neodporuje nič okrem 
Širokého vlastných slov, ktoré uviedol v neskromnom samoohodnotení: „Dlhodobo a 
cieľavedome som sa pripravoval na povolanie spravodajského dôstojníka. Pre výkon tohto 
povolania mám odborné, jazykové aj morálne predpoklady.“  

Dovoľujem si upozorniť na formuláciu „dlhodobo som sa pripravoval“. Vlastné slová 
Juraja Širokého mladšieho potvrdzujú úsudok, že nebol priamo činný v spravodajskej službe. 
Nanajvýš mohol byť zapojený na ambasáde vo Washingtone do politického vyhodnocovania 
správ získaných agentúrou pôsobiacou v USA. Po prvýkrát uskutočnil verbovku až koncom 
roka 1988. 

Širokého samoobhajoba bola neobjektívna a nijak nezapôsobila na nové nekomunistické 
vedenie rezortu. Ponovembrová dôverná komisia Ministerstva vnútra neodporučila Juraja 
Širokého pre prácu v zložkách Ministerstva vnútra ani v novobudovanej spravodajskej službe. 
Vtedajší federálny minister vnútra a neskorší zakladateľ Ústavu pamäti národa Ján Langoš 
definitívne zahatil odchovancovi komunistickej ideológie prístup k spravodajskej činnosti v 



posttotalitnom štáte. Hoci kapitán ŠtB Juraj Široký mladší sa bránil zubami nechtami, 
napokon aj on musel odísť do civilu. 

A jeho pôsobenie v postkomunistickom civile je už iná téma... 
Portrét bývalého eštébáka. 

Akciové spoločnosti, v ktorých je podľa aktuálneho výpisu z Obchodného registra SR 
evidovaný bývalý dôstojník ŠtB Juraj Široký. 

Okrem uvedených trinástich firiem, bol Juraj Široký v ďalších 29 spoločnostiach vrátane 
Perex, a. s. (vydavateľ denníka Pravda) či v harvardských fondoch, kde dnes už nefiguruje. 
HC SLOVAN, a.s., Bratislava 
Druhá strategická, a.s., Bratislava 
FINASIST, a.s., Bratislava 
CHEMOLAK a.s., Smolenice 
KOMKO a.s., Bratislava 
Marketing SZĽH, spol. s r.o., Bratislava 
Plastika, a.s., Nitra 
Podnik výpočtovej techniky, a.s. Bratislava 
PROTETIKA, a.s., Bratislava 
Slovgen s.r.o., Bratislava 
TEPLIČKA, s.r.o., Žilina 
VÁHOSTAV - SK, a.s., Žilina 
WIGRO TRADE CENTER a.s., Bratislava 
Postkomunistické Slovensko – Cenu Fair-play odovzdáva bývalý dôstojník ŠtB. 

++++++++++++++++++++++ 
Szabó Judit: Z hmoty do svetla      
 
Cesta, ktorou prejde duša, kým sa dostane z 3. dimenzie do vyššieho astrálneho sveta,  
teda do 5. dimenzie (svet srdcovej čakry). Kroky nemusia nasledovať v tomto poradí   
a môžeme na ne vstúpiť aj opakovane.  
 
1. krok Duša pocíti volanie domova  
Doteraz všetky naše kroky viedlo ego, naplánovalo našu prítomnosť i budúcnosť.  
Ešte len duša cíti možnosť návratu, inak by sme si to stokrát rozmysleli, či sa vydáme  
na túto cestu. Naše bunky a telá sa kúpu vo vyšších, silnejších energiách. Únava.  
 
2. krok Začína sa čistenie  
Niečo sa mení. Ľudia začínajú pociťovať, majú živšie sny. Zlé pocity, myšlienky.  
Cítia sa napätí, agresívni. Konglikty v rodine, v práci.  Z podvedomia sa začnú 
uvoľňovať, 

 

v tom lepšom prípade spracovávať nespracované udalosti, pocity a myšlienky.  
Spracujú sa prežitím nepríjemných každodenných udalostí: strata, poníženie, iné.  
Človek žijúci v hmote za všetko viní okolie, on je obeť. Kto takto reaguje, neoslobodí 
sa 

 

z hustých energií.  
Opačne - ak začne tušiť, že nie okolie je zodpovedné za to, čo sa deje - začne sa  
jeho duchovný vývin. Tuší,  ak zmení svoje správanie, najbližšie sa nemusí dostať  
do takejto situácie. Táto silná spirit.energia zaklope ku každému človeku. V hĺbke 
duše 

 

sa každý rozhodne - či sa teraz chce alebo nechce pozdvihnúť z hmoty.  
Utrpenie - prebúdza - je na Zemi najsilnejšou spirit.energiou.  



Kto sa teda zmení myslením, správaním a prístupom, ten sa začína duchovne vyvíjať.  
Biblia, mytológia, ľudové rozprávky, umenie, ezoterické knihy.  
 
3. krok Hranice sa uvoľňujú  
Proces sa stáva vedomým.  Nepríjemné udalosti pokračujú, uvoľňuje sa obsah podvedomia.  
Strata práce, rozvod, choroby, konflikty v práci a rodine. Ťažkosti, ktorých 
preklenutie  

 

trvá týždne, mesiace. Duševné utrpenie. Človek trénuje - ako byť pánom nad svojimi  
duševnými poryvmi. Štúdium kníh, semináre, terapie. Veľa roboty so "zakopanými"  
problémami. Čistiace kúry. Stupňuje sa citlivosť - čuch, zrak, sluch.  
Pozor, nie že uletím!  Intuícia, vnútorné videnie, počutie, čistota 
vyciťovania. 

 

 
4. krok Prvé uvedomenie  
 
Otázky: Čo sa tu deje? Kto sa stará, vedie môj život? Ego sa bojí straty vedenia, ako obranu  
dusí naše pocity, bojí sa všetkého nevypočitateľného, nelogického, iracionálneho.  
Padnú hranice: počúvať rozum alebo city? Mám odvahu pustiť do svojho života hlboké city?  
Je možné, že prežité problémy niekto alebo niečo riadilo? Strach. Bojíme sa, že stratíme  
kontrolu nad sebou a svojim životom. Istota: Je vo sveta a v mojom živote sila, ktorá vedie  
môj život, môj osud! Keď sa to stane vedomým, už sa nebojíme. Upokojíme sa so 
nezmeniteľným. 

 

Tento krok je bojom našich mentálnych a citových častíc, rozšírenie hraníc vedomia a zmenšovanie 
ega. Ak sa viažeme k racionálnemu vedeniu nášho života, prichádzajú vážne telesné, 
mentálne 

 

problémy.Náš duch presne vie, kedy sme pripravení a na prežitie čoho v našom živote, 
inkarnácii. 

 

Toto platí, len keď sa "nehrabeme" násilne v podvedomí napr. návratmi do minulých životov,  
neotvárame násilne 3.oko a pod. Teda ak sa vývin robí nasilu, môžu sa uvoľniť také sily, 
ktoré 

 

nezvládneme. Aj v ideálnom prípade to nebude ľahké, ale môžeme si byť istí, že to 
zvládneme. 

 

Prijmeme, že nielen my sme tvorcovia nášej budúcnosti, ale je tu aj nejaká vyššia sila.  
 
5. krok Prerod  
Ezoterické knihy, kurzy liečenia, vyhľadávanie veštíc, astrológov, numerológov a čokoľvek 
iné. 

 

Meditácie, cesty do zahraničia. Čoskoro si myslíme, že máme výnimočné schopnosti.  
Liečime blízkych, držíme prednášky, čo by druhí mali zmeniť vo svojom živote. Sme veľmi  
spokojní so svojím duchovným napredovaním.Je to hraničná situácia,išli sme z extrému do 
extrému. 
Meditácie, cesty do zahraničia. Čoskoro si myslíme, že máme výnimočné schopnosti.  

 

6. krok Duša sa mení  
Uprostred obrovského nadšenia zistíme, že sa nevieme postaviť na nohy, sme chorí. Naše ego  
dostáva facku, dovtedy sme si mysleli, že je to len otázka chcenia. V posteli rozmýšľame:  
Nerozumiem, však som robil/a/ všetko dobre, pozitívne som rozmýšľala, tak toto čo 
znamená? 

 

Ťažká situácia, ktorej dôvod nevidíme, nevieme ju vyriešiť, vyplašíme sa. A to len naše  



vyššie Ja 
chce s nami nadviazať dôvernejší kontakt. Problémy, ktoré sa vyskytnú v tomto období, sú  
ťažké, karmické. Je čas napraviť chyby, staré traumy a uvoľniť v nich blokované životné 
energie. 

 

Je to obdobie zmeny. Musíme padnúť do pekla, nájsť najhlbšie korene problémov v 
podvedomí. 

 

Očistiť ich. Boj so svojím starým Ja. Zistíme, že čoraz menej vedieme svoj život a toto treba  
vnímať v pozitívnom zmysle. Zbavíme sa časti ega, cítime, že nás vedie niekto iný.   
Môžeme sa siliť, bežať zbytočné kolečká, ale keď niečo nemá tak byť, tak to aj tak nebude,  
ako si my predstavujeme. Je to poburujúce, ale nič sa nedá robiť... Popritom bolesť je veľký  
učiteľ. V tých najťažších skúškach, na dne, zistíme, že osud - Boh - nám nechce nič zlé.  
Má so mnou dôležité plány, ešte ich nepoznám, ale dôverujem mu. Začínam dôverovať 
neviditeľnej 

 

sile, pretože viem, že má dobré úmysly. Viera v Boha. Objaví sa pokora, ego sa naďalej 
zmenšuje. 

 

Zistenie, že sme maličkí. Treba myslieť pozitívne, hlboko veriť, že sa nám dostane pomoci a 
aj 

 

ju dostaneme. V problémoch nie sme sami a keď schybíme, dostaneme možnosť napraviť to.  
Sme iní. Nie je dôležité, či jeme bio-musli alebo nie, či sme si urobili detox kúru. Nemusíme 
si 

 

lámať hlavu nad zmenami, lebo oni prichádzajú samé. Zmenia sa k lepšiemu naše pocity,  
rodinné a pracovné vzťahy a pod. Sme úprimnejší. Po prežitom utrpení nemá zmysel klamať 
sebe 

 

ani iným. Je dôležité, či na tejto úrovni sú ľudia schopní sa zmeniť, alebo ich spustošia 
negatívne 

 

sily.Ostať čistý, ľudský, poctivý. Znechutenie z toho,čo sa deje vo svete. Otázka: Naozaj tu chcem 
ostať? Veľa ľudí odchádza zo Zeme. Ak niekto vie odpovedať "áno, chcem tu ostať", musí 
byť 

 

jeho ego menšie ako jeho viera. Odpoveď dá naše vyššie Ja. Ďalej je tu veľa zlých ľudí, ešte /stále/  
je tu ich čas, pritiahnu podobných a zoberú ich so sebou. Ťažko sa žije dobrým, čistým.  
 
7. krok Rozvinutie  
Dejú sa nám vnút.zmeny, pre ktoré sme vedome nič neurobili. Neprosili sme, nemodlili sa za 
ne. 

 

Ešte stále sme plní pochybností, či sa budeme dobre cítiť v novom zamestnaní, či nás nový 
priateľ 

 

nezradí. Ale väčšinou sa dejú dobré veci, veď sa v nás niečo vyčistilo a prichádzajú toho 
plody. 

 

Náš duch nás chcie naviesť na to, aby sme sa naučili prispôsobiť sa zmenám, novým 
situáciám. 

 

Veci sa dejú rýchlejšie a intenzívnejšie. Pri zrýchľovaní reakcia ega je úľak a zamedzenie zmenám. 
Následkom toho sa dejú neznáme a nebezpečné veci, strach vždy stiahne rezonancie, energie.  
Nad strachom súvis.so zmenami vieme zvíťaziť tak, že sa odovzdáme vedeniu svojho 
vyššieho Ja, 

 

dôverujeme svojej intuícii.Sústreďme sa vždy na "teraz",nie na to,čo bolo alebo bude.Sme 
prinútení 

 

žiť v prítomnosti.Je dobré,ak sa odovzdáme svojmu vyššiemu vedeniu.Treba si vybudovať 
najvyššiu 

 

dôveru voči svojmu vyššiemu Ja. Naša duša sa postará o situácie, ktoré nás niečo naučia.  
Stretávame sa so sympatickými ľuďmi. Nezaškodí, ak ostaneme duchaprítomní a vtipní.  



 
8. krok Duchovný rast  
Vyš.energie prichádzajú v dávkach, aby sa telo i duša vedeli prispôsobiť zmenám. Toto 
obdobie je 

 

intenzívne, môžeme zložiť tiaž karmy viacer.inkarnácií, ale oplatí sa to! Rozvoj 
vnút.preciťovania. 

 

Jasnovidnosť, jasnočujnosť, intuícia, čisté vyciťovanie sú schopné fung.len vo vyšších 
rezonanciách. 
Telepatia.Vnimame,čo si iní myslia,či klamú.Vyciť.citový stav druhých, jeho energie, 
ľud.vlastnosti. 

 

Vnímame svet v širších súvislostiach, čo sa týka ľudí aj udalostí. Pravá hemisféra.  
 
9. krok Nové dimenzie vzťahov  
Keďže sme citlivejší, naďalej vyhľadávame podob.ľudí a vyhýbame sa tým,ktorí nám berú 
nesmierne 
veľa energie.Z úrovní troch nižších čakier je potrebné sa pozdvihnúť do srdcovej čakry.To 
zn., že zo 

 

vzťahov, zakladajúcich sa na drámach je potrebné sa dostať  ku skutočným vzťahom zo 
srdiečka. 

 

Cieľom je dostať sa z polarity k jednote. Pomaly sa dostávame do srdc.komory - vyhýbame 
sa 

 

vzťahom,založených na majetníckosti,sebeckosti,vyhrážkach,panovačnosti a vyhľadávame 
vzťahy  

 

založ.na úprimnosti,otvorenosti a radosti.Vzdali sme sa niž.energií - túžby po 
majetku,sebeckosti, 

 

závisti a nenávisti, faloš.a strachov.V nových vzťahoch sa cítime veľmi dobre Nič nechceme 
od 

 

druhého, len radostne prežiť chvíľu.Ani nehovorím, že tam už nie je ublíženie, poučovanie, 
podpicho- 
vanie,zahanbenie,nadradenosť.Hod.ubehnú ako chvíľka.Nikto sa energ.nevyprázdni, 
nečerpáme 1  

 

z 2. energiu. Ak sa nám podarí znova sa stretnúť, fajn, ak nie, aj tak dobre. Nie s každým sa to dá. 
Niektorí aj sú dobrí, ale sťahujú ich strachy a túžby. Čo sa deje vo svete, katastrofy, mŕtvi 
kolegovia. 
Tieto nové vzťahy sa volajú transpersonálnymi /nadosobné/. Rod.karma sa vzťahuje k 
srdc.čakre. 

 

Prídeme na to, že nemusíme všetko spracovávať. Naše vyššie Ja nám predostrie, s čím sa 
máme 

 

zaoberať. Túžime takto alebo ešte krajšie žiť. Rád /a/ by som dostala ešte viac lásky do 
môjho  

 

života a rodiny a v celom svete! A sme vypočutí:  
 
10. krok Srdcová čakra sa začína otvárať  
Začína krajší, láskyplnejší svet. Srdc.čakra sa vtedy začína otvárať, keď prežijeme silné, 
úprimné, 

 

city bez karmických väzieb. Aj na niž.úrovniach sú udalosti, keď prežívame otvorenie 
srdc.čakry: 

 

láska alebo význ.myst.zážitok. Veľmi zriedka ale môžeme zažiť poc.Jednoty - počas 
prechádzky  

 

na brehu rieky, počas meditácie alebo v kostole. Ešte niekoľko krokov: K uzavretiu srdcovej  



čakry sa viažu bolestivé, ťažké a disharm.pocity, ktoré sa objavia pri otváraní. Môže sa 
vyskytnúť 

 

bezdôvodný smiech striedajúci sa s plačom, plačlivosť, sebaľútosť, svetspasiteľské záchvaty.  
To, či sa ukončilo čist.našich pocitov, blokov odhalíme na našej vyrovnanosti, kľude, mieri.   
Musia sa roztopiť bloky aby sa srdc.čakra mohla lepšie otvoriť. Otvor.čakry môže zamedziť: 
hnev, 

 

nenávisť,žiarl.,závisť,zlé úmysly,smútok,strata /blízkeho/,choroba,pocity viny,mentalita 
"obete", 

 

strach a nami vytvorený program utrpenia. Zistíme,že nie osud ale my si posielame veľké 
rany. 

 

Z nás vyvier.Božia živ.energia je sama osebe radosťou. Strácajú sa strachy, rastie náš 
vnút.mier 

 

a sebaved.,nie sme vydierateľní a manipulovateľní.Viac sily dostávame z vnútra, 
"zhora".Vzťahy sú 

 

založené na úpr.citoch, nie na túžbe po moci. U 2 čistých ľudí s čist.srdcami funguje 
nesebecká 

 

láska.Čistí sa aj karma. Ak sa v našom živote vyskytnú nekarmické, nadnášajúce vzťahy, 
môžeme 

 

si byť istí, že naša srdc.čakra sa už úplne otvorila. Môžeme zakúsiť existenciu našej 
duch.rodiny.  

 

Naši neinkarnovaní súrodenci žijú na tejto rezon.,tu sa s nimi môžeme spojiť.Ak sa to stane 
vo sne 

 

alebo počas medit., rany na srdc.čakre sa rýchlo hoja, pretože hlboko prežijeme, že nie sme sami. 
Začíname pociťovať, že máme pomocníkov aj v najťažších chvíľach.  Môžu sa 
vyskytnúť 

 

bolesti v strede hrudníka, bolesti chrbtice, krížov.   
 
11. krok Posledné dni v dualite  
Stried.nálad - depresie, pocity nešť.Niektoré naše časti nie sú vyčistené, nezbavili sa 
zem.tiaží. 

 

So Zemou sa deje to isté, má obdobia, keď cíti prít.vyšších dim. a inokedy dom.staré 
ťaž.vplyvy. 

 

Maj.kalendár obd.do 28. 10. 2011 označuje ako silne dualitné. Je to vidno vo svete, na mn.miestach 
sa rozdeľujú ľudia a udalosti: jedny sú svetlí a druhí tmaví. Človek sa rozhodne, že nechce  
žiť v starom svete. Nie každý sa takto rozhodol. Naše reakcie na nich už budú odlišné. Ak uvidíme  
bezdomovca, nerozplačeme sa ale s hlb.súcitom rešpektujeme jeho cestu. Môže sa stať, že 1 
dňa 

 

sa tieto 2 polarity,2 svety ani nebudú vidieť.Toto sa deje aj medzi egom a vyšším Ja.Naše vyššie Ja 
rozhoduje o našich rozh., krokoch.Zakúsime,že vtedy sa dejú dobré veci,keď počúvame na 
intuíciu, 

 

vnút.hlas,sny, jemné vyciť.Objavujú sa zvlášt.danosti alebo z rúk nám ide lieč.energia. 
Rozdávame 

 

požehnanie a vedom.kde-komu /haha/.Namýšľ.si,že sme na neviem-akej 
duch.výške.Nadradenosť. 

 

Pýcha.Pochádzajú z ega.Ak sme prečítali zopár duch.kníh, ak sme počas medit.niečo videli, 
hneď 

 

sa cítime jasnovidným.Ak sme dieťa vyliečili z hnačky prilož.rúk-sme presv.o 
mimor.schopnostiach. 
Teraz každý uvidí, aký som ja veľký, silný, jasný.Ego sa predsa len začne roztápať. 
Zakúsime, 

 



ak nepočúvame naše vyššie Ja, trpko to oľutujeme. Zatiaľ duch.pýcha a pocit vyvolenosti 
ukazuje, 

 

že kmitáme medzi egom a božským vedením. Potrebujeme čas.  
 
12. krok Nervový systém sa mení  
Naše telo sa začína prisp. vonk.sil.energiám.Môže nám byť teplo,srdce búši,tŕpnutie rúk a 
nôh. 

 

Vysk. sa bolesti hlavy, tlak medzi obočím,vertigo, omámenosť, probl.s videním. 
Odpor.odpočinok, 

 

pas. ležať. Nerv.systém potrebuje veľa zem.energie jin. Probl.s pamäťou. Huč. v ušiach, 
zvonenie. 

 

 
13. krok Prvé stretnutie s tvorivou silou  
Ego sa ďalej roztápa, zažili sme,že nie to sa deje,čo my chceme.Je to zarážajúce,ale ego už 
vie, 

 

že je tu vedľa neho niekto,kto je oveľa silnejší.Sústreď.sa na intuíciu,sny,pocity.Viac 
prepúšťame 

 

vedenie nášmu vyš. Ja. Ocitáme sa v sit.,že naše vnút.vedenie rozhoduje o tom, čo máme 
robiť,  

 

s kým máme byť, kedy a kde sme. Prichádzajú vyrovnanosť,harmónia,vnút.sila, trpezlivosť a 
mier. 

 

Učíme sa žiť v prítomnosti - "teraz". Zvykli sme si, že všetko v živote riadi duch.vedenie, 
nebojíme 

 

sa, že nepoznáme nasl.kroky.Uspok.sa s tým, urobíme potrebné a v kľude očakávame 
ukázanie 

 

cesty. Naučili sme sa veriť, nie báť.  Ak sa začneme obávať, čo bude keď.... Už sme  
padli naspäť. Ľudia vyhľadávajú našu prítomnosť, upokoja sa v našej spoločnosti. Vtedy sa 
vieme 

 

udržať vo vyš.vibráciách, keď ego ostáva veľmi v úzadí a žiadny pozit.výsledok 
neprikladáme sebe. 

 

Tu akoby sa naše túžby, prosby,myšlienky rýchl.uskutočňovali, dostávali formu. Kto si to 
všimol, 

 

vie, že si veľmi treba rozmyslieť, čo si človek želá, lebo to aj dostane! Strážme si myšlienky.  
Dôležité je, čo by sme chceli uskutočniť.Aj 2x si rozmyslime,či naozaj chceme to o čom snívame.  
 
14. krok Zoči voči s vyšším Ja  
Ego sa rozpustí, vracia sa do Jednoty, ostáva iba vyš.Ja. Ego prestáva existovať. Úplné 
odovzdanie 

 

a ego umiera.Môže sa stať,že sa stretneme so Svetlom.Počas medit.,omše,alebo aj 
doma.Svetlo 

 

vie, kedy je jeho čas. Podobá sa to stretn.so Svetlom po smrti. Je to veľmi sil.zážitok. 
Musíme 

 

byť silní, aby sme vedeli zvládnuť blaženosť spojenú s jeho prítomnosťou.  Aby sa do nás  
nasťah.Svetlo,aby nami prechádzalo,aby sme sa stali ním.Sme si vedomí sv. chýb,slab.a 
predsa, 

 

Svetlo nami prechádza, presvetlí nás. Prestáv.byť člov.v 3.dim.s egom, stávame sa 
člov.Jednoty. 

 

Zaplní nás hlb.mier, láska a bezpečie. Prestane exist.čas, nevieme, kam nás dovedie osud, ale   
vieme,že prežijeme len to,čo nám prospeje.Už existujeme,nielen žijeme,sme na inej 
energ.úrovni,to  



zn.viac lásky,svetla,mieru,tvor.sily. Uzavreli sme svoj predch.život, začí.nový. Cítime v sebe 
nové  

 

sily,schop.a ciele,ktoré nás ženú vpred.Tentoraz na úpl.iných základoch:S ved.vyš. Ja,bez 
ega, 

 

s nepodmienenou láskou,s túžbou po splnení výnimočných úloh.Nasl.odpočinok,chvíľu sa 
pohráme 

 

s našou tvor.silou.Pozháňami si všetko,po čom sme túžili a keď sme sa pohrali, poobzeráme sa po  
váž.cieľoch. Cítime schopnosti, ktoré sme dostali, aby sme ich zúročili. Nemáme existenčné  
problémy,čo robíme, robíme úprimne, zo srdca, aby sa všetci mali lepšie. Poch.sme, že čo 
robíme 

 

pre druhých,robíme aj pre seba a op.Je nám dobre,tvoríme,učíme sa.Otvára sa duch.vývin. 14. krok  
sa uskutoční príchodom Ježiša. Nepríde v tele, príde vo Svetle, energii, rezon., ide o proces.  
Každý kto chce pocítiť prítomnosť Ježiša, musí dosiahnuť určitú úroveň, ide 
minimálne 

 

o srdcovú čakru. Budeme žiť v inom vedomí, duch.a tel.stave. Nehľadajme pozit.zmeny vo 
svete, 

 

ale hľad.v sebe,so Zemou sa vieme len vtedy pozdvihnúť do 5.dimenzie,ak to urobíme 
duchovne. 

 

Je to dôležitá úloha, ktorá môže priniesť úžasný výsledok v tomto výnimočnom 
období! 

 

 
Keď o niečo žiadame, vždy je dobré pripojiť ... Ale buď vôľa tvoja! Pretože pramálo vidíme 
z nášho  

 

osudu, karmy, božej vôle.A keď sa nám nepodarí dosiahnuť náš cieľ,myslime na to, ktovie, možno  
je to takto lepšie. Možno sa raz ozvieme, prečo sa to nepodarilo, ale je možné, že sa to ani  
nedozvieme. S prijatím pomôže pokora.  Dôležitá je aj naša vôľa, náš prístup. Najideálnejšie  
je, keď pocítime, čo chce osud a aj my chceme to isté. Ak sme prešli veľkou zmenou,  
zmenou, pochopíme, že v skutočnosti sme dostali dar od tvorivej sily, veď my ľudkovia sme 
takí  

 

maličkí, sami by sme to nikdy nedokázali.   
          

++++++++++++++++++++++ 
Inspirativní senior! 

Jak stárneme, začínáme pochybovat o své schopnosti dělat něco "užitečného" pro zbytek 
světa.  Právě v takových okamžicích jsou naše naděje posíleny mimořádnými skutky jiných 
"seniorů", kteří našli odvahu postavit se problémům, na které bychom si my ostatní netroufli.  

Harold Schlumberg je taková osobnost:  
HAROLD PROHLÁSIL:   

„Často se mě lidé ptají, 'Co vy staří lidé děláte, když odejde do důchodu?'  
Například já mám to štěstí, že jsem byl chemickým inženýrem a jedna z činností, kterou 

dělám nejraději je přeměna piva, vína a skotské na moč.  Dělám to každý den a skutečně mě 
tato činnost těší.“ 

Harold je inspirací pro nás pro všechny. 
++++++++++++++++++++++ 

Blog z HN 
Poslanec SDKÚ-DS Tomáš Galbavý je persona non grata v NR SR 
Na HN blogu som 10.2.2011 napísal, zverejnil sťažnosť na pána 
poslanca NR SR Tomáša Galbavého SDKU-DS za porušenie Ústavy SR 
čl. 73 a 75 sľubu poslanca NR SR. /viac na blogu / Sťažnosť 
som poslal na výbor NR SR pre kultúru a médiá a iné výbory NR 



SR. Výbor pre kultúru a médiá v 76 uznesení sťažnosť s dôkazmi, 
videom len formálne, lakonicky mi oznámil, že sťažnosť „ berie 
na vedomie “! Kde sa stratila politická zodpovednosť, duch 
demokracie, kultúra, zodpovednosť poslancov za dodržiavanie 
Ústavy SR ?! Absentuje duchovný, politický, právny, občiansky 
habitus, zemepis poslancov. Parlament a výbor je evidentne v 
úbohom mravnom, právnom stave! Tento parlamentný priestor 
zostal duchovne, intelektuálne, politicky, hodnotovo prázdny! 
Je to naša občianska, voličská bolesť! Je zarážajúce a hanbou 
NR SR a tiež politickej strany SDKU-DS, ak dovolí takéto 
porušovanie Ústavy SR. Všetci kompetentní politici a stranícki 
bosovia sa tvária ako najvyšší, najväčší demokrati a nikomu z 
nich nevadí, že poslanec NR SR porušil Ústavu SR. Zopakujem 
Ústavu SR ! A to nie je maličkosť ! 
 
Aká potom môže byť dôveryhodnosť, zodpovednosť poslancov? Je 
nehoráznosť a zvrátenosť tolerovať, tutlať, nezákonnosť a brať 
iba na vedomie zradu ústavnosti. ONO treba za poslanecky plat 
aj konať! Ako sa dá, a nie ako sa nedá.! Totiž politici 
nepoznajú úctu k tradícií, k ústave, morálku a politickú 
zodpovednosť. 
 
Načo sú nám potom títo poslanci, ktorí ani nevedia dodržať 
ústavné práva, povinnosti a sľuby ? Asi to bude straníckou 
zaslepenosťou ? / viac HN blog z 11.12.2010. Aj stranícke 
summity, majú svoje limity“/ Ale my poslancov platíme z našich 
daní ! Načo a začo ich platíme.?! Zato, že nechcú vyniesť 
rozhodnutie o poslancovi, ktorý porušuje ústavný zákon a 
nepatrí do NR SR?! 
 
Treba si tiež uvedomiť, že porušovateľa ústavného zákona a 
stranícky produkt SDKÚ-DS Tomáša Galbavého si platíme z našich 
daní ! A porušovať verejne tento zákon znamená politickú, 
stranícku, morálnu a ľudskú úbohosť a biedu! Osobný a 
politicky habitus Tomáša Galbavého je zdrvujúci. Hanba ! Duch 
tohto poslanca prerazil do šedivosti a k politickému a 
osobnému suterénu. Stranícky, koaličný diktát, túžba po moci a 
strach bez moci dohnal k tohto akože poslanca k politickým 
straníckym zvrátenostiam a k porušeniu zákona. A naviac, 
Takýto nezodpovedný typ poslanca bez akýchkoľvek záruk je 
extrémne nebezpečný pre demokraciu, parlament a v konečnom 
dôsledku pre občanov Slovenska. 
 
Tu sa názorne odzrkadľuje tragika malosti a právna, poslanecká 
príprava, výbava, charakter osobnosti. Proste nezniesol svoj 
mentálny podiel zodpovednosti za seba samého v rámci 
poslaneckého sľubu. Politická slepota, malomocnosť, hmotársky 
egoizmus, úzkoprsá straníckosť, mentálne a mediálne ochromenie 
ma svoju príčinu v nadvláde strachu z politbyra, straníckosti, 
koaličnosti a preto politici nedokážu dať svoje vedomie a 
svedomie v zmysle Ústavy SR do služieb demokracie, pravde, 



zákonu, zodpovednosti. 
 
 
Politika kultúrou zjavne vypadla z rámcov a činnosti 
parlamentu. Menovaný poslanec bol vsadený a nasadený do 
temnoty hmotného, bigotného straníckeho diania a bytia, ktoré 
im neprekáža a vidí len seba a viac pre seba! Povýšil bigotné 
stranícke, koaličné záujmy nad demokratické princípy, 
ústavnosť, morálku, osobný charakter ! Asi pracuje so 
straníckou filozofiou, že stranícke a osobné peniaze máme, moc 
máme, mediálnu slávu a vplyv máme, šťastie prišlo vo voľbách v 
koalícii a tým beztrestnosť je samozrejmá.! Ale dominantne tu 
predsa absentuje občan, demokracia, politická zodpovednosť a 
právo. Politici majú byť sluhami svojich sluhov. Preto vidíme 
a cítime tieto zásadné bolestné nesúrodosti v politickej 
kultúre a realite. 
 
Dokedy však bude politické čudo = poslanec Tomáš Galbavý drzo 
zneužívať našu občiansku trpezlivosť?! Prečo ako občania máme 
znášať politické riziko a morálny hazard porušovania Ústavy 
SR ?! To je aj dôvod, prečo tento tolerovaný ústavný zločin 
poslanca Tomáša Galbavého nemôžeme prehliadnuť mlčaním, lebo 
biblicky povedané, „ ak budeme mlčať, budú padať kamene “ Táto 
kriklúnska a poslanecká anomália je precedensom na definitívnu 
rozlúčku s poslaneckým mandátom. 
 
Pre imunitu poslanca by tento závažne extrémny prípad 
porušenia Ústavy SR mal prerokovať minimálne mandátový a 
imunitný výbor NR SR a tiež médiá. Záverečný prejav, čin väzňa 
svojej politickej úbohosti, kultúrnosti, przniteľa Ústavy SR 
Tomáša Galbavého, by malo byť vzdanie sa poslaneckého mandátu. 
Bez tohto aktu sa stane menovaný len skontaminovaná stranícka 
mravná spustnota a politická nula, spodina bez spoločenskej 
vážnosti. 
 
Je paradoxné, že takýchto akože politikov si sami voliči za 
SDKÚ-DS inštalujú do NR SR. Nemožno takýto politický nezdravý 
element len ticho prehliadať, aby si žil z našich peňazí a 
nerešpektoval Ústavu SR a verejnú mienku. Totálne sa totiž 
politicky a verejne diskvalifikoval. To si zaslúži jednoznačnú 
politickú defenestráciu z parlamentu. A preto je poslanec 
SDKÚ-DS Tomáš Galbavý persóna non grata v NR SR. 
 

++++++++++++++++++++++ 
POZOR!  TOTO  MÁSLO  NEKUPUJTE !!! 



 
 
TEST: Lacné belgické maslo môže mať za sebou až dva roky skladovania v mrazáku 
27. januára 2011  

Vyzerá ako každé iné maslo, pritom je vyrobené z mraziarenských zásob. "Vek" maskuje 
prídavkami aromatických látok. A tak niet divu, že je lacnejšie než ostatné masla. 

Maslo dovezené zo zahraničia je lacnejšie než masla z českých a slovenských mliekarní, 
napriek tomu, že sa v krajine pôvodu predává dvakrát drahšie než maslo v Česku a na 
Slovensku. Že to nie je možné? 

Existuje spôsob, ako sa to dá zariadiť: nakúpiť lacné máslo z mraziarenských skladov, 
rozmraziť ho, premiešať, přidať aromatické látky, ktoré prekryjú chuť starého tuku, zabaliť ho 
do nového obalu a poslať do obchodných reťazcov v Českej a v Slovenskej republike. 
Obchodníci po ňom veľmi ochotne siahnu – totiž, zákazníkom môžu ponúknuť štvrťku masla 
o dve, či tri koruny lacnejšie než to najlacnejšie maslo na trhu. 

O čom je reč? O štvrťkilových kockách masla v nenápadnom striebornom obale s pasúcou sa 
kravičkou a nápisom Máslo, ktoré už niekoľko mesiacov ponúkajú niektoré obchodné 
reťazce. Výrobca na ňom uvedený nie je, len dovozca, ktorým je spoločnosť A7B Bohemia. 
Registračná značka patrí belgickej firme Société fermiere Rochefort z Arden. Odtiaľ teda toto 
lacné maslo pochádza. 

Štvrťka masla z tejto mliekárne sa pritom predává v Belgicku v cenách od 1,60 do 2,50 eura. 
V Čechách však stojí 28 korun, niekdy aj menej; na Slovensku zas viac. Dosť dôvodov na to, 
aby nás zaujímalo, čo sa pod namaľovanou kravičkou v skutočnosti ukrývá. 

Pátranie takmer detektívne 

Na začiatku pátrania po pôvode tohto masla bolo podozrenie, že sa možno jedná o maslo s 
prídavkom margarínu (to sa však nepreukázalo). Na jeho konci sme však našli rad dôkazov, 
ktoré potvrdili, že ide o staré prepracovávané maslo. Preukázali to analýzy, ktoré vykonali 
odborníci na pražskej Vysokej škole chemicko-technologickej a na ktorých sa finančne 
podieľala i redakcia MF DNES. 

Je mäkšie ale chutí odlišne 

Kto sa s belgickým maslom stretne prvý krát, najskôr ho upúta, že je mäkšie než ostatné 
masla. A tiež si všimne, že má netypicky maslovú arómu a niekdy aj závadnú chuť.  



Vysvetlenie? Je to stolové maslo, bývalá "druhá trieda" zo skladových zásob a nie je tak 
kvalitné ako čerstvé maslo. Treba zároveň povedať, že dovozca tým žiadny predpis neporušil, 
lebo európská legislatíva pojem stolové maslo, nepozná. Zákazník sa ale nedozvie, že kupuje 
maslo nižšej kvality. 

Potvrdil to rad analýz, do ktorých bylo zaradených niekoľko vzoriek masla. Okrem 
zmieneného belgického zakúpeného v českých a slovenských obchodoch ešte dve ďalšie 
masla od toho istého výrobcu, zakúpené však priamo v Belgicku; ďalej nemecké maslo 
vyrábané z kyslej smotany, ktoré sa vyrába odlišne než maslo zo sladkej smotany bežne 
dostupné v Čechách a na Slovensku. A ako predstaviteľ klasického domáceho výrobku maslo 
Tatra. 

Čo preukázali analýzy? 

Prvý dôkaz, že maslo ležalo dlhší čas v mrazáku, prinieslo tzv peroxidové číslo. To nám 
vlastne hovorí, čo sa s maslom deje, keď zožltne. Práve u belgického masla bol obsah 
peroxidov vyšší než u všetkých ostatných vzoriek masla. 

Mnohé nám napovedali aj mastné kyseliny. Zloženie mliečneho tuku je totiž iné v letnom a 
iné v zimnom období. "U belgického masla, ktoré malo podľa dátumu spotreby pochádzať z 
obdobia december 2010 – január 2011, boli však namerané rozdielne hodnoty. Surovina teda 
musela pochádzať z rôzných období, "vysvětluje vedúci Ústavu technologie mlieka a tukov 
profesor Vladimír Filip, ktorý analýzy aj vykonával. 

Ďalšie dôkazy priniesli mikrobiologické skúšky. Pokiaľ by bolo maslo vyrobené z  kyslej 
smotany, muselo by mať o niekoľko rádov vyšší celkový počet mikroorganizmov, čo sa však 
nepreukázalo. Zato malo vyššie počty nežiadúcich baktérií, ktoré dokazujú, že maslo bolo 
mechanicky upravované. 

"To už je rad indici, ktoré potvrdili naše podezrenie, že sa jedná o maslo zo starých zásob. 
Ďalšie analýzy priniesli aj jeden priamý dôkaz, a to, že výrobca nepoužíva technológiu masla 
z kyslej smotany a dokonca, že pridává do výrobku aj neoznačené látky" uviedol profesor 
Filip. Sú to tri prchavé aromatické látky – biacetyl, kyselina mliečna a acetoin. Tie sa 
prirodzene objavujú v masle vyrábanom z kyslej smotany, ale v masle zo sladkej smotany 
nemôžu být prítomné. Pokiaľ tam ovšem nie sú pridávané zámerne. "Výrobca primiešal 
prchavé aromáty do masla ako prídavok chemických látok. V tomto prípade nie sú a nemôžu 
byť produktom mliečneho kvasenia, lebo maslo bolo vyrobené zo sladkej smotany. 
Jednoznačne to potvrdil mikrobiologický obraz," vysvetluje profesor Filip. 

Odkiaľ sa teda vzalo? 

Štvrťka masla na belgickom trhu stojí dvakrát viac, než je cena masla u nás. "Ako je možné, 
že maslo tejto firmy v Čechách a na Slovensku, navyše zaťažené prídavnými dopravnými 
nákladmi, je tak lacné, že sa dostává hlboko pod domáce ceny," pýta sa Jiří Kopáček z 
Českomoravského mliekárenského zväzu. A ponúka aj možné vysvetlenie: Môže sa jednať o 
maslo z intervenčných alebo súkromých zásob prebytkov, skladovánie ktorých Európska únia 
dotuje. 

"Za uskladnenie jednej tony masla dostane obchodník 18,31 eura a za každý deň skladovania 
ešte ďalších 0,34 eura. Skladovať ho pritom môže až 210 dní. Keď obchodník maslo po 
vyskladnení dobre predá, tak s ním vlastne nemá žiadne výdavky, a preto môže predaj 
realizovať tak lacno." 



++++++++++++++++++++++ 
Z internetoveho obrazku! 
V roce 2012 má být konec světa.  
Jestli chceš přežít přijeď do  
České republiky. 
Jsme o třicet let pozadu.... 

++++++++++++++++++++++ 
 Umenie riadiť    8. mája. 2011  (Príspevok do Stálej konferencie Panslovanskej únie)  
www.pansu.sk  
V roku 1968 vydavateľstvo Naše vojsko v Prahe vydalo publikáciu pod názvom Vést a být 
veden. Autorom publikácie je Don Fuller, ktorý pôsobil ako hospodársky poradca v 
amerických korporáciách ako Kodak, Schell a ďalších. Túto publikáciu som mal nielen 
preštudovanú ale mnohé pasáže som mal podčiarknuté a využíval som tieto poznatky v mojej 
riadiacej funkcii. Riadenie je veľmi dôležitá a zodpovedná činnosť, kto chce riadiť, musí to 
vedieť. Kto to vie, má i výsledky. Kto riadi a nemá výsledky, nemá tam čo robiť, musí 
odstúpiť a uvoľniť miesto lepšiemu, takému ,kto to vie.  
Keď starý riaditeľ odchádzal do dôchodku, zanechal svojmu nástupcovi tri obálky s odkazom: 
„Keď ti bude ťažko, nebude sa ti dariť, nebudeš mať dobré výsledky, postupne otváraj tieto tri 
obálky.“. Keď sa novému riaditeľovi nedarilo, otvoril prvú obálku. Tam bolo napísané: 
„Vyhovor sa na mňa, mne už neublížiš.“. Keď ani to nepomohlo, otvoril druhú obálku. V nej 
bolo uvedené: „Urob organizačné a personálne zmeny.“. Dobré výsledky sa i tak nedostavili, 
pristúpil k otvoreniu tretej obálky a v tejto bolo napísané: „Priprav si tri obálky.“.  
Takýto úvod som zvolil z toho dôvodu, aby som poukázal na chaotické vedenie našej 
spoločnosti, ktoré nemá nič spoločné s umením riadiť. Štát riadi vláda, parlament prijíma 
zákony. Vládu tvoria ministri, od kvality ich riadenia a vedenia zverených rezortov 
zodpovedajú i výsledky a kvalita práce vlády.  
Predsedu predchádzajúcej vlády R. Fica mi bolo veľmi ľúto. Ako sa mohol venovať riadeniu 
vlády a štátu, keď jeho koaliční partneri mu ministerské kreslá obsadzovali ľuďmi, ktorí mu 
spôsobovali škandály, musel ich sústavne odvolávať, čo bola voda na mlyn jeho politickým 
rivalom.  
Dzurindom a Miklošom nastrčená na post premiérky, pani Radičová, zatiaľ nemá takéto 
problémy a ministrov zatiaľ neodvoláva. Táto koalícia chce vládnuť za každú cenu, to 
znamená i za cenu neustálych ústupkov a kompromisov.  
Keď sa pozrieme trochu dozadu, tak ani tým starším vládam sa veľmi nedarilo. Ich práca bola 
chaotická, vládla živelnosť a neznalosť. „Najmúdrejší“ porevolučný ekonóm V. Klaus 
presadil kupónovú privatizáciu bez zabezpečenia efektívnej regulácie a kontroly kapitálového 
trhu a bez uzákonenia ochrany drobných akcionárov - potom mohli Kožený a spol. bývalých 
majiteľov investičných kupónov pokojne okrádať. V. Mečiar svojou divokou privatizáciou 
zlikvidoval celý slovenský priemysel. Tie slávne fabriky ťažkého strojárenstva ako Martin, 
Detva, Dubnica, všetky Tesly, odevný priemysel, nábytkársky priemysel, to všetko ľahlo 
popolom. Náš zbrojársky priemysel, svojho času, úspešne obstál v konkurencii so svetovými 
výrobcami tejto techniky – kde je dnes?  
Považujem za elementárnu chybu (a to je slabý výraz) to, že sa zlikvidoval obchod s Ruskou 
federáciou. Za ropu a plyn sme platili výrobkami slovenského priemyslu. Keby bol tento 
bartel zostal, dovolím si tvrdiť, že ani jedna naša fabrika by nebola zastavila výrobu a som 
hlboko presvedčený o tom, že by sme sa boli s Rusmi dohodli a bývalá banka RVHP, po 
transformácii na štandardnú inštitúciu, mohla túto transakciu naďalej realizovať. Cena nafty a 
tým i nášho benzínu a plynu sa riadi kurzami na Amsterdamskej burze! Neverím tomu, že tak 
často a stále smerom hore, ako sa mení cena na burze, menia i Rusi cenu nafty a plynu.  



Vláda pod vedením J. Čarnogurského mala asi ťažké srdce na našich poľnohospodárov. 
Presadili transformáciu poľnohospodárskych družstiev a podnikov. Päťdesiate roky, svojho 
času, ťažko doľahli na našich gazdov. Zakladanie roľníckych družstiev bolo veľmi drastické, 
čo je na to ešte slabý výraz, zanechalo v našej vidieckej pospolitosti hlboké rany. Zakladanie 
družstiev sa robilo podľa vzoru sovietskych kolchozov a sovchozov a dnes už možno verejne 
povedať, že to nebolo správne. Príkladom boli americké veľkoplošné farmy s vysokým 
stupňom mechanizácie v rastlinnej i v živočíšnej výrobe. Naše družstevné poľnohospodárstvo 
malo so zaostalým sovietskym poľnohospodárstvom málo spoločného. Výsledky našich 
poľnohospodárov na konci osemdesiatich rokov boli však rešpektované a bez nadsadenia 
považované za najlepšie a to nielen vo východnom bloku ale i medzinárodne uznané. Ján 
Čarnogurský rozhodol, že pôdu treba vrátiť vlastníkom - údajne nech sa napravia krivdy. 
Takýto názor mohol mať iba vrcholne nezodpovedný politik. Dnes však iba zlomok percenta 
z vlastníkov svoju pôdu skutočne obrába. Slovensko je známe rozdrobením pozemkov na 
malé výmery a tieto obrábať dnešnou technikou je nezmysel.  
Poľnohospodárske podniky sa sprivatizovali, všetok majetok družstva sa rozdelil a pre členov 
a vlastníkov pozemkov vydali podielnické listy. Družstvá boli hromadne a beztrestne 
vytunelované a to tak, že vedenie družstva odkúpilo podielnické listy za 10 % ich reálnej 
hodnoty. Hnuteľný a nehnuteľný majetok predali a obrovské milióny si rozdelili vo vedení a 
predstavenstve družstva. Keď sme takýto podnet dali na generálnu prokuratúru, nedostali sme 
ani odpoveď.  
Ján Čarnogurský bol jedným z tých, ktorý sa podpísali pod likvidáciu obchodu s krajinami 
bývalého Sovietskeho zväzu a dnes je predsedom Slovensko–ruskej spoločnosti! To jsou ty 
paradoxy.  
Osem rokov vlády M. Dzurindu a I. Mikloša prinieslo výpredaj strategických podnikov 
zahraničným záujemcom, prišli reformy, za ktoré bolo sľubované, že bude lepšie, ak 
vydržíme a utiahneme si opasky. Prišli zahraniční investori a z našich ľudí sa stali novodobí 
nádenníci. Pravda je taká, že ešte i dnes pri prenesení výroby k nám, sa pôvodné nemecké 
normy zvyšujú až päťnásobne a keď ich chcú naši ľudia plniť a dostať aspoň základnú mzdu, 
musia chodiť pracovať i v sobotu a v nedeľu. Naši robotníci na voľné soboty a nedele môžu 
iba spomínať ako i na pracovnú dobu od 6.00 do 14.30. Takýto program pre našich ľudí 
pripravili „kresťanské“ strany SDKÚ a KDH. Teda v nedeľu nie do kostola a na odpočinok, 
ale do práce. Ľudia v obchodoch pracovali i cez Veľkú noc, nehovoriac o Štedrom dni a počas 
kresťanských sviatkov.  
Keď som bol vo Francúzsku, diskusia s priateľmi bola i o tom, ako a kedy sa vyrovnáme s ich 
životnou úrovňou. Bolo to v roku 2005. Francúzski priatelia tipovali, že tak za 10 rokov. Ja 
som tipoval, že nikdy. Tie nožnice sa totiž nezatvárajú ale naďalej otvárajú. Naši robotníci 
tvrdo pracujú u nás vo fabrikách v rukách západných firiem, pre stále vyššie zisky, ktoré idú 
do peňaženiek týchto pánov. Niekedy to vyzerá tak, akoby cudzí investori našich ľudí po 
smrti radi spopolnili a nasypali do presípacích hodín, aby pre nich pracovali aj po smrti.  
Dnes máme znovu vládu M. Dzurindu a I. Mikloša a znovu tu máme reformy a zvyšovanie 
cien. Ale nám to nevadí, my, ktorí sme v tejto krajine zostali a musíme tu svoj život i dožiť 
sme sa rozhodli, že tu budeme žiť za každú cenu. Nepochopiteľné sú dve veci. Po prvé to, že 
keď príde vládnuť nová garnitúra, prvé čo urobí, ide meniť zákony prijaté predchádzajúcim 
vládnucim zoskupením. Minister Mikloš každé svoje vystúpenie začína kritikou toho, čo mu 
zanechal jeho predchodca. Pripadá mi to tak, že nevie, ako ďalej a hneď otvára prvú obálku a 
vyhovára sa na svojho predchodcu. Ale veď on pred voľbami sľuboval, mal volebný program, 
prečo ho teda nerealizuje a vinu zvaľuje na tých predošlých. Dávam mu za pravdu, že pri 
nástupe mal R. Fico dosť dobre rozbehnutú ekonomiku, ale za to, že prišla kríza nenesie vinu 
Ficova vláda. Ale o tom už I. Mikloš nepovie ani slovo, to mu do jeho slovného repertoáru 
nezapadá.  



Ako ekonóm so vzdelaním i praxou som I. Hrušovskému v jednom liste vysvetľoval podstatu 
krízy. Zaujímavá bola jeho odpoveď. Po prvé, že taký ostrý list ešte nedostal a po druhé, že 
Svätý Otec povedal, že toto nie je hospodárska kríza ale kríza morálky človeka. Áno, je to 
pravda. Je to kríza morálky toho Nemca, ktorý u nás kúpil našu fabriku za peniaze, ktoré 
dostal od štátu za sľub, že zamestná našich ľudí. On ich i zamestnal, zdieral ich v práci i na 
plate, nasadil normy, ktoré nemohli v riadnom pracovnom čase splniť a keď sa otvorila 
Ukrajina, preniesol celú výrobu na Ukrajinu a našich 800 ľudí zostalo na ulici.  
Natíska sa otázka, koho vlastne tí naši ministri riadia a komu vládnu.  
Minister obrany, ten je vlastne zbytočný, našu armádu by dnes možno uriadil i nejaký 
dôstojník hodnosti maximálne majora. Minister hospodárstva vlastne neriadi nikoho. Takmer 
všetky fabriky sú sprivatizované, nad nimi už nemá žiadnu moc a na tie nepodstatné úrady by 
mu postačoval určite oveľa menší aparát. Ministerstvo životného prostredia je iba na to, aby 
mali Maďari o jedno ministerstvo viacej alebo na vydávanie VIP rybárskych lístkov. Keď sme 
ho nemali, vôbec nám nechýbalo. A tak by sme mohli ísť ďalej.  
Minister vnútra chodí medzi Cigánov na východe, pozerá, ako sa zosúva pôda po dažďoch. 
Najviac ho vystrašil strelec z Devínskej Novej Vsi. Nový zákon o zbraniach je ale na 
posmech.  
Ešte že tam má toho Spišiaka.  
Zatavme sa pri ministerstve zdravotníctva. Tu sú veľké problémy a majú to skutočne ťažké. Je 
nepochopiteľné, pre nás pacientov, ako sa dá peňažne vyčísliť návšteva u lekára. Na dverách 
u lekára visí cenník. Všetky úkony sú v jazyku latinskom, ako i označenie ordinácií a 
špecializácie lekárov. Tomu predsa pacienti nemôžu rozumieť. Koľko zapýta, toľko zaplatia. 
A keď doktorovi odoberú licenciu, povedal, že tie jeho úkony v ordinácii pacienti nemajú 
šancu zaplatiť. Ako sa určí cena tých úkonov? Dá sa to odmerať, odvážiť? To je skutočne pre 
nás záhada.  
S doktormi to nikdy nebolo jednoduché, ale bez nich to nejde. A tie, poisťovne, to je kapitola 
sama pre seba a keď k tomu pridáme výrobcov a distributérov liekov, tak pán minister, veľa 
úspechov, ale dobrého výsledku sa nedočkáme, skôr by som to tipoval na tretiu obálku. Stojí 
za povšimnutie masívna reklama na lieky v televízii. To musí stáť obrovské peniaze, 
napríklad reklama na liek na pálenie záhy. Ale veď liek nie je spotrebný tovar, liek predsa 
predpisuje lekár! Už sa tešíme na to, ako si budeme pýtať liek s účinnou látkou. Tomu budú tí 
starí ľudia ešte len rozumieť! To bol skutočne „geniálny“ nápad, možno hodný i nejakého 
ocenenia – niečo ako Zlatá malina, ocenenie udeľované za najhorší film roka. A ešte tu máme 
ministerstvo pôdohospodárstva. Voľakedy toto ministerstvo riadilo všetky poľnohospodárske 
podniky. Dnes sú sprivatizované, takže ich ministerstvo neriadi. Toto ministerstvo by malo 
mať zodpovednosť za výživu obyvateľstva, za zdravé potraviny, za obhospodarovanie a 
využívanie pôdy a nielen lesov na prenájom lukratívnych poľovných revírov. Je neuveriteľné, 
že po každej zmene vlády sú obrovské tlaky na zmenu nájmu poľovných revírov. V tomto 
rezorte sme padli najhlbšie, snáď i pred časy do začiatkov minulého storočia. Prečo tak 
ďaleko? Lebo už vtedy bola dedina samozásobiteľná a čo je ešte dôležitejšie i 
samozamestnávateľná.  
Minister Zsolt Simon, (vždy sa mu píše celé meno, lebo u týchto Maďarov nikdy nevieme, 
ktoré je jeho krstné meno a ktoré priezvisko), nedávno v televízii, keď reagoval na nekvalitné 
potraviny vyhlásil, že dedina by mala byť samozásobiteľná, prečo teda vidiečania nechovajú 
hydinu, ošípané? Vláda im vyjde v ústrety, tieto potraviny, mäso, vajcia budú môcť predávať 
priamo do reštaurácií. Toto je bohapustý výrok, hodný zamyslenia. U našich politikov je to 
ale normálne, že ich výroky sú mlátením prázdnej slamy. Povedal to aj M. Dzurinda v relácii 
Na telo z 1. mája 2011 vysielanej v TV Markíza, keď vyhlásil, že zodpovedný politik hovorí 
tak, ako treba. To znamená, že náš z o d p o v e d n ý politik nemá vlastný názor a 



nepresadzuje svoje myšlienky, nerealizuje svoju odbornosť, ale hovorí tak, ako to má 
nadiktované svojou politickou stranou.  
Pán minister pôdohospodárstva oslovuje dedinčanov. Ja žijem na dedine, v rodičovskom dome, 
chováme sliepky na ekologické vajcia pre seba a svoju rodinu. Kupujem pšenicu od bývalého 
predsedu družstva, ktorý sprivatizoval 2.000 ha pôdy. Predáva i v drobnom za cenu 26 euro 
za q. Vajcia sú drahé, ale sú zdravé. Naši rodičia gazdovali na 10 ha. Celý majetok odovzdali 
do JRD, pôdu, kone, kravy vtedy, keď im dcéru zo školy poslali domov, dostali papier na 
hodnotu 2.400 Kčs. Pracovali v družstve, celá dedina bola zamestnaná, samozásobiteľná, na 
dvore bolo 100 ks hydiny, 2 ošípané, z ktorých bolo i 90 litrov masti na celý rok, husi, kačice. 
Každé dva týždne chodil pekár, upiekli sa dva bochne chleba. Pred Vianocami v celej dedine 
ráno sa ozýval kvikot zabíjaných ošípaných. Na povale viseli klobásy a šunky, aby dobre 
vyzreli a vymrzli. Rozprávka? Nie, ja som to zažil a takto sa na dedine u nás na Dolniakoch 
žilo. A dnes? Nielen ošípané ale ani sliepky takmer nikto nechová. Kačice a husi sa z dvorov 
úplne vytratili. Družstevné maštale sú prázdne, na Horniakoch lúky, pasienky, plné dobytka a 
oviec osireli, na holiach rastie psiarka, voda po nej rýchle stečie a vytápa dediny, vidiecke 
obyvateľstvo je bez práce, vidiek gniavi vysoká nezamestnanosť. Toto je obraz našej dediny, 
nášho bohatého vidieka. V obchodoch potraviny z celého sveta, pochybnej kvality a minister 
volá, občania, kupujte kvalitné slovenské potraviny, chovajte na dedinách hydinu, husi, kačice. 
Na polia sa dostávajú dotácie, koľko dáte pán minister drobným chovateľom! Kupovať obilie 
pre hydinu a ošípané za 24 euro /q? To nemyslíte vážne!  
Zodpovedný politik hovorí tak, ako treba. A ty občan si vyber, buď múdry. Veď politik 
nemusí byť múdry, on je predsa zodpovedný a hovorí tak, ako treba.  
Komu vlastne tá naša vláda u nás vládne.  
Keď budem mať štatistiku zo sčítania, urobím ekonomický rozbor obyvateľstva. Dnes sú to 
možno nepresné údaje, ale vieme že, 240 tisíc Slovákov robí v zahraničí, 20 tisíc študentov 
študuje iba v Čechách, máme viacej ako 1 milión dôchodcov, 20 tisíc policajtov, takmer 400 
tisíc nezamestnaných, toľko Cigánov. Máme bohatú Bratislavu a chudobné a zúbožené 
Slovensko. Máme vládu, ktorá nevládne na prospech obyvateľstva, nerieši naše problémy, 
denné starosti 80% živiteľov rodín. Minister Mihál po nástupe do funkcie začal riešiť ženy na 
materskej a dôchodky. Aj to treba, ale to je málo. Vládna koalícia rieši iba spory medzi sebou, 
stále sú rozvadení, zasadajú a riešia veci, nie v prospech občanov, na vládnutie a riadenie 
tohto štátu im skutočne buď nezostáva čas, alebo skôr to druhé, že to nevedia. Mali by otvoriť 
tretiu obálku. Má to však jeden háčik, alebo poriadny hák. Veď oni chcú vládnuť štyri roky, 
prečo by sa mali sami pripraviť o takéto dobre platené miesta. To platí i na parlament. 
Prevažná časť parlamentu je tam iba do počtu 150.  
Verejnú mienku vyjadrujú aj politológovia, a to bývalý vedúci oddelenia ÚV KSČ a jeden 
imigrant. Neviem, kto ich platí, ale to musí byť tiež dobre platené miestečko. A tárajú a tárajú, 
trepú a trepú to, čo každý vie.  
A čo nová politická strana SaS? Tá marihuana je zaujímavá. Konope sa u nás pestovali vo 
veľkom, mali sme dokonca na ich spracovanie fabriku Ľanárske a konopárske závody. A 
nikoho ani len nenapadlo si zašúľať na cigaretku. A prišla iná doba a z konope je naraz 
marihuana. Naši starí ľudia poznali ópium z makovíc. Keď decko bolo zlé a celý deň 
škriekalo, uvarili mu makovicu a spalo celý deň – to že potom bolo sprosté, už nebolo 
dôležité.  
Zaujímavý je návrh na zníženie poslancov parlamentu na polovicu. Treba ho realizovať. Či 
ich je tam 150 alebo 75, to je predsa jedno. Len jedno je mi stále nejasné. S návrhom zákona 
vždy súhlasia iba poslanci vládnej koalície. Opozícia je spravidla proti. Ale veď ten zákon sa 
prijíma pre všetkých, nemal by s ním teda súhlasiť celý parlament, ak je naozaj dobrý? Keď je 
dobrý, tak je dobrý. Ale nemôže byť dobrý iba pre tých, čo vládnu a zlý pre tých, ktorý 
nevládnu.  



Skutočne prišla iná doba, dnes žijeme v inom svete, v novej dobe. Veľmi výstižne 
charakterizuje inú dobu redaktor v relácii Dobré ráno Beograd: „Prišla iná doba. Detí je stále 
menej a psov stále viac. Dnes vieme to, čo sme nikdy nevedeli. Psi sú poväčšine 
cudzokrajného pôvodu a ušľachtilej rasy a deti sú naše, domáce a divé. Zo psov nie je treba 
nič a nikoho urobiť, tí sa rodia a umierajú ako psi. A z detí je treba urobiť ľudí, čo je skoro 
nemožné. Nikdy Vám žena nemôže porodiť tak kvalitné dieťa, akého psa môžete kúpiť. Z 
dieťaťa nikdy neurobíte psa, a pes sa vám môže stať i niečím viac ako dieťa. So psom 
musíte na prechádzku, čo len prospeje vášmu zdraviu. Voči dieťaťu takú povinnosť nemáte. 
Nadchádza nejaká psia doba, v najlepšom(?) slova zmysle.“.      Ing. Ján Trungel 

++++++++++++++++++++++ 
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BRITSKÉ ZPROSTŘEDKOVATELNY PRÁCE MAJÍ NYNÍ NOVÝ PŘEDPIS: 
Jak si poradit s nezaměstnanými, jimž byla odepřena sociální podpora a kteří pak vyhrožují 
sebevraždou 

Britským zaměstnancům, kteří pracují ve zprostředkovatelnách práce a na úřadech sociálních 
věcí, byly vydány nové předpisy "jak zvládat hrozby sebevraždy a sebepoškozování od 
zákazníků". Jak si poradit s nezaměstnanými, jimž byla odepřena sociální podpora a kteří pak 
vyhrožují sebevraždou  

Přepis se skládá z plánu o šesti bodech, v němž se praví: "Někteří zákazníci budou tvrdit, že 
spáchají sebevraždu či že se sebepoškodí jen proto, aby získali sociální podporu. Jiní to budou 
myslet vážně. Protože je velmi obtížné je rozeznat, všechny takové výhružky musejí být brány 
vážně." Jak si poradit s nezaměstnanými, jimž byla odepřena sociální podpora a kteří pak 
vyhrožují sebevraždou  

Podle svědectví se v důsledku sociálních škrtů, které zavedla od loňska britská vláda, 
skutečně zvýšil počet pokusů o sebevraždu mezi žadateli o sociální podporu.  

++++++++++++++++++++++ 

http://azn.nawebe.net/view.php?nazevclanku=bpodporujem-otvoreny-list-mons-s-
zvolenskeho-a-ziadam-okamzite-odstranenie-rozvratnych-a-pohorsujucich-
exponatovb&cisloclanku=2011050001 

 Dobrý deň, 

 podporujem otvorený list otca arcibiskupa Mons. Stanislava Zvolenského a predsedu KBS zo 
dňa 4. 5. 2011 a vyjadrujem svoje poľutovanie nad tým, že z príležitosti otvorenia River 
Gallery v Bratislave sú na nej vystavené “umelecké diela” ktoré zosmiešnujú a urážajú nielen 
Svätého Otca Benedikta XVI., ale aj všetkých veriacich občanov Slovenska zasväteného 
Sedembolestnej Panne Márii.  

Z tohto dôvodu vyzývam politikov, cirkvi a všetkých ľudí dobrej vôle, aby sa aj oni postavili 
na stranu predsedu KBS a rovnako žiadali  (email: info@rivergallery.sk)  okamžité 
odstránenie rozvratných a pohoršujúcich exponátov. 

––––––––––––––– 



Áno videl so ho. Manželka tvrdí, že je to podobné terajšiemu 
pápežovi. K čomu je to dobré tomu nerozumiem, asi na 
diskreditáciu cirkvi pred sčítaním obyvateľstva? Má to byť 
akože kreatúra starca a homosexuála, ktorá má odradiť od 
prihlásenia sa ku katolíckemu náboženstvu? Asi to tak bude, to 
sa podobá na výčiny tých vrchárov. Dá sa čakať aj horšie do 
21.5.2011. 

++++++++++++++++++++++ 
http://zpravy.ihned.cz/cesko/c1-51784250-daniel-anyz-bily-dum-chce-hajkovu-omluvu  
 
Nátlak! 

++++++++++++++++++++++ 
http://www.lidovky.cz/tiskni.asp?r=ln_domov&c=A110509_102929_ln_domov_hs 

Cílené zabití je v právu přípustné, říká soudce Fremr 
Právo & Justice  9. května 2011  10:29 
PRAHA - Pokud nebyl ozbrojen, nebránil se a nikoho dalšího neohrožoval, měl být zadržen, 
ne zabit, říká v rozhovoru pro LN o zásahu proti Usámu bin Ládinovi specialista na trestní 
právo a soudce mezinárodních tribunálů Robert Fremr. 

Soudil těžké případy vrahů - manželů Stodolových nebo doživotního vězně Vocáska. V roce 
2006 odjel do Tanzanie soudit nejhorší genocidu moderní doby - válku ve Rwandě. 

"Jako soudce musím říci, že targeted killing, cílené zabití, se připouští ve vnitrostátním i v 
mezinárodním právu. Ve vnitrostátním je to nutná obrana, v mezinárodním zase sebeobrana 
státu podle článku 51 Charty OSN; o něj se opírají zastánci legality usmrcení bin Ládina. Byl 
strůjcem útoků z 11. září, chystal další, takže šlo o obranu Spojených států. " řekl LN Fremr. 

++++++++++++++++++++++ 

Čtěte také 

Stříleli Američané, Ládinovi muži odpor nekladli 

"Podle mě se ještě trochu vznášejí pochyby nad samotným zákrokem. Pokud - a to 'pokud' 
zdůrazňuji - by nebyl ozbrojen, nekladl odpor, vzdával se a neohrožoval nikoho dalšího, pak 
by měl být zadržen. Podobně se teď tyto úvahy točí kolem Muammara Kaddáfího," upozornil 

Fremr. 

O zabití Kaddáfího ale spekulovat nechtěl, jako kandidátovi na funkci soudce stálého 
Mezinárodního trestního soudu (ICC) by mu totiž kauza mohla "přistát na stole". 

Anketa 

Byl Usáma bin Ládin zabit legálně? 

Ano 1021  
Ne 456  

Nevím 109  



"U něj (Muammara Kaddáfího, poznámka redakce) takový postup stojí a padá s výkladem 
poněkud vágního termínu v rezoluci Rady bezpečnosti č. 1973, která v Libyi povoluje pro 
ochranu civilistů použít all necessary measures, všechny nezbytné prostředky," vysvětlil 

Fremr. 

Čtěte také 

Bin Ládin byl zapálený judista, tvrdí trenér  

"Existují názory, podle nichž mezi tyto prostředky patří i usmrcení Kaddáfího jakožto osoby, 
která dala a dává příkazy k masakrům civilistů. Nezastírám, že jsou i názory opačné," podotkl. 

++++++++++++++++++++++ 

Rozhovor se soudcem Robertem Fremrem si přečtěte v pondělní příloze Lidových novin 
Právo & Justice. 

pozýva na prezentáciu novej básnickej zbierky 
Erika Ondrejičku OČI A RÝMY nočné piesne kamenného mesta 
pri príležitosti otvorenia sezóny v letnej čitárni U červeného raka 
hostia: Vladimír Petrík, Vladimír Tomčík, Peter Uchnár, Juraj Vitek (a prekvapenia zo 
Starého Mesta) hudba: Miloš Železňák trio štvrtok 12. mája 2011 o 18:00 hod. letná 
čitáreň U červeného raka, Michalská 26 

++++++++++++++++++++++ 
necenzurované "vyznanie" Muamara Kaddáfího, ktoré mnohým 
z nás bližšie vysvetlí/dokreslí pohnútky/príčiny novodobého 
križiackeho ťaženia proti Líbyjskej ľudovej socialistickej 
džamahírii 
(ľudovej kmeňovej samospráve). 
Uz tu bol material o  líbyjskej rope, líbyjskej 
podzemnej saharskej rieke a líbyjskom sociálnom systéme. 
Kaddáfího džamahírie a líbyjského 
ľudu a dôrazne odsudzujem všetky aktivity západných 
démoNkratických 
farizejov na čele s najdémoNkratickejším a najteroristickejším 
štátom 
OSN od skončenia II. svetovej vojny - s USA (viď vojenské 
agresie: 
Kórea, Vietnam, Laos, Kambodža, ......, Srbsko, Irak, 
Afganistan, 
Líbya a ďalej možno Irán a Severná Kórea). 
 

++++++++++++++++++++++ 

Vyznání plukovníka Kaddáfího (necenzurováno západními masmédii) 

Kaddáfí neodpojený a necenzurovaný 

Vzpomínky mého života: Plukovník Muammar Kaddáfí, vůdce revoluce, 5. dubna 2011 



Ve jménu Alláha, dobročinného a milosrdného… 

Po 40 let, či to bylo déle, nevzpomínám si, jsem dělal vše, co jsem mohl, abych dal lidem 
domy, nemocnice, školy, a když byli hladoví, dal jsem jim jídlo. Dokonce jsem Benghází 
přeměnil z pouště na zemědělskou půdu, přestál jsem útoky kovboje Reagana, když zabil moji 
adoptovanou osiřelou dceru, pokoušel se zabít mne, a místo toho zabil nebohé nevinné dítě. 
Pak jsem pomohl svým bratrům a sestrám z Afriky penězi na Africkou unii. 

Dělal jsem, co jsem mohl, abych pomohl lidem pochopit koncept skutečné demokracie, kde 
výbory lidí řídí naši zemi. Ale to nikdy nestačilo, jak mi někteří řekli, dokonce ani lidé, kteří 
měli 10 pokojové domy, nové vybavení a nábytek, nebyli spokojeni, protože jak byli sobečtí, 
chtěli více. Řekli Američanům a dalším návštěvníkům, že potřebují „demokracii“ a 
„svobodu“ a nikdy nepochopili, že jde o systém hrdlořezů, kde největší pes požírá ostatní, ale 
byli těmito slovy okouzleni a nikdy nepochopili, že v Americe není žádné bezplatné lékařství, 
žádné bezplatné nemocnice, žádné bezplatné bydlení, žádné bezplatné vzdělání a žádné 
bezplatné potraviny, vyjma toho, kdy lidé žebrají nebo stojí dlouhé fronty na polévku. 

Ne, bez ohledu na to, co jsem udělal, nikdy to některým nestačilo, ale další věděli, že jsem 
synem Gamala Abdela Nassera, jediného skutečného arabského a muslimského vůdce, 
kterého jsme měli od doby Salaha-al-Deena, který získal Suezský kanál pro své lidi, stejně 
jako jsem já získal Libyi pro své lidi, byly to jeho šlépěje, ve kterých jsem se pokoušel jít, 
ochránit své lidi před koloniální nadvládou – před zloději, kteří by nás okradli. 

Nyní na mne útočí největší vojenská síla v historii, můj malý africký syn Obama mne chce 
zabít, sebrat naší zemi svobodu, sebrat nám bydlení zdarma, léky zdarma, vzdělání zdarma, 
potraviny zdarma, a nahradit to americkým stylem zlodějny zvaným „kapitalismus“, ale my 
všichni v rozvojovém světě víme, co to znamená, znamená to, že země řídí korporace, že svět 
řídí korporace a lidé trpí. Takže nemám jinou možnost, než se jim postavit, a pokud si to 
Alláh přeje, zemřít na jeho cestě, cestě, která dala naší zemi bohatou zemědělskou půdu, 
potraviny a zdraví, a dokonce nám umožnila pomáhat našim africkým a arabským bratrům a 
sestrám, aby zde, v libyjské džamahírii, mohli pracovat s námi. 

Nechci zemřít, ale pokud to bude potřeba pro záchranu této země, mých lidí, tisíců mých dětí, 
pak ať se tak stane. 

Nechť je tato závěť mým hlasem světu, že jsem se postavil křižáckým útokům NATO, 
postavil se krutosti, postavil se podvodu, postavil se západu a jeho koloniálním ambicím, a že 
jsem stál se svými africkými bratry, svými skutečnými arabskými a muslimskými bratry jako 
maják. Když si ostatní stavěli hrady, já jsem žil ve skromném domě a ve stanu. Nikdy jsem 
nezapomněl na své mládí v Sirte, nerozhazoval jsem náš národní poklad pošetile, a stejně jako 
Salah-al-Deen, náš velký muslimský vůdce, který zachránil Jeruzalém pro islám, jsem si pro 
sebe vzal jen málo… 

Na západě mne někteří nazvali „šílencem“, „bláznem“, ale znají pravdu, přesto však nadále 
lžou, vědí, že naše země je nezávislá a svobodná, není v koloniálním sevření, že má vize, má 
cesta je a vždy byla jasná a byla pro mé lidi, a že budu bojovat do posledního dechu, abych 
nás udržel svobodnými, nechť nám Alláh všemohoucí pomůže zůstat ve víře a svobodnými. 

 Plk. Mummar Kaddáfí, 5. 4. 201  Copyright Col. Mu'ummar Qaddafi, - Mathaba.Net 



Zdroj 

Pozn. redakce: No, a jak že si to ty libyjské oběti Kaddáfího diktatury vlastně žijí? Připomíná 
to čtenář Jan na naší facebookovské stránce: 

 HDP na obyvatele...$ 14.192, měsíční podpora v nezaměstnanosti $ 730, měsíční plat 
zdravotní sestry $ 1.000, příspěvek při narození dítěte $ 7.000, měsíční podpora nesamostatně 
výdělečně činných (závislých) osob $ 1.000, nevratná dotace státu na pořízení bytu pro 
novomanžele $ 64.000, nevratný příspěvek na provozování živnosti $ 20.000,  
Zdarma: zdravotní péče a část léků, školní vzdělávání. Vzdělávání a stáže v zahraničí: placeny 
státem. Nájemné: neexistuje. Platby za energie v domácnosti: neúčtují se. Automobil: 
zpravidla z 50% dotuje stát. Úvěry bez úroků. Systém obchodů pro mladé rodiny (ne-bohaté) 
za dotované ceny výrobků. Alkohol-nežádoucí, není.  
Na první pohled je vidět, že finančně jsou na tom o světelné roky lépe, než otroci čeští a 
slovenští. Jen si představte, že by vám Nečas s Kalouskem z lásky k vám věnovali ze státní 
pokladny po svatbě za zařízení bytu téměř jeden a půl milionu korunu. Ano, Libye dělá 
některé věci jinak a proto musí lehnout popelem, aby západní elity zahladily stopy a 
případnou chuť svých poddaných. Ještě že máme ty bomby.  

++++++++++++++++++++++ 

čest a sláva 
http://www.youtube.com/watch?v=yX-GHvRzmEw 
http://www.youtube.com/watch?v=0lqVkurQXjc 

++++++++++++++++++++++ 

Spúšťame projekt spravodajského portálu pre Nové Zámky a okolie. Pokus vytvoriť mestský 
web, na ktorom by sa sústreďovali novinky z mesta a užšieho okolia, tu už bol (nzonline.sk) a 
radi by sme naň nadviazali. Úspech podobného projektu v Štúrove ukazuje, že podobný cieľ 
nemusí byť nereálny a i pri relatívne skromných zdrojoch ho možno dlhodobo udržať pri 
živote. Práce na vytvorení technologickej platformy (hoci zatiaľ veľmi nedokonalej) sa diali 
za spolupráce dvoch účastníkov, bude však veľká snaha rozširovať okruh nadšencov, ktorí 
budú do projektu prispievať obsahom a invenciou. Zaželajme portálu "Nové Zámky a okolie" 
priaznivý vietor do plachiet ! Za autorský tím: Oto Pšenák (izamky.sk), Július Szarka 
(szarka.sk) 

Elérkeztünk az Érsekújvári hírportál megnyitásához. Kezdeményezésünkkel egy régebbi 
projektet  (www.nzonline.sk) szeretnénk feleleveníteni. Párkányban testvéroldalunk immár 10 
éve sikeresen mőködik, ennek alapján hisszük, hogy még aránylag szerény források mellett is 
a projekt fenntartható lesz hosszútávon. 

A (bármennyire is kezdetleges) technológiai platform létrehozásában eddig két szereplı 
vállalt részt, kulcsfontosságú viszont, hogy további munkatársakat toborozzunk a tartalom 
féltöltése és az új ötletek meghonosítása céljából. Kívánjunk hát kedvezı szelet portálunk 
vitorláiba ! Az alkotógárda nevében Psenák Ottó (izamky.sk) és Szarka Gyula (szarka.sk). 

++++++++++++++++++++++ 
http://www.blisty.cz/art/58472.html 
4.5.2011 



Bílý dům přiznal, že vylíčení toho, jak bin Ládin zemřel, bylo chybné 

Tvrzení, že šéf al-Kájdy zemřel když střílel z automatické zbraně na americká komanda bylo 
staženo a mluvčí amerického prezidenta přiznal, že byl bin Ládin neozbrojen. Dramatické 
líčení, že se bin Ládin údajně schovával za svou manželkou a používal jí jako "lidského štítu" 
a nutil ji, aby obětovala svůj život, bylo také falešné. Manželka je dosud naživu a spolu s 
několika bin Ládinovými dětmi byla zatčena. 

Tiskový tajemník Baracka Obamy Jay Carney přiznal, že předchozí verze událostí - která 

pocházela především od hlavního amerického poradce pro terorismus Johna Brennana - byla 

vydána "ve velkém spěchu".  

Stažení původní verze událostí vedlo k tomu, že mnozí obviňují Spojené státy z kamufláže 

celé věci a požadují zveřejnění videozáznamu razie v Abbottabádu a zveřejnění fotografií 

mrtvého bin Ládina.  

Avšak Bilý dům tvrdí, že fotografie mrtvého bin Ládina jsou příliš "děsivé" na to, aby 

mohly být zveřejněny.  

Carney přečetl novou verzi událostí během razie, podle níž Američani nalezli bin Ládina v 

horním patře třípatrové budovy a když vstoupil tým amerických komand, "Jeho manželka 

běžela proti americkému útočníku a byla postřelena do nohy, ale nebyla usmrcena. Pak byl 

bin Ládin střelbou usmrcen. Nebyl ozbrojen."  

Navi Pllay, komisař OSN pro lidská práva, apeloval na Bílý dům, aby byla zveřejněna 

"přesná fakta ohledně jeho usmrcení", aby bylo zajištěno, že Spojené státy dodržely 

mezinárodní právo.  

Taliban vydal prohlášení, podle něhož Spojené státy "nemají přesvědčivé důkazy o tom," že 

je bin Ládin mrtvý.  

Ron Paul, kongresman a americký Republikánský kandidát, poukázal na to, že "zmatek" v 

Bílém domě vyvolává pochybnosti. "Ptám se proč naše vláda pořád vyvolává konspirační 

teorie? Proč nezveřejní ty fotografie?"  

V Islamabádu uvedly pákistánské úřady, že spolupracovaly s USA a že budovu, v níž žil bin 
Ládin, měly pod dohledem od roku 2009. To protiřečí tvrzení Baracka Obamy, že operace 
CIA nalézt bin Ládina trvala čtyři roky. Pákistánské úřady také uvedly, že pákistánští vojáci 
provedli do budovy razii r. 2003 - podle Američanů dva roky předtím, než byla vůbec 
postavena - a hledali tam jiného operativce al-Kájdy 

++++++++++++++++++++++ 
František Kele: DIVY TATIER 

 „Tatry milujem, lebo to je koncentrácia nádherného na malej ploche. Siluety kopcov, 
rozoklané a divoké štíty, usporiadanie vegetácie... Tatry sú naozaj jedinečné a táto kniha to 
dokazuje,“ vyznal sa jej autor Ján Lacika, ktorý už má na konte viacero úspešných publikácií. 
DIVY TATIER to je vyše dvesto strán pútavého textu a takmer 500 krásnych farebných 
fotografií. Celok, ktorý ideálne predstavuje mnohotvárnu podobu prírody najvyššieho 



karpatského horstva.  
Vášnivý cestovateľ František Kele sa publikáciu rozhodol pokrstiť veršami básnika, ktoré 
nielen predniesol, ale aj posypal postrihanými lístočkami, na ktorých boli napísané. Zaželal jej, 
aby všetci tí, čo si knižku kúpia a pozrú, aby  naše krásne Tatry aj navštívili. „Pre Tatry nie je 
nič krajšie ako spokojný turista, ktorý z nich odchádza,“ dodal moderátor Ján Tribula, ktorý 
už roky prináša na televízne obrazovky reportáže práve z Tatier. 

++++++++++++++++++++++ 

Po jaderném výbuchu v neděli a dalších dvou ve Fukushime v Japonsku,  
musíme být všichni opatrní. Pokud bude dnes nebo v příštích dnech  
pršet, NEVYCHÁZEJTE DO DEŠTĚ !!  

Pokud ano, musíte použít deštník nebo pláštěnku, i když jen mrholí.  
To proto, že nukleární odborníci poukazují na to, že radioaktivní  
částice mohou vstoupit do atmosféry, a tak se z ozonové vrstvy rozšíří do  
Celého světa deštěm, který může způsobit popáleniny, vypadávání vlasů a  
Dokonce i rakovinu.  

Prosím, předejte dál tuto informaci !  

Jaderné varování je už na stupni 6 ze 7 v Japonsku, ve Francii 6 ze 7  
kvůli pohybu větrů, Německo a Rusko vyhlásili stupeň 5 ze 7.  

++++++++++++++++++++++ 

Trest pro rouhače Stworu Květen 05, 2011 

Nejznámější český popírač holokaustu Vladimír Stwora, jehož případ sledujeme, byl dnes 
Okresním soudem pro Prahu-západ nepravomocně odsouzen k šestiměsíční podmínce s 
dvouletým odkladem. K rouhání mělo dojít zveřejněním tohoto článku na Stworově serveru 
Zvědavec. 

Připomeňme, že trestného činu podle § 261a TrZ/1961 se dopustí ten, kdo veřejně popírá, 
zpochybňuje, schvaluje nebo se snaží ospravedlnit nacistické nebo komunistické genocidium 
nebo jiné zločiny nacistů nebo komunistů proti lidskosti. To v žádném případě neznamená, že 
by – jak se jeví domnívat odvolací soud – byla vyloučena veřejná debata o těchto thematech. 

Článek D. Cassidyho je běžným antisemitským textem, jakých jsou na Internetu stovky, a 
nenacházím v něm nic, co by bylo možno pod některý ze čtyř alternativních zákonných znaků 
tohoto trestného činu podřadit: autor holokaust ani nepopírá, ani nezpochybňuje, ani 
neschvaluje, ani se jej nesnaží ospravedlnit, pouze polemisuje o jeho rozsahu a způsobu 
provedení. 

Stworova třetí obhajovací řeč. Ovšem pro hluché uši.  

 Převzato z blogu Paragraphos 

Reakcia: 
Stanův komentář: Teď nevím, jestli jsem se společně s Tomášem Pecinou nedopustil stejného 



zločinu jako pan Stwora tím, že jsem zveřejnil odkaz na inkriminovaný článek. Kdyby to však 
udělala většina nezávislých serverů na českém internetu (a teď nemyslím jen odkaz, ale celý 
článek), možná by to soudcům trochu zkomplikovalo práci.  Nebo ne? 

++++++++++++++++++++++ 

FREE WEST PAPUA POLITICAL PRISONERS 
Today 11am 6th May 2011, Canberra. Free West Papua political prisoners protest at the 
Indonesian Embassy, 8 Darwin Ave, Yarralumla, Canberra. 
 
Osama Bin Laden may be dead but terror is not. And for West Papuans their biggest source of 
terror is the Indonesian government that government continues to kill, torture, intimidate, and 
arrest people. There are currently more than 100 West Papuan political prisoners still in prison. 
And in the last few days more people have been shot dead by the Indonesian security forces. 
As a diplomatic representative of the West Papua National Authority I ask the international 
community to remind the Indonesian government that West Papuan political prisoners are not 
criminal. 
 
The fact that there are still West Papuan political prisoners in Indonesia proves that we 
Papuans do not have freedom. There is no democracy in West Papua. More than 400 000 
Papuans have been killed by indonesia government since 1960s. 
 
The USA government, the Australian government and other governments are talking about 
Osama Bin Laden right now. But what about the West Papuan people who have been killed 
by Indonesian state terror for so many years? Where is your voice for West Papuan people? 
 
For interview in English contact Herman Wainggai, WPNA Foreign Affairs spokesperson for 
the Asia Pacific (mobile 0411295137). 
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1) Letter to   
Hon Murray McCully 
 
Indonesia Human Rights Committee, 
PO Box 68-419, 
Auckland 1125 
  
  Hon Murray McCully, 
Minister of Foreign Affairs, 
Parliament Buildings, 
Wellington. 

  



5 May, 2011 

 Dear Mr McCully, 

 I hope you have received reports of the many-thousands-strong demonstrations that took 
place across West Papua on May 2.  The demonstrations were organised by a broad coalition 
of West Papuan organisations and involved large numbers of young people and students.  The 
date was chosen to mark the anniversary of the date - May 1st 1963 -  when the United 
Nations handed over the administration of Papua to Indonesia. 

 The demonstrators were calling for a new referendum because the West Papuan people were 
never consulted about the transfer of control to Indonesia in 1963. The subsequent "Act 
of  Free Choice" in 1969 was carried out in a fraudulent manner which was far from 
a   genuine act of  self determination. It is now widely accepted the 1969 vote was actually a 
manipulated  “Act of No Choice’.   A  little over 1000 West Papuan men voted to join 
Indonesia under threat of violent reprisal if they did not take part. 

 It is fortunate that the events of May 2 passed peacefully, but we note that there was a 
intimidating level of police and military on the day, and that 6 young organisers were arrested 
prior to the demonstration. 

 These demonstrations are like the wave of pro-democracy outpourings in the Middle East and 
New Zealand should urge Indonesia to listen to these calls from the street and begin a process 
of dialogue with the people’s representatives. 

 We would also like to draw your attention to the violent events that took place in the district 
of Dogiyai on 13 and 14 April. 

 Police killed a civilian in what can only be described as an extrajudicial killing.  The events 
took place at the police station where Dominikus Auwe had gone to remonstrate with police 
who had seized his takings from a lottery operation.  The young man was shot at close range 
and three others were injured when the police opened fire. Aloysius Waine was killed the next 
day in ongoing unrest.  

 Since the killings, local people have fled the area and houses, crops and lifestock have been 
destroyed in a security force crackdown.  Two people including a young child taken into 
hiding have since died.  Additional troops have been brought into the area and there is serious 
concern that disease and hunger will claim more victims as people continue to hide from the 
security forces. 

 We would also like to raise our ongoing concern about the restrictions imposed on 
humanitarian workers and journalists and the manner in which West Papua is effectively 
sealed off from important contact with the outside world. 

  In January this year the organisation,  Peace Brigades International was finally forced out of 
Indonesia., PBI has been providing unarmed protection to human rights defenders at risk in 
West Papua and other parts of Indonesia.  PBI  was formed in 1981 and it always enters an 
area at the invitation of local people. At the same time PBI staff operate openly:  meeting with 
local police and military personal as well as with their national commanders. 



.   
 We understand that PBI offered an important service and was much valued by human rights 
defenders in West Papua.  

 The Red Cross has now been excluded from West Papua for some two years. 

New Zealand offers training programmes in community policing and conflict prevention to 
the police in West Papua.  The Indonesia Human Rights Committee does not believe that this 
technical support can be effective in changing an entrenched  police culture of brutality 
towards indigenous Papuans. 

 However, given that this training programme is ongoing we believe New Zealand must speak 
out publicly to condemn ongoing police abuses in West Papua.  New Zealand should also 
plead for the return to West Papua of  NGOs that offer protection to the local people and to 
Papuan human rights defenders. 

 Yours sincerely, 

 Maire Leadbeater, 

(for the Indonesia Human Rights Committee) 

 -------------- 

2) Puncak Jaya regent orders soldiers not to carry weapons in town 
The Jakarta Post, Jakarta | Thu, 05/05/2011 3:01 PM | Archipelago 
 
 
Puncak Jaya Regent Lukas Enembe has ordered soldiers not to carry weapons during 
peacetime, particularly when in the town, saying it scares residents. 
 
“The ban does not apply when soldiers are pursuing enemies in the jungle or whenever they 
are at war with separatists. But if they enter the city in peacetime they shouldn't carry any 
weapons with them,” Enembe said Thursday, as quoted by tempointeraktif.com. 
 
The statement was made following a series of complaints from residents on how soldiers 
could be "arrogant" when strolling around town with their guns. 
 
Commenting on this, Papua Military commander Maj. Gen. Erfi Triasunu said he understood 
the ban and reasons behind it, adding that he would pay serious attention on it. 
 
“We carry those weapons in accordance with our duty to safeguard the region and to protect 
the country’s sovereignty — not to show off, let alone to scare [locals],” he said. 
 

++++++++++++++++++++++ 
 
 


